
سخنگوی دولت درباره انتخابات هیأت رئیسه مجلس 
آینده و موضع دولت در این زمینه تأکید کرد: دولت اساساً 
آن حوزه را برای ورود خود مجاز نمی داند که بخواهد برای 
مجلس رئیس انتخاب کند. این نه شدنی است و نه مقتضی. 
این یک بحث کاملًا درون مجلسی است و دولت در آن هیچ 

مداخله ای ندارد. 

از  برخی  است  ممکن  کرد:  اظهار  نوبخت  محمدباقر 
بروند.  کاندیدا  دو  این  از  یکی  سمت  به  دولت  حامیان 
بالأخره درون مجلس هر کس یک سلیقه ای دارد. اینکه 
حامیان دولت در ائتلاف امید بوده اند و اکنون هم بخواهند 
در فراکسیون امید باشند و در مدیریت مجلس نظر بدهند 

حق قانونی خودشان است ...

آخرین جلسه مجلس نهم در حالی به پایان رسید که بیشتر وقت جلسه به گرفتن عکس یادگاری توسط نمایندگان سپری 
شد.  جلسه چهارصدو بیست و ششم مجلس نهم با حضور 201 نماینده و ریاست محمدحسن ابوترابی فرد از ساعت 8:10 صبح 
آغاز شد. برخی از نمایندگان اقوام با لباس محلی خود در آخرین جلسه مجلس نهم شرکت کرده بودند؛ از همان آغاز جلسه هم 

گرفتن عکس یادگاری نمایندگان با یکدیگر و معاونین پارلمانی دولت شروع شد و تا پایان جلسه نیز ادامه داشت.

دستیار و مشاورعالی مقام معظم رهبری گفت: جنگ به 
شیوه گذشته از کشور ما دور شده و نگاه دشمن به تغییر در 

داخل کشور است.
پاسداریحیی رحیم صفوی دراجتماع  سردارسرلشکر 
دراصفهان  خرمشهر  فاتحان  و  رزمندگان  نفری  دوهزار 
اظهارکرد: ما باید اقتدار درون زا داشته باشیم و تا می توانیم 
در داخل قدرت خود را افزایش دهیم چه از لحاظ اقتصاد و 
چه ازلحاظ فرهنگ و ایمان مردم، بایستی از ظرفیت های 

کشور در داخل استفاده کرد.
وی با اشاره به عملیات آزاد سازی خرمشهر افزود: این 
عملیات چهارمین عملیاتی بود که در ظرف 9 ماه طرح ریزی 
شد و چهارعملیات دیگر، عملیات شکست حصر آبادان، 
طریق القدس بستان، فتح المبین و الی بیت المقدس بودند 
برخی  گفت:  وی  شد.  خرمشهر  آزادسازی  به  منجر  که 
تصور می کنند که ما این عملیات را بدون طرح ریزی انجام 
می دادیم درحالی که نمی دانند ما بعد از شکست حصرآبادان 
10 عملیات طرح ریزی کردیم عملیاتی با راهبرد، تاکتیک و 

تفکر برتر همراه با غافلگیری در زمان و زمین...

سرلشکرصفوی:

نگاه دشمن 
به تغییر در داخل 

کشور است

احتمال  درباره  نهم  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
هنوز  که  گفت  ریاست جمهوری  برای  کاندیداتوری اش 
تصمیمی در این باره ندارد. احمد توکلی در حاشیه جلسه 
علنی دیروز در جمع خبرنگاران قرار گرفته و با آنها عکس 
سوالات  به  کوتاهی  پاسخ های  سپس  او  گرفت.  یادگاری 
خبرنگاران داد. توکلی درباره برنامه بعدی اش در زمان فراغت 
از نمایندگی، گفت: در دیده بان شفافیت و عدالت، سمنی 
)NGO( که برای مبارزه با فساد تشکیل شده است، فعال 
خواهم بود. او درباره عمکلرد خودش در مجلس نهم گفت: 

شما باید به من نمره بدهید ...

توکلی عنوان کرد:

مصوبه برجام 
مهمترین اقدام 

مجلس نهم
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در دیدار »فرهادی« با مراجع تقلید در قم مطرح شد:

توصیه های مراجع به وزیر علوم

لاریجانی در آخرین نطق خود در مجلس نهم:

قانون حکم ناموس نظام را دارد

از ماجرای  رحیمی و تهدید به مرگ   صالحی تا تصویب 20  دقیقه ای برجام

پایانمجلساصولگرا
دستور جلسه: عکس یادگاری

طلاقازازدواججلوزد!

محمد باقر  نوبخت:

دولت به عرصه انتخاب 
رییس مجلس ورود نمی کند
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7

2

2

روزنامهصبحایران

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، همکاری شورای سیاستگذاری کیفیت کشور 
را با مجمع برای تدوین سیاست های کلی ضروری دانست و گفت: با توجه به تفویض 
وظیفه نظارت رهبری بر سیاست های کلی نظام به مجمع تشخیص مصلحت نظام و تدوین 
آیین نامه مناسب باید علاوه بر تشویق های مرسوم، ضمانت های اجرایی را برای جلوگیری 

از افت کیفی تولیدات تقویت کنیم.
آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی در آئین رونمایی از تمبر کیفیت و افتتاح باشگاه 
کیفیت با تأکید بر گستردگی پهنه کیفیت، ورود بخش خصوصی به این مقوله را برای 
کشور خوشایند دانست. وی افزود:  با تدوین سیاست های کلی برای کیفیت و نظارت بر 

حسن اجرای آن، می توان از افت کیفی تولیدات داخلی جلوگیری کرد. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: اگر چه مسایلی که جنبه 
امنیتی و ارتباط مستقیم با سلامت اجتماعی دارند برای حفظ کیفیت آنها 

حساسیت وجود دارد، اما یک جامعه برای توسعه همه جانبه، باید دامنه توجه 
به کیفیت را گسترش دهد. آیت الله هاشمی رفسنجانی، اتفاق های این روزها 

برای شرکت خودروسازی فولکس را مصداقی از توجه به کیفیت 
دانست و تاکید کرد: باید سیستمی داشته باشیم تا هر کاری 

برای اتخاذ مجوز کیفیت، از آن مسیر بگذرد ...

آیت الله هاشمی رفسنجانی :

باید دامنه توجه به کیفیت گسترش یابد

8

آیتاللهجنتی
رئیسمجلسخبرگانشد

7
2

با کسب 51 رای

بر اساس اصلاحیه جدید قانون مالیات های مستقیم
 مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر درآمد صاحبان مشاغل 

)اشخاص حقیقی( از تیرماه به خردادماه تغییر یافته و مودیان محترم 
بایستی اظهارنامه الکترونیکی عملکرد سال 1394 را از طریق سامانه 

www.tax.gov.ir حداکثر تا پایان خردادماه 1395 ارائه نمایند.

صاحبانمحترممشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیهمهممالیاتی

در نظر دارد سه باب انباری و زیر بقعه از موقوفه امامزاده معصومه )س( 

و هاشم )ع(را جهت استفاده تفریحی و گردشگری از طریق مزایده به 

مدت سه سال با اجاره سالیانه 30 میلیون ریال از تاریخ 95/3/6 لغایت 

95/3/20 به اجاره واگذار نماید. 

ضمنا هزینه تعمیرات و اخذ مجوزات مربوطه و آگهی بر عهده برنده 

مزایده می باشد. 

جلسه کمیسیون مزایده راس ساعت 10 صبح روز شنبه 95/3/22 در 

دفتر نمایندگی اوقاف و امور خیریه کهک برگزار می شود. 

متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 

34223009 و 34224250 تماس حاصل فرمایند. 

دفترنمایندگی
اوقافوامورخیریهکهک

دفتر نمایندگی اوقاف و امور خیریه کهک

آگهیمزایده

2

2
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عراق؛ یا ما یا هیچکس!
مقتدا صدر با تسلطی تعجب آور بر مریدانش قصد خود 
برای ایجاد رعب و آشوب در عراق را پنهان نمی کند. اوکه 
خود می داند بر سایر احزاب و گرو های شیعه و سنی و کرد 
نفوذی ندارد برای اثبات موقعیت متزلزلش با طرح شعار های 
مردم پسند مترصد است این گروه ها را با خود همراه کند؛ 

اما زمانی موفق که نمی شود، پایتخت را به آشوب می کشاند. او می گوید یا ما یا هیچکس!
اوایل ماه مه پس از یک دوره آشوب سیاسی و حمله به پارلمان عراق توسط هوادارن 
مقتدا صدر ونیزسلسله اقدامات تروریستی هفته گذشته در بغداد توسط داعش، مقتدی 
صدر این روحانی جوان شیعه عراقی قصه های شرقی هزار و یک شب بغداد را کامل 
کرد. روحانی جوان و ماجراجوی عراقی در تداوم سیاست های جاه طلبانه خود آنهم در 
آستانه عملیات ارتش در فلوجه، بار دیگر بغداد را به آشوب سیاسی کشاند. هواداران این 
روحانی تندرو چند روز پیش با یورش به منطقه سبز بغداد، دفتر نخست وزیر عبادی را به 
اشغال خود درآوردند و فریاد زدند »یا ما یا هیچکس!«. جمله یی آشنا و اغوا کننده برای 
هر شورشی در عراق؛ اما تنها این مقتدار صدر است که در خیابان های بغداد به قول آقای 

عبادی اینگونه از دولت مرکزی باج خواهی می کند.
صدر با تسلطی تعجب آور بر مریدانش که بی شباهت به نفوذ رهبران فرقه یی مذهبی 
به نام اسماعیلیان باطنی در تاریخ هزاره اول میلادی مشرق زمین نیست، قصدش برای 
ایجاد رعب و آشوب را پنهان نمی کند. او روز یکشنبه در اطلاعیه یی نیت خود را آشکار و به 
مثابه یک رهبر تمام عیار سیاسی و مذهبی، آشوب هوادرانش را انقلاب توصیف کرد. صدر 
که خود می داند بر سایر احزاب و گرو های شیعه مانند ائتلاف های مواطن؛ اصلاح ملی؛ 
مجلس اسلامی اعلاء و یا حزب الدعوه نفوذی ندارد و رهبران اصلی شیعیان عراق مانند 
آیت الله سیستانی او را جدی نمی گیرند، برای اثبات موقعیت متزلزل خود با طرح شعار 
های مردم پسند عمومی مترصد است گروه ها مانند کرد ها و سنی هارا با خود همراه کند؛ 
اما به اعتقاد ناظران امور امنیتی عراق بعید است سایر گرو های شیعه وحتی سنی ویا کرد 

با این ماجراجوی آشوب طلب حداقل بنا به دلایل ایدوئولوژیک و یا قومیتی همراه شوند.
به گفته برخی کارشناسان سیاسی و امنیتی مقیم بغداد مسئله صرفا باج خواهی صدر 
مانند مطالبه 3 تا 5 وزارتخانه از نخست وزیر نیست. او همه کیک را می خواهد، نه فقط 
بخشی از آن را. یک مقام ارشد عراقی نزدیک به دفتر نخست وزیر که زمانی روابط نزدیکی 
با صدر داشته می گوید »مقتدا عملا خودرا در راهی بی بازگشت قرار داده است. صدر که 
می بیند کسی جز هوادارانش جدی نمیگیرد تصمیم به آشوب در بغداد گرفته است«. این 
مقام می افزاید مطمئن است افرادی از درون حکومت که مخالف آقای عبادی هستند و 
مترصد بازگشت به قدرت، در تحریک صدر مقصرند. این مقام خاص هرچند نام فرد به 
قول او مقصر را به زبان نیاورد، اما در پاسخ به این سوال که آیا منظور او نوری مالکی ست؟ 
سکوت کرد. مالکی نخست وزیر سابق که تا کنون نسبت به وقایع 1 ماه اخیر واکنشی 
جدی از خود نشان نداده. مالکی اوت سال 2014 پس از یک دوره کشمکش های داخلی 
خونین، بی کفایتی آشکار در اداره دولت و ارتش و نیز رشد فساد در کشور مجبور به 
کناره گیری از قدرت شد. دیپلمات های غربی مقیم بغداد اما می گویند در ملاقات با 
مالکی متوجه شده اند او سودای بازگشت به قدرت را همچنان در سردارد. به همین دلیل 
آنچه شرایط عراق، جدای از جنبه های نظامی و عملیاتی مانند نبرد فلوجه )که فعلا نمی 
دانیم با چه نتیجه یی همراه خواهد شد( وضعیت این کشوراز زاویه ثبات سیاسی ست که 
موجب نگرانی شده و توجهات را به سوی خود جلب کرده است. مسئله این است بسیاری 
از عوامل سیاسی با هدف مشترک اما منافع متفاوت و متضاد خواهان سقوط دولت عبادی 
هستند که ظاهرا به آخرین سنگر عراق برای جلو گیری از آشوب و تجزیه کشور تبدیل 
شده. هدفی که صدر زمینه های تحقق آن را از زاخو در شمال گرفته تابصره در جنوب به 

خوبی فراهم کرده است.

فرمانده کل سپاه:

اجازه آلوده کردن انقلاب 
توسط جریان های نفوذی را نمی دهیم 

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه همانند سی و هفت سال 
گذشته جانانه از انقلاب دفاع خواهیم کرد، گفت: سپاه و بسیج، همراه با مردم ایران، هرگز 
اجازه نخواهند داد جریان های نفوذی غرب گرا جهل نظری خود را بر حیات طیبه ی انقلاب 

مبارک اسلامی تحمیل و آن را آلوده سازند.
به گزارش ایلنا، سرلشکر محمدعلی جعفری در مراسم دانش آموختگی دانشجویان 
افسری و تربیت پاسداری دانشگاه امام حسین )ع( که با حضور حضرت آیت الله خامنه ای 
فرمانده معظم کل قوا برگزار شد، با بیان اینکه ما امروز در قلب بزرگترین رویداد سرنوشت 
ساز تاریخ اسلام و ایران به سر می بریم گفت: این مقطع حساس از یک سو حاصل مقابله 
همه جانبه انقلاب اسلامی با نظام استکبار و استبداد بین المللی و از سوی دیگر توطئه های 
مستمر و دسیسه های پی در پی دشمنان در عرصه های سیاسی، اطلاعاتی، فرهنگی و 
اقتصادی، برای مقابله با نظام اسلامی است تا از الگو شدن این نظام در پی ریزی تمدن 

عظیم اسلامی جلوگیری شود. 
وی افزود: نظام سلطه و در رأس آن آمریکا با پیروان منطقه ای اش، تمامی ظرفیت های 
خود را در مقابل پیشرفت انقلاب اسلامی متمرکز کرده اند، اما به حول و قوه الهی، این 

تمرکز در حال فروپاشی است.
جعفری در ادامه قدرت واقعی ملت ایران را درایمان به خدا و کفر به طاغوت دانست 
و اظهار داشت: مردم ما خوب می دانند که نقطه اصلی اقتدار نظام اسلامی، ایستادگی در 

مقابل زیاده خواهی و زیاده گویی های آمریکاست.
وی با برشماری راهبردهای سپاه در خنثی سازی توطئه های دشمنان اظهار داشت: 
انتقال تدابیر و ایده های رهبری معظم انقلاب اسلامی به سطوح عملیاتی، تولید قدرت برای 
تعقیب اهداف متعالی انقلاب و پاسداری غیر محافظه کارانه از آن، بازشناسی و بازخوانی 
صورت و سیرت انقلاب اسلامی برای جلوگیری از استحاله ی آن و ساخت حقیقی و 
استحکام داخلی نظام و نیز مقابله با نفوذ جریان فرهنگی، سیاسی و فکری تمدن غرب و 

مقابله با زمینه سازان نفوذ ازمهمترین راهبردهای سپاه در سالهای اخیر است.
فرمانده کل سپاه دنبال کردن رویکرد جنگ سالاری امریکا از طریق رژیم های خبیث 
و مرتجع منطقه را حاصل موفقیت های پی در پی انقلاب اسلامی و بی توفیقی نظام سلطه 
در مهار نفوذ انقلاب اسلامی توصیف و تصریح کرد: شهوت قدرت طلبی این رژیم های 
فاسد، آنان را به فجایع غم انگیزی همچون حمله به مردم مظلوم و بی دفاع یمن، آواره 
کردن مردم سوریه، بر هم زدن نظام سیاسی و امنیتی در عراق، تسلیح گروه های تکفیری، 

سرکوب مردم بی پناه بحرین و مصائب دیگر کشانده است. 
وی افزود: با وجود این شرایط متأسفانه نهادهای بین الملل اسلامی که باید ملجأ و 
پناهگاه ملت های مسلمان باشند، وقیحانه به ابزاری برای حفظ منافع آمریکا و اسرائیل در 

منطقه تبدیل شده اند.
جعفری در ادامه با تاکید بر اینکه همانند سی و هفت سال گذشته جانانه از انقلاب 
دفاع خواهیم کرد، گفت: سپاه و بسیج، همراه با سیره و سلوک ارزشی و انقلابی مردم 
بزرگوارایران، هرگز اجازه نخواهند داد برخی از جریان های نفوذی غرب گرا در ارکان نظام، با 
دسیسه های مختلف، جهل نظری خود را بر حیات طیبه ی انقلاب مبارک اسلامی تحمیل 

کرده و آن را آلوده سازند.
فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه آحاد پاسداران آماده اند تا رسالت تاریخی خود را در 
جغرافیای انقلاب اسلامی بر دوش گرفته و همه وجود خود را وقف آن نمایند، گفت: امروز 
نیز پاسداران جوان آمده اند تا با الهام گرفتن از اندیشه های حکیمانه ی رهبر عظیم الشأنشان، 
افق های روشن انقلاب، همان وعده های الهی و سنت تاریخی آفرینش را محقق ساخته و 

نقش انقلابی خود را در تغییر هندسه ی قدرت جهانی ایفا نمایند.

سرلشکرصفوی:

نگاه دشمن به تغییر در داخل کشور است
دستیار و مشاورعالی مقام معظم رهبری گفت: جنگ به شیوه گذشته از کشور ما دور 

شده و نگاه دشمن به تغییر در داخل کشور است.
به گزارش ایرنا از سپاه نیوز،  سردارسرلشکر پاسداریحیی رحیم صفوی دراجتماع دوهزار 
نفری رزمندگان و فاتحان خرمشهر دراصفهان اظهارکرد: ما باید اقتدار درون زا داشته باشیم 
و تا می توانیم در داخل قدرت خود را افزایش دهیم چه از لحاظ اقتصاد و چه ازلحاظ 

فرهنگ و ایمان مردم، بایستی از ظرفیت های کشور در داخل استفاده کرد.
وی با اشاره به عملیات آزاد سازی خرمشهر افزود: این عملیات چهارمین عملیاتی بود 
که در ظرف 9 ماه طرح ریزی شد و چهارعملیات دیگر، عملیات شکست حصر آبادان، 
طریق القدس بستان، فتح المبین و الی بیت المقدس بودند که منجر به آزادسازی خرمشهر 
شد. وی گفت: برخی تصور می کنند که ما این عملیات را بدون طرح ریزی انجام می دادیم 
درحالی که نمی دانند ما بعد از شکست حصرآبادان 10 عملیات طرح ریزی کردیم عملیاتی 

با راهبرد، تاکتیک و تفکر برتر همراه با غافلگیری در زمان و زمین.
مشاورعالی مقام معظم رهبری درتشریح غافلگیری در زمان و زمین اظهارداشت: 
غافلگیری در زمان یعنی ما بعد از یک ماه از شکست حصر آبادان عملیات بیت المقدس 
را انجام دادیم درحالی که دشمن فکرمی کرد که ما حداقل به سه ماه زمان برای عملیات 
بعدی احتیاج داریم و غافلگیری در زمین یعنی صحنه نبرد را ما انتخاب می کردیم و 
آنجایی که دشمن برایش جنگیدن مشکل بود با او می جنگیدیم. وی با اشاره به اینکه 50 
درصد از جمعیت کشور ما زیر 30 سال هستند تصریح کرد: این ها نه پیروزی انقلاب نه 
جنگ و نه درگیری های این کشور را دیده اند و باید ارزش های انقلاب و دفاع مقدس به 

آنها منتقل شود.
در  می خواهند  آن ها  است  نفوذ  دشمن  ترفندهای  از  دیگر  یکی  تأکیدکرد:  وی 
دستگاه های مختلف نفوذ کنند و می خواهند هرچه بیشتر نفوذ خود را به مراکز تصمیم ساز 
افزایش دهد. سرلشکر صفوی خاطرنشان کرد: جنگ به شیوه گذشته از کشور ما دور شده 
و نگاه دشمن به داخل کشور ما و تغییر در داخل است و ما باید اقتدار درون زا داشته باشیم 
و تا می توانیم در داخل قدرت خود را افزایش دهیم چه ازلحاظ اقتصاد و چه ازلحاظ فرهنگ 

و ایمان مردم باید از ظرفیت های کشور در داخل استفاده کرد.

عضو فراکسیون رهروان ولایت:

اقبال نمایندگان به ریاست لاریجانی است
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی درباره ریاست مجلس دهم گفت: بین 

منتخبین نمایندگان مجلس دهم اقبال عجیبی به ریاست لاریجانی وجود دارد.
غلامعلی جعفرزاده در گفتگوبا عصر ایران ادامه داد: نمایندگان به این نتیجه رسیده اند 
اداره  در  عارف  البته دکتر  تراست.  قوی  و  بهتر  ریاست مجلس  برای  که لاریجانی 
جریان های سیاسی می تواند موفق باشد درست برخلاف دکتر لاریجانی که زیاد اهل 

نشست و برخاست با جریان های سیاسی نیست. 
عضو فراکسیون رهروان ولایت ادامه داد: لاریجانی می تواند تندروهای را مدیریت کند 
و با توجه به وجود دو عنصر مهم جریان پایداری از قم و مشهد در مجلس دهم تکیه زدن 

لاریجانی به کرسی ریاست مجلس واجب است. 
عضو کمیسیون صنایع افزود: به نظر من اگر عارف برای ریاست مجلس نامزد شود 
سوخت می شود. چون در حال حاضر تجربه و توانایی کافی برای این منظور ندارد و 
به احتمال زیاد نمی تواند پاسخ گوی امیدی باشد که در مردم بعد از انتخابات مجلس 

ایجاد شده است. 
وی تصریح کرد: یک سال و نیم تا انتخابات ریاست جمهوری فرصت داریم و اگر 
جریان امید به ریاست عارف نتواند به نیازها و مطالبات مردم پاسخ ندهد، مردم از رایی 

که به فهرست امید داده اند نا امید می شوند. 
جعفرزاده خاطر نشان کرد: اگر تدبیر کنند و عارف و اعضای فراکسیون امید مانند 
انگلستان در سایه عمل کنند و اجازه دهند در سال اول و دوم لاریجانی به دلیل 
استعدادی که در اداره مجلس دارد ریاست قوه مقننه را بدست بگیرد، نتیجه بهتری 

به دست می آید. 
عضو فراکسیون رهروان ولایت مجلس نهم ادامه داد: آنها در مجلس دهم به ویژه در 
سال  های اول باید نقشه مطالبه گری و نقادی خود را داشته باشند و اجازه بدهند مجلس 

مسیر عادی خود را طی کند. 
نماینده مجلس نهم گفت: اگر هم عارف رئیس مجلس شود نباید اسیر جو شود چون 
اگر اینگونه باشد قطعا به مطالبات مردم پاسخ داده نخواهد شد و مردم به دلیل محقق 

نشدن خواسته هایشان به جریان امید در سال 96 جواب منفی می دهند. 
وی ادامه داد: بهتر است اعضای فراکسیون امید با روحیه مطالبه گری کمیسیون های 

اصلی مجلس را در اختیار بگیرند و مسیر خود را ادامه دهند. 
نماینده منتخب مجلس دهم افزود: ریاست مجلس با ریاست دولت فرق می کند. 
رئیس جمهور مباحث کلی را مطرح می کند و تابع نظرات کارشناسان و وزراست اما در 
مجلس که به صورت زنده از رادیو پخش می شود رئیس مجلس در لحظه باید پاسخ 
گوی نمایندگان باشد و در مورد قوانین اظهار نظر کند. جعفرزاده خاطر نشان کرد: من 
موافق نیستم کسی که برای اولین بار وارد مجلس می شود در 2 سال اول بر کرسی 

ریاست مجلس تکیه بزند. 
عضو کمیسیون صنایع افزود: اطرافیان عارف نباید فضا را دو قطبی کنند که تنش 
ایجاد شود. آقای عارف گفتند که رقابت امروز به رفاقت تبدیل خواهد شد اما رقابتی که 

در آن بداخلاقی وجود داشته باشد نمی تواند به رفاقت تبدیل شود. 
وی تصریح کرد: مسئله ای که نگران آن هستم این است که دعواهای مجلس نهم 
در مجلس دهم هم ادامه داشته باشد. ممکن است دلخوری ها بر سر ریاست مجلس به 

صحن کشیده شود و پایداری یی از جنس دیگری در مجلس دهم تشکیل شود. 
جعفرزاده در پایان خاطر نشان کرد: به خاطر منافع ملی صلاح نمی بینم عارف رئیس 
مجلس شود و متاسفانه در این زمینه برخی دوستان  احساسی عمل می کنند و من 
فکر می کنم عاقلانه تر این است که بهتر است عارف از سال دوم به بعد به فکر ریاست 

مجلس باشد.

فاطمه راکعی:

هر انتخابی در مجلس 
براساس منافع ملی باشد

دبیرکل جمعیت زنان مسلمان نواندیش و نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به موضوع تعیین رئیس مجلس دهم، گفت: هر انتخابی در مجلس باید براساس 

منافع ملی باشد.
فاطمه راکعی در گفت وگو با ایرنا در باره عملکرد مجلس نهم افزود: مجلس خانه ملت 
است و نمایندگان با رای مردم انتخاب می شوند ولی متاسفانه در مجلس نهم به دلیل 

روالی که حاکم بود چنین موضوعی احساس نمی شد.
وی ادامه داد: برخی نمایندگان بیشتر از اینکه به مسئولیت مردمی خود توجه داشته 
باشند به دلیل وابستگی به لحاظ فکری وسیاسی به دولت گذشته، رسالت مردمی خود 

را فراموش کرده بودند و یک خط سیاسی بر اکثریت مجلس حاکم بود.
دبیر کل جمعیت زنان مسلمان نواندیش اظهارداشت: بعد از اینکه دولت تدبیر و امید 
با رای مردم که خواسته شان تغییر بود روی کار آمد، انتظار می رفت تا در نگاه سیاسی 

نمایندگان تغییر ایجاد شود ولی چنین تغییری در برخی نمایندگان ایجاد نشد.
راکعی گفت: معمولا مجالس در دوسالی که از عمرشان می ماند خود را با دولتها 
تطبیق می دهند و هماهنگ با آن عمل می کنند ولی مجلس نهم این کار را نکرد و 

برخوردهای سیاسی غیر اصولی از برخی نمایندگان اکثریت را با دولت شاهد بودیم.
وی افزود: خصوصا در حوزه زنان، شاهد بودیم که طرح ها و لوایحی به صحن علنی 
مجلس نهم می آمد که چیزی نبود که مردم انتظار داشته باشند بنابراین این روال باید 

تغییر می کرد که این اقدام صورت نگرفت.
دبیر کل جمعیت مسلمان زنان نواندیش درباره آغاز به کار مجلس دهم و اولویتهای 
آن نیز گفت: با ترکیبی که در مجلس دهم شاهد هستیم فراکسیون امید اکثریت را دارد 
و مردم با رای خود نشان دادند خواستار این هستند که همان تفکری که به دولت تدبیر 
و امید رای داد در مجلس دهم هم همان تفکر جایگزین شود. راکعی افزود: نمایندگان 
مجلس باید به مردمی که به آنها رای داده اند پاسخگو باشند و در این مقطع زمانی جای 
خوشحالی است که برای نخستین بار شورای عالی اطلاح طلبان برای انتخاب ریاست 
مجلس دهم شکل گرفت و تا کنون نیز با برنامه در انتخاب کمیسیون ها، کمیته های 

تخصصی و فعال شدن مرکز پژوهشها پیش رفته است. 
وی افزود: وظیفه دیگر مجلس نظارت بر اجرای قوانین است چراکه سالهاست قوانین 
خوبی اعم از قانون اساسی و دیگر قوانین داریم ولی اجرا نمی شود و اجرای اصول قانون 
اساسی مهمتر از قوانینی است که مجلس تصویب می کند و مجلس دهم باید به این 

وظیفه خود نیز به بهترین وجه عمل کند. 
دبیر کل جمعیت زنان مسلمان نواندیش در خصوص انتخاب رییس مجلس دهم نیز 
گفت: حرف اول و آخر در این خصوص را نمایندگان با رای خود خواهند زد و حق هر 
نماینده ای است که به هر فردی که صلاح می داند رای بدهد اگرچه حق لابی گری هم 

از دیگر حقوق نمایندگان است. 
راکعی افزود: فراکسیونی عمل کردن معنایش اینست که در چارچوب خرد جمعی 
تصمیم گیری شود و این از موضوعاتی است که اصلاح طلبان به آن معتقد هستند ولی 
فردی عمل نکردن نیز به این معنی نیست که حق فردی از افراد سلب شود، احترام به 

خرد جمعی نگاه اصلاح طلبانه است. 
وی اضافه کرد: در هر صورت در هر انتخابی، چه فردی چه جمعی، باید منافع ملی 

در نظر گرفته شود و بهترین افراد انتخاب شوند.

محمد باقر  نوبخت:

دولت به عرصه انتخاب رییس مجلس 
ورود نمی کند

سخنگوی دولت درباره انتخابات هیأت رئیسه مجلس آینده و موضع دولت در این 
زمینه تأکید کرد: دولت اساساً آن حوزه را برای ورود خود مجاز نمی داند که بخواهد برای 
مجلس رئیس انتخاب کند. این نه شدنی است و نه مقتضی. این یک بحث کاملًا درون 

مجلسی است و دولت در آن هیچ مداخله ای ندارد. 
محمدباقر نوبخت در گفتگو با ایسنا اظهار کرد: ممکن است برخی از حامیان دولت 
به سمت یکی از این دو کاندیدا بروند. بالأخره درون مجلس هر کس یک سلیقه ای دارد. 
اینکه حامیان دولت در ائتلاف امید بوده اند و اکنون هم بخواهند در فراکسیون امید 
باشند و در مدیریت مجلس نظر بدهند حق قانونی خودشان است اما باز تأکید می کنم 

که دولت در این عرصه ورود نخواهد کرد.
مجلس دهم را همگراتر با دولت می دانیم

نوبخت افزود: تحول در مجلس نوعی همگرایی با دولت است و ما مجلس دهم را 
همگراتر با دولت می دانیم. البته زمانی اتفاقی می افتد که مغایر با دولت است و دولت 
برای هماهنگی باید تغییر آرایش بدهد ولی الان لزومی احساس نمی شود و اینها را باید 
در حد گمانه زنی حساب کنیم. کارنامه برخی وزرا درخشان است به خصوص وزیری که 
انتخابات بسیار خوبی برگزار کرد و این انتخابات پرشور ناشی از حسن مدیریت در وزارت 

کشور بود و ما این گمانه زنی ها را خیلی جدی تلقی نمی کنیم.
توهین کنندگان را به عدالت دعوت می کنیم

وی همچنین درباره پخش برخی برنامه ها که به دولتمردان و شخص رئیس جمهور 
توهین هایی در آنها صورت می گیرد، گفت: اینها به خودشان اجازه می دهند چنین 
کارهایی کنند اما کسی به آنها اجازه چنین کارهایی نمی دهد. با چنین رفتارهایی واقعاً 
اخلاق را زیر پا می گذارند. این مسائل را باید به افکار عمومی بسپاریم که زیرکانه می بینند 
و بر مبنای تشخیص آنها پیش برویم. اینکه در قبال این کارها ما هم کار مشابهی بکنیم 
فکر نمی کنم درست باشد و ما بر اساس آموزش قرآنی دعوت به عدالت می کنیم و 

متناسب با آن کار خلاف اخلاق واکنشی مثل آنها نشان نخواهیم داد.
تغییر در کابینه گمانه زنی است

سخنگوی دولت برخی اخبار مبنی بر تغییر در کابینه از جمله آنچه درباره تغییر 
وزیر کشور مطرح می شود را را گمانه زنی دانست و گفت: این نوع گمانه زنی ها همیشه 
بعد از یک تحول و یا یک انتخابات اتفاق می افتد و عده ای نظراتی دارند که مایل اند 

تغییراتی رخ دهد.

یادداشت

اخبــار

با کسب 51 رای  آیت الله احمد جنتی 
رئیس پنجمین دوره مجلس خبرگان شد.

حضرات آیات ابراهیم امینی و سید محمود 
هاشمی شاهرودی از دیگر نامزدهای ریاست 
خبرگان رهبری بودند که به ترتیب 21 و 
13 رای کسب کردند. آیت الله جنتی متولد 
سوم اسفند 1305 در اصفهان است. درس 
خارج فقه را زیر نظر اساتیدی چون آیت الله 
بروجردی و امام خمینی )ره( گذراند. عضویت 
خبرگان  مجلس  قبلی  دوره  چهار  هر  در 
رهبری، دبیری شورای نگهبان، قضاوت در 
سازمان  مسئولیت  و  انقلاب  های  دادگاه 
تبلیغات اسلامی از جمله سوابق کاری آیت 
الله جنتی است. اولین جلسه پنجمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری صبح دیروز سه شنبه 

تشکیل شد و نمایندگان آن برای انتخاب رییس، نواب رییس، 
کارپردازان، منشی ها، اعضای کمیسیون های تخصصی 6 
گانه و روسای این کمیسیون ها وارد شور و رای گیری شدند. 
آیت الله موحدی کرمانی نیزبا 65 رای به عنوان نایب رییس 
اول و آیت الله شاهرودی نیز با 63 رای به عنوان نایب رییس 
دوم مجلس خبرگان در دوره پنجم انتخاب شدند. براساس 
رای گیری نمایندگان مجلس خبرگان رهبری حج اسلام 
سید احمد خاتمی و قربانعلی دری نجف ابادی به عنوان 
منشیان هیئت رئیسه برای مدت دو سال انتخاب شدند. 
همچنین با رای اعضای خبرگان، آقایان سید هاشم حسینی 
بوشهری به عنوان کارپرداز فرهنگی و سید ابراهیم رئیسی به 
عنوان کارپردازان مالی هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری 
انتخاب شدند. در دوره های قبلی مجلس خبرگان رهبری، 
آیت الله علی مشکینی، آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی، 
آیت الله محمدرضا مهدوی کنی و آیت الله محمد یزدی 

ریاست آن را برعهده داشتند.
مراسم افتتاحیه پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری 
صبح دیروز سه شنبه با قرائت پیام رهبر معظم انقلاب و 
گزارش آیت الله احمد جنتی دبیرشورای نگهبان درباره روند 

برگزاری پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری آغاز شد.
قرار است پس از انتخاب رییس و هیات رییسه جدید 
مجلس خبرگان رهبری، نمایندگان عضو روز پنج شنبه پس 
از حضور در مرقد امام خمینی )ره( با رهبر معظم انقلاب 
دیدار کنند. انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری 
همزمان با انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی روز 
7 اسفندماه سال گذشته برگزار شد. تعداد نمایندگان مجلس 

خبرگان رهبری 88 نفر است.
پیام مقام معظم رهبری:

مسئولیت مجلس خبرگان حراست دقیق 
از هویت اسلامی و انقلابی نظام است

پیام مقام معظم رهبری به مناسبت آغاز پنجمین دوره 
خبرگان رهبری در مراسم افتتاحیه این مجلس قرائت شد.

پیام مقام معظم رهبری به مناسبت آغاز پنجمین دوره 
خبرگان رهبری در مراسم افتتاحیه این مجلس و پس از 
استقرار هیئت رئیسه سنی در جایگاه قرائت شد. قرار است 
پس از قرائت پیام رهبری، گزارش آیت الله احمد جنتی 
درباره انتخابات پنجمین دوره خبرگان رهبری نیز ارائه شود. 
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی دراین 
پیام ضمن تبریک به اعضای این مجلس به خاطر دستیابی 
به اعتماد و انتخاب ملت، تأکید کردند: اهمیت این مجلس 
عظیم الشأن، ناشی از عظمتِ مسئولیتی است که بر دوش 
منتخب آن نهاده شده و این »مسئولیت«، حراست دقیق 
و همه جانبه از هویت اسلامی و انقلابی نظام حاکم بر کشور 
و هدایت دستگاههای درهم تنیده ی این نظام به سمت 

هدفهای والا و عالیقدر آن است.
متن پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی که صبح امروز از 
سوی حجت الاسلام و المسلمین محمّدی گلپایگانی رییس 

دفتر مقام معظم رهبری قرائت شد، به شرح زیر است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

آغاز به کار پنجمین دوره ی مجلس خبرگان در ایّام 
ولادت حضرت ولیّ الله الاعظم ارواحنا فداه تقارن مبارکی 
است که باید به فال نیک گرفت و اطمینان به تسدید و 
تأیید الهی و رعایت و رضایتِ وَلَوی را در دلِ مؤمنِ به صدق 
وعده های الهی، افزون و پایدار ساخت. همچنین همزمانی 
با سوم خرداد را که نماد پیروزی مقاومت و افراشتن پرچم 
فتح و نصرت الهی است، باید قدر دانست و از آن پدیده ی 
شگفت آور، درس آموخت. خداوند عزیز و حکیم را با همه ی 
باوفا  و  و شجاع  مؤمن  ملت  به  که  میگزارم  دل سپاس 
توفیق تشکیل این مجلس را ارزانی فرمود و نظام جمهوری 
اسلامی را بار دیگر به بیعتی عمومی سرافراز ساخت. به 
شما برگزیدگان نیز به خاطر دستیابی به اعتماد و انتخاب 
ملت تبریک می گویم و توفیق در تقدیم خدمت شایسته به 
کشور و مردم را برای شما از خداوند علیم و بصیر مسألت 
می کنم. اهمیت این مجلس عظیم الشأن، ناشی از عظمت 
مسئولیتی است که بر دوش منتخب آن نهاده شده است. این 
مسئولیت در یک جمله: حراست دقیق و همه جانبه از هویت 
اسلامی و انقلابی نظام حاکم بر کشور و هدایت دستگاه های 
درهم تنیده ی این نظام به سمت هدفهای والا و عالیقدر آن 
است. ادای این مسئولیت سنگین نیازمند صلاحیتهائی است 
که در قانون اساسی به آن اشاره شده است. تشخیص وجود 
و بقای این صلاحیتها برعهده  این مجلس معظم است و 
این به نوبه ی خود مسئولیتهای بزرگی را متوجه آن میسازد: 
آشنائی با جایگاه جمهوری اسلامی در دنیای کنونی؛ توجه به 
پدیده ی جذاب مردمسالاری دینی در میان انبوه شیوه های 
گوناگون حکومت که در آنها یا معنویت و دین، یا مردم و یا 
هر دو قربانی شده اند؛ توجه به نقش بی مانند ایمان و باورهای 
برآمده از معارف اسلامی در نوع گزینشهای مردمی؛ توجه به 
تأثیر تقوای فردی و سیاسی شخص رهبر در حفظ اعتماد 
مردم و سلامت و صلابت و استواری نظام ... اینها بخشی 
از مسئولیتهای این مجلس معظم را که متشکل از فقهای 
مردمی و اثرگذار است، یادآور می شود و ادای آن را مطالبه 
می کند. هریک از سرفصلهای مذکور متضمن وظائفی است 
که حسن انجام آن، کشور و نظام را به صلاح و سداد رهنمون 
میگردد و رهبر را در ادای آن مسئولیت بزرگ و بی همتا مدد 
می رساند. توفیق شما حضرات محترم و خود را در پیمودن 
این مسیر مبارک که راه امام راحل بزرگوار و هدف بزرگ و 
حیاتی ایشان بود، از خداوند منان مسألت می کنم. سیّدعلی 

خامنه ای.
آیت الله جنتی:

مجلس خبرگان مظهر مردم سالاری دینی است
دبیر شورای نگهبان در افتتاحیه مجلس خبرگان پنجم 
گفت: مجلس خبرگان مظهر مردم سالاری دینی و حاکمیت 
ارزش های اسلامی و دینی است. آیت الله احمد جنتی با ارائه 
گزارشی از روند انتخابات این مجلس گفت: مجلس خبرگان 
راهی برای تحقق آرمان های مردمی مسلمان و ستم دیده بر 
اساس نظریه مترقی ولایت فقیه است که مردم آن را انتظار 
می کشیدند. وی افزود: مجلس خبرگان مظهر مردم سالاری 
دینی و حاکمیت ارزش های اسلامی و دینی است. جنتی با 
بیان این که مجلس خبرگان به تعبیر امام )ره( مسئولیتی 

دارد  بر عهده  را  در راس همه مسئولیت ها 
اظهارکرد:  مجلس خبرگان جایگاهی مهم دارد 
و از جمله نهادهای برآمده از انقلاب اسلامی 
است و خدای بزرگ را شاکریم که موجبات 
شکل گیری یک نظام سیاسی بر پایه ی اسلام 
و نظریه مترقی ولایت فقیه با انقلاب اسلامی 
فراهم آمد. نماینده مردم تهران در مجلس 
خبرگان با اشاره به سخنان رهبری در آخرین 
دیدار ایشان با اعضای مجلس خبرگان دوره 
چهارم اظهار کرد:  رهبری حفظ خصوصیات 
هاضمه خطرناک  در  نشدن  و حل  انقلابی 
جهانی را مورد اشاره و تاکید قرار دادند و وظیفه 
مجلس خبرگان را انقلابی ماندن و انقلابی فکر 
انتخابات  افزود:   کردن عنوان کردند. جنتی 
دوره پنجم مجلس خبرگان در حالی برگزار 
شد که حساسیت ها و شرایط خاصی آن را احاطه کرده بود 
اما خدا را شاکریم که در کمال صحت و سلامت این انتخابات 
برگزار شد. نماینده مردم تهران در مجلس خبرگان رهبری با 
اشاره به این که انتخابات هفتم اسفند علاوه بر رضایت مردم، 
رضایت رهبری را نیز به دنبال داشت اظهار کرد: ما از حمایت 
و هدایت ایشان از شورای نگهبان بر خود می بالیم و خدا را در 
این زمینه شکر گذاریم. جنتی در پایان اظهار کرد: امید است 
خبرگان ملت با توجه به جایگاه رفیع این مجلس و نقش 

بسیار حساس آن در انجام وظایف خود موفق باشند.
حجت الاسلام دکتر روحانی: 

مجلس خبرگان برای شرایط سخت
 اطمینان بخش است

رییس جمهوری روز سه شنبه در پایان مراسم افتتاحیه 
با  گفت و گو  در  رهبری  خبرگان  مجلس  دوره  پنجمین 
خبرنگاران، مجلس خبرگان رهبری را مجلسی اطمینان 
بخش برای شرایط سخت ایران اسلامی دانست و اظهار 
امیدواری کرد که مجلس خبرگان پنجم در ادای وظایفش 

و در کمیسیون هایی که پیش رو دارد، فعال تر عمل کند.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی افزود: مجلس 
خبرگان، مجلسی است که به مردم کشورمان، برای شرایط 
سختی که چه بسا پیش روی تاریخ ملت قرار می گیرد، 
اطمینان خاطر می دهد. رییس جمهوری اظهار داشت: ان 
شاءالله مردم عزیز ایران اسلامی هم با استقرار مجلس پنجم 
خبرگان از آینده شان مطمئن باشند. روحانی با بیان اینکه 
وظیفه مجلس خبرگان آن است که در روز مبادا، رهبر را با 
شرایطی که در قانون اساسی آمده است انتخاب و به مردم 
معرفی کند، گفت: امیدواریم سالیان دراز عمر با برکت رهبر 
معظم انقلاب پایدار بماند و مجلس خبرگان نیازی نداشته 
باشد در این زمینه تصمیم بگیرد اما بسیار مهم است که 
فقهایی در این زمینه تصمیم گیر هستند که منتخب مردم 
هستند. وی ادامه داد: مردم سالاری دینی در انتخاب رهبری 
به معنای واقعی کلمه تبلور پیدا می کند چرا که اولا همه 
نمایندگان مجلس خبرگان منتخب مردم هستند و دوم 
اینکه همه آنها فقهای شایسته ای هستند که فقهای شورای 
نگهبان آنان را تأیید کرده اند. عضو مجلس خبرگان رهبری 
خاطرنشان کرد: مجلس خبرگان در آزمون گذشته خود 
بسیار موفق بوده است و در 14 خرداد بعد از رحلت حضرت 
امام )ره( توانست هم با سرعت و هم با دقت، رهبر شایسته 
ای را انتخاب کند به گونه ای که دنیا از سرعت عمل مجلس 

خبرگان رهبری کشورمان دچار شگفتی شد.
آیت الله هاشمی رفسنجانی:

ترکیب هیأت رئیسه این دوره خیلی خوب است
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام و نماینده مردم 
تهران در مجلس خبرگان رهبری گفت: انتخابات هیات 
رییسه خبرگان، در فضایی آرام، سریع و بدون هیچ گونه 
هاشمی  الله  آیت  ایسنا،  گزارش  به  شد.  انجام  مشاجره 
رفسنجانی در اولین واکنش به انتخابات هیأت رئیسه دوره 
پنجم مجلس خبرگان رهبری گفت: ترکیب هیأت رئیسه 

این دوره خیلی خوب است.

با کسب 51 رای:

آیت الله جنتی رئیس مجلس خبرگان شد
اخبار

علی لاریجانی در آخرین نطق خود در مجلس نهم اظهار 
کرد: قانون در جمهوری اسلامی مهمترین مساله است و 
حکم ناموس نظام را دارد و از همین روست که امام )ره( حکم 

تخطی از قانون را مفسده فی الارض دانسته است.
رئیس مجلس شورای اسلامی در آخرین نطق خود در 
مجلس نهم خاطر نشان کرد: مجلس نهم بزنگاهها و شرایط 
حساسی را تجربه و در آن نقش ایفا کرد. مذاکرات هسته ای 
بحران های منطقه ای، مشکلات اقتصادی و بسیاری از 
مسائل دیگر در زمان مجلس نهم در حال وقوع بود و کشور 
و انقلاب نیز در این دوران حرکت تکاملی خود را طی 
می کرد و مجلس نیز یکی از ارکان این حرکت تکاملی بود.

وی افزود:  از ابتدای مشروطه تاکنون 33 مجلس را ایران 
تجربه کرده است که 9 دوره آن در ایام پس از انقلاب بوده 
است و پیش از انقلاب جز در مقاطعی از صدر مشروطه 
تا دوره ی ششم و از مجالس سیزدهم تا هفدهم مابقی 
مجالس در زمان دیکتاتوری پهلوی ها شکل ظاهری از یک 

مجلس داشت و رابطه ای با مردم و حقوق آنها نداشت.
لاریجانی ادامه داد: گرچه مجالس پیش از انقلاب در 
مقاطعی قوانین مهمی را به تصویب رساندند اما در چند 
مساله مشکل اساسی داشتند. یکی توجه به احکام اسلام و 
اصول متعالی دینی و دیگری منافع و عزت ملی و وادادگی 
مقابل بیگانگان همچنین عدم ارتباط موثر و مستمر با 
مردم و خواست آنها و عدم اتکا به رای مردم، در مجالسی 
پیش از انقلاب دیده می شد؛ اما پس از پیروزی انقلاب 
مجلس شرایط جدیدی را با تاکید جدی در جایگاه مجلس 
در جمهوری اسلامی را شاهد بودیم و امام راحل در این 

موضوع ایستادگی کردند و تاکیدات فراوانی داشتند.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به 
تاکید امام )ره( در نقش مجلس و احترام به قانون گفت: 
این مجلس ماحصل خون شهدا و ایثارگری هایی است و 
امام در تاکید به قوانین آن و عمل و احترام به آنها همواره 
ثابت قدم بودند و سخنان محکمی را در مقابل بنی صدر 
داشتند و رئیس قوه مجریه گستاخ در برابر قانون را مورد 
عتاب قرار می دادند؛ چرا که قانون رکن جدی و اساسی 

جمهوری اسلامی است.
تصمیم سنجیده مجلس نهم در بحث هسته ای باعث 
آرامش در کشور شد رئیس مجلس شورای اسلامی ضمن 

بیان قوانین مصوب در مجلس نهم اظهار کرد: تصمیم 
سنجیده مجلس نهم در موضوع هسته ای باعث آرامش در 

کشور و زمینه ساز رشد و تولید شد.
علی لاریجانی در ادامه نطق پایانی خود طی آخرین 
جلسه علنی مجلس اظهار کرد: امام )ره( فرموده اند کسانی 
که با قانون مخالف هستند با اسلام مخالف می کنند و 
کسانی که مصوبات مجلس را پس از نظر شورای نگهبان 
مورد مخالفت قرار می دهند اینها دانسته یا ندانسته با اسلام 
مخالفت می کنند. وی افزود: قانون برای نفع جامعه است 
و برای بعضی جریانات و گروه ها نیست. دیکتاتورها نیز از 
قانون بدشان می آید. لاریجانی تصریح کرد: نگاه رهبری 
انقلاب به مساله قانون نشان می دهد که قانون در نظام 

اسلامی با هیچ چیزی قابل جایگزینی نیست.
وی در ادامه اظهار کرد:  در مجالس پس از انقلاب 
وقت می گذاشتند و مداخله می کردند که نمونه آن را در 
عزل رئیس جمهور در ماجرای گروگان گیری و یا حتی 

برنامه های پنج ساله و مسائل هسته ای شاهد بودیم.
وی افزود: پس از انقلاب نمایندگان مجلس از جنس 
مردم بوده اند و به این دلیل است که نمایندگی یکی از 
پرمشغله ترین کارهای کشور است و نماینده باید پاسخگوی 

نیازهای مردم و حوزه انتخابیه باشد.
وی اظهار کرد:  مجالس بعد از انقلاب در مقابل گردن 
کشی استکبار و بیگانگان ستمکار خود را سپر ملت کردند 
و از آرمان های انقلاب دفاع کردند چه در مساله سازی های 
آمریکا در موضوع هسته ای و چه مسائل بین المللی و 
منطقه ای. جایی که لازم بوده از حقوق ملت دفاع شود 

مجالس پس از انقلاب دفاع کردند.
وی با اشاره به آخرین مصوبه مجلس در مورد اخذ 
غرامت از آمریکا گفت: ملاحظه می کنید که نگاه جایگاه 
مجلس و نمایندگان و همچنین ارتباط مردمی نمایندگان 

پس از انقلاب از یک تحول جدی برخوردار شد.
وی در ادامه یاد آور شد: در مجلس نهم 697 طرح 
و لایحه مطرح شد که از این تعداد 69 درصد طرح، 31 
درصد لایحه بوده است و همچنین 2 درصد از کل طرح ها 

و لوایح به صورت فوریتی ارائه شده است.
لاریجانی اظهار کرد: از طرح های ارائه شده 18 درصد 
به قانون تبدیل شد و از لوایح نیز 47 درصد به قانون تبدیل 

شده است و این نشان می دهد که مجلس در مصوبات 
بیشتر روی لوایح ارسالی دولت تاکید داشته است.

وی در ادامه با بیان این که ثقل کار مجلس در امور 
کشور،  صنفی  نظام  قانون  گفت:  است  بوده  اقتصادی 
قانون اصلاح قانون دریایی، مبارزه با قاچاق، قانون سازمان 
استاندارد، مواد دائمی بودجه و ... از جمله قوانینی بودند که 

در مجلس مورد بررسی قرار گرفتند.
همچنین شش و نیم درصد قوانین مربوط به امور 
قضایی، پنج درصد آموزشی و فرهنگی، دو و نیم درصد 
مربوط به انتخابات و امور سیاسی کشور دو درصد هم 

دفاعی و امنیتی بوده است.
لاریجانی همچنین با بیان این که 27 مورد در صحن 
به عمل آمده است  از مسئولین دعوت  علنی مجلس 
گفت: مجلس شورای اسلامی 29 جلسه غیر علنی برای 

بررسی مشکلات و معضلات پراهمیت داشته است.
وی در ادامه با اشاره به گزارش های ارائه شده از سوی 
دیوان محاسبات 10 هزار و 961 گزارش حسابرسی ارائه 
کرده است که 4405 مورد به دادسرای دیوان ارسال شده 
و برای 2110 مورد نیز دادخواست صادر و مجازات اداری 

متناسب با تخلفات اعمال شد.
پژوهش های  مرکز  اظهارکرد:   همچنین  لاریجانی 
مجلس نیز از رشد 30 درصدی برخوردار بوده است که این 
موارد نشان می دهد تحول خوبی در این مرکز انجام شده 
است. همچنین به دلیل اهمیت اقتصاد مقاومتی دبیرخانه 

آن نیز در مرکز پژوهش های مجلس تاسیس شده است.
رئیس قوه مقننه در ادامه اظهار کرد:  مجلس نهم بر راه 
و رسم رهبری معظم تعهد داشت و آن را عامل رستگاری 
می دانست ضمن این که در مقابل استکبار و بیگانگان 
ستمکار موضعی قاطع داشت. لذا حمایت های مجلس از 
مواضع رهبری در رابطه با گستاخی های دشمن موجب 
شد که مواضعی را در رابطه با مکر آمریکا در مورد اموال 
دولتی ایران و مباحث موشکی داشته باشند که ارزشمند و 

ستایش برانگیز بوده است.
لاریجانی همراهی با سایر قوا، ضمن استقلال هر قوه را 
از ویژگی های مجلس نهم عنوان کرد و گفت: این مساله 
پرهیز از کشمکش هایی بوده که به نظر می رسد این رویکرد 

با توصیه رهبری ادامه یابد.

لاریجانی در آخرین نطق خود در مجلس نهم:

قانون حکم ناموس نظام را دارد

مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
سیاستگذاری  شورای  همکاری  نظام، 
تدوین  برای  مجمع  با  را  کشور  کیفیت 
سیاست های کلی ضروری دانست و گفت: 
با توجه به تفویض وظیفه نظارت رهبری بر 
سیاست های کلی نظام به مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و تدوین آیین نامه مناسب باید 
علاوه بر تشویق های مرسوم، ضمانت های 
کیفی  افت  از  جلوگیری  برای  را  اجرایی 

تولیدات تقویت کنیم.
در  رفسنجانی  هاشمی  اکبر  آیت الله 
افتتاح  و  کیفیت  تمبر  از  رونمایی  آئین 
باشگاه کیفیت با تأکید بر گستردگی پهنه 
کیفیت، ورود بخش خصوصی به این مقوله 
را برای کشور خوشایند دانست. وی افزود:  
با تدوین سیاست های کلی برای کیفیت و 

نظارت بر حسن اجرای آن، می توان از افت 
کیفی تولیدات داخلی جلوگیری کرد. رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: 
اگر چه مسایلی که جنبه امنیتی و ارتباط 
برای  اجتماعی دارند  با سلامت  مستقیم 
حفظ کیفیت آنها حساسیت وجود دارد، 
اما یک جامعه برای توسعه همه جانبه، باید 

دامنه توجه به کیفیت را گسترش دهد.
آیت الله هاشمی رفسنجانی، اتفاق های 
این روزها برای شرکت خودروسازی فولکس 
را مصداقی از توجه به کیفیت دانست و 
باشیم  داشته  باید سیستمی  تاکید کرد: 
تا هر کاری برای اتخاذ مجوز کیفیت، از 
آن مسیر بگذرد. وی داشتن شاخص را از 
ضرورت های توجه به کیفیت خواند و گفت: 
توجه ناقص به چند مورد، نتایج جامعی به 

دست نمی آورد و شرط موفقیت کیفیت، 
رئیس  فعالیت هاست.  جامعیت  به  توجه 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، تشکیل 
شورای کیفیت را کار پسندیده ای توصیف 
کرد و اظهارداشت: کشور برای جدّیت در 
توجه به کیفیت، باید شورای سیاستگذاری 
و مصوبات آن را قانون لازم الاجرا بداند. آیت 
الله هاشمی رفسنجانی تأیید تقویت کیفیت 
را حتی در شعار و حرف مورد پسند همگان 
دانست و ادامه داد: هیچ کس نمی گوید که 
من طرفدار کالاها و تولیدات بنجل هستم 
و همه برای ارتقای کیفی تأکید می کنند. 
در آغاز آئین، عبدالله جاسبی رئیس شورای 
کیفیت کشور در سخنانی با تشریح اهداف 
تشکیل این شورا پیشنهاد کرد کمیته ای 
برای تدوین سیاست های کلی در مجمع 

تشخیص مصلحت نظام تشکیل و همچنین 
نظارت بر حفظ و ارتقای کیفیت به بخش 
خصوصی سپرده شودبهروز ریاحی دبیر کل 
شورای کیفیت نیز گفت: اعضای شورای 
سیاستگذاری کیفیت کشور و تعدادی از 
جشنواره  برگزاری  دوره  پنج  برگزیدگان 
کیفیت در این دیدار حضور دارند تا ضمن 
باشگاه  کشور،  کیفیت  تمبر  از  رونمایی 
امروز رسماً  نیز  تلاشگران کیفیت کشور 
افتتاح شود. همچنین در ادامه این آئین با 
امضای آیت الله هاشمی رفسنجانی در پای 
تمبر کیفیت، به شکل نمادین از آن رونمایی 
شد و دکتر میرسپاسی و مهندس بهروز 
فروتن هم به بیان دیدگاه های خویش در 
خصوص ارتقای کیفیت و گستردگی دامنه 

آن پرداختند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی :

باید دامنه توجه به کیفیت گسترش یابد

متین مسلم



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,468,000یک مثقال طلا

1,031,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,090,000سکه بهار آزاد ی

10,100,000سکه امامی

5,210,000نیم سکه

2,780,000ربع  سکه

1,890,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 31,000,000 پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 35,400,000 پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 32,800,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 57,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,100,000 سایپا 

SE 141 18,000,000 سایپا 

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 39,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 53,000,000 تیگو 

یک کارشناس پاسخ داد 

علت ادامه رکود مسکن چیست؟ 
یک کارشناس مسکن گفت: تاثیر تحولات سیاسی برجام بر اقتصاد مسکن بیش از 30 
درصد نبود اما برخی تلاش کردند این تاثیر را 60-70 درصد نشان دهند که همین عامل 

باعث شد مسکن وارد فاز خروج از رکود نشود. 
سعید آگشته در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: تاثیر برجام بر تحولات سیاسی کلان در حوزه 
مسکن کمتر از 30 درصد است اما متاسفانه مسوولان به علت های سیاسی تاثیر برجام بر 
بخش مسکن را 60-70 درصد نشان دادند که نوعی توهم بود. به همین دلیل خلل هایی که 
به بحث برجام وارد شد تاثیرات منفی خود را در بخش مسکن به جا گذاشت و این بخش 
نتوانست وارد فاز خروج از رکود شود. اگر واقع بینانه نگاه می کردیم به علت رونق اقتصادی تا 

امروز باید شرایط بهتری در بخش مسکن ایجاد می شد اما بزرگنمایی جلوی آن را گرفت. 
وی افزود: کارشناسان معتقدند اقتصاد کشور در پسابرجام توان جذب یک تریلیون دلار 
را دارد که نظر من نصف این مبلغ است. با این وجود بخش های عمران و مسکن توان 
جذب و گردش مالی 80 درصد این مبلغ )500 میلیارد دلار( را دارند. اما تا امروز نگاهمان 
به سرمایه گذاری نگاهی سخت بوده که اگر قرار است سرمایه گذار خارجی را بپذیریم باید 
مقررات و قانون مان را با آنها هماهنگ کنیم تا بتوانند با اطمینان خاطر، مدت زمان کمتری را 

برای اجرای برنامه های خود طی کنند. 
این کارشناس مسکن تاکید کرد: هرچند که یکی از پیش نیازهای اقتصاد، سیاست است 
ولی وزن واقعی آن باید در نظر گرفته شود، نه بیش از آن. برجام نمی توانست بیش از 25 تا 
30 درصد در بخش مسکن تاثیرگذار باشد اما متاسفانه مسکن به علت ارتباط اجتماعی با 

حوزه های دیگر، از عدم اجرای برجام تاثیر بیشتری گرفت. 
آگشته با بیان این که علت اصلی رکود مسکن، عرضه مازاد بیش از تقاضا است، تصریح کرد: 
تعادل در بازار مسکن به هم خورده و به همین دلیل باید قیمت ها تعدیل شود یا به مرور زمان 
به کف برسد. در این خصوص دولت باید نقش خود را در ساخت و ساز کم کند و به تنظیم 
بازار بپردازد. هر موقع اقتصاد کشور با یک اتفاق تورمی مواجه شده، اقتصاد شهری را متاثر 

کرده است. این جاست که باید دولت به تنظیم بازار یا خروج از رکود اقدام کند. 
وی خاطرنشان کرد: حوزه مسکن حدود 200 رشته مرتبط دارد اما می بینیم که دولت به 
آن ورود نمی کند بعد در کمال تعجب به بخش خودرو برای خروج از رکود، تسهیلات می 

دهد. علت چنین تصمیماتی این است که دولت خودش در خودرو منتفع تر از مردم است. 
این کارشناس مسکن بر ضرورت اتمام مسکن مهر تاکید کرد و گفت: مسکن مهر با 
تصمیماتی در دولت قبل به هر صورت اجرا شد که البته من به عنوان کارشناس به آن انتقاد 
داشته و دارم. اما واقعیت این است که مسکن مهر در شهرهای کوچک تاثیرگذار است در 
حالی که برای فروش آنها هیچ فکری نشده است. در این شرایط طبیعی است که مسکن از 

رکود خارج نمی شود فقط به عنوان یک موجود زنده دارد نفس می کشد. 
آگشته پیش بینی از وضعیت آینده بخش مسکن را مستلزم عملکرد و سیاست های دولت 
دانست و افزود: اگر مسکن در یک شرایط عادی قرار بگیرد طبیعتا باید عرضه و تقاضا به 
تعادل برسد. بعد رونق ساخت و ساز ایجاد شود که البته این مساله را برای سال جاری متصور 
نیستیم. باید ابتدا خرید و فروش ها به سقف مشخصی برسد بعد شروع به ساخت و ساز شود. 

 وزیر اقتصاد گفت:  سال 95 را می توانیم به نقطه عطف 
بازگشت به رونق اقتصادی تبدیل کنیم و به وقفه ایجاد شده 

در بهبود اقتصاد کشور خاتمه دهیم.
سالانه  همایش  ششمین  و  بیست  در  نیا  طیب  علی 
سیاستهای ارزی و پولی گفت: سه عامل می تواند ما را در 
این راه یاری رساند که عامل نخست توافق هسته ای و دوران 
پسابرجام است.وی افزود : مردم ایران توانستند جنگ تمام 
عیار اقتصادی را با موفقیت به پایان برسانند و تلاش دولت 
مردان توانست ساختار تحریم ها را فرو بریزد.طیب نیا گفت 
: به این ترتیب موانع صادرات نفت برداشته شد ، محدودیت 
های مبادلات تجاری و ارزی کشور لغو و گشایش های 
مهمی در مناسبات اقتصادی ایران با سایر کشورها ایجاد 
شد. وزیر اقتصاد ، عامل دوم را شکل گیری چشم انداز مثبت 
در داخل و خراج نسبت به اقتصاد کشورمان خواند وگفت: 
آگاهان و ناظران داخلی و بین المللی همگی در آغاز تغییر 
روند متغیرهای عمده اقتصادی کلان کشور وحدت نظر دارند.

طیب نیا گفت: سومین عامل عزم مشترک مدیریت کشور در 
سطوح مختلف حول اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی 
است.وی با اشاره به نام گذاری سال اقتصاد مقاومتی؛ اقدام 
وعمل گفت: از دید دولت اصول اهداف اقتصاد مقاومتی نقشه 
راه روشن و آینده ساز برای توسعه کشور توام با تحقق عدالت 
است.طیب نیا افزود : پسابرجام چشم انداز مثبت جهانی به 
اقتصاد ایران در سال 95 ایجاد خواهد کرد و درک مشترک به 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی می تواند فرصت طلایی 
برای پایان دادن به کندی رشد اقتصادی و رشد باثبات و غیر 
تورمی در طول برنامه ششم ایجاد کند.طیب نیا گفت:  شواهد 
بیانگر چرخش تدریجی اقتصاد ایران به سمت بهبود و رونق 
است و آمارهای سه ماهه پایانی سال 94 نشان می دهد که 
رشد ارزش افزوده در تمامی گروه ها و بیشتر زیرگروه های 
اقتصادی کشور مثبت شده است.وزیر اقتصاد افزود : امسال 
رشد اقتصادی حداقل 5 درصد کاملا امکان پذیر است.وی 
گفت:  یکی از نگرانی های عمده در این راه اختلافات جناحی 

و سیاسی است.طیب نیا با بیان اینکه هم اینک همه جناح 
های سیاسی بر حل مشکلات اقتصادی و ایجاد رونق و رفاه 
تاکید می کنند که ما هم از آن استقبال می کنیم ، گفت: اما 
از همه جناح های سیاسی درخواست می کنم اجازه ندهید 
چرخه های انتخاباتی و حواشی آن جهش اقتصادی سال 
95 را تحت تاثیر قرار دهد.وی گفت : تیم اقتصادی دولت 
باید تلاش کند تا منابع به سمت کسب و کارهایی سوق یابد 
که بخش بیشتری از جامعه از مواهب آن بهره مند شود.وزیر 
اقتصاد از تنگنای اعتباری و بدهی دولت به عنوان دو چالش 
عمده اقتصادی کنونی ایران نام برد و گفت: با وجود نقدینگی 
قابل توجه در سطح کلان اما بنگاه های اقتصادی و خانوارها 
پاسخ کافی از عرضه کنندگان منابع دریافت نمی کنند و این 
باعث ایجاد معمای نقدینگی شده است که معتقدم عمده 
آن ریشه در ناکارآمدی بازارهای مالی و انحراف نقدینگی از 
سرمایه گذاری در زمینه های مولد است.وی گفت : مانده 
تسهیلات غیرجاری رسمی کشور در پایان بهمن 94 به 
12.2 درصد رسیده و بیش از 15 درصد منابع تجهیز شده 
بانک ها به جای قرار گرفتن در بخش تولید صرف سرمایه 
گذاری در مسکن ، مستغلات و بنگاه داری شده است.طیب 
نیا گفت : همچنین بخشی از تسهیلات بانک ها به دولت 
عملا به سیستم بانکی بازنگشته و بخش مهمی از منابع بانک 
ها از جریان خلق اعتباری خارج شده است.وی گفت : حداقل 
42 درصد از منابع بانک ها از جریان خلق اعتباری خارج 
شده است و بانک ها حداکثر با ظرفیت 58 درصد به تامین 
مالی اقتصاد کشور می پردازند.وزیر اقتصاد از تلاش دولت 
برای پرداخت بدهی ها به سیستم بانکی یاد کرد و گفت : 
جهت دهی تسهیلات به سمت ظرفیت های خالی و کسب 
و کار های کوچک و متوسط از اولویت بعدی دولت است. 
وی از ادامه سیاست های کاهش تورمی دولت خبر داد و 
گفت :  به زودی نرخ تورم تک رقمی را شاهد خواهیم بود.

طیب نیا از کاهش نرخ سپرده های قانونی مانند سال 94 
خبر داد و گفت: سیاست اصولی دولت این است که این نرخ 
متناسب با نرخ تورم کاهش یابد و این سیاست در سال 95 

ادامه خواهد یافت.

 وزیر نیرو گفت: در چند ماه اخیر مذاکراتی با برخی از نخست وزیران و وزیران کشورهای 
مختلف داشتیم که رویکرد عمده آن صادرات است.

حمید چیت چیان در همایش حمایت از کار سرمایه و دانش ایرانی در صنعت اب و برق افزود 
: به طور قطع بیش از نیمی از تماس ها و ارتباطات با سایر کشورها برای خرید و واردات نبود 
بلکه برای صادرات محصولات شرکت های ایرانی است.وی با اشاره به اینکه با روسیه و اندونزی 
برای انتقال تکنولوژی و صادرات محصولات ایران مذاکره شده است ، گفت : در ماه های اخیر 
با مسئولان کشورهای الجزایر، آفریقای جنوبی، تونس، غنا، عراق، سوریه، عمان، تاجیکستان، 
ارمنستان، افغانستان، ترکمنستان، نیکاراگوئه، اکوادور، پاکستان، گرجستان، روسیه و اندونزی 
در زمینه صادرات محصولات شرکت های ایرانی مذاکره کردیم.وی با تاکید بر اینکه صادرات 
به کشورهای دیگر کار ساده ای نیست، گفت: ناچاریم با قدرتمندترین کشورها برای کسب 
بازارهای کشورهای دیگر رقابت کنیم.چیت چیان تاکید کرد: با جهانی مواجه هستیم که 
دچار رکود اقتصادی است بنابراین رقابت برای یافتن بازار فروش بسیار سخت است.وی به 
محدودیت های مالی کشورمان و فاینانس طرح ها در سایر کشورها اشاره کرد و گفت: این 
موضوع مانع حضور ما و تلاش برای حضور در سایر کشورها نمی شود بلکه به تلاش بخش 
خصوصی بیشتر نیاز است که دولت نیز از آنها حمایت کامل می کند.وزیر نیرو به توانمندی 
صنعت آب و برق کشور اشاره کرد و افزود: در حوزه برق یک صنعت پرافتخار داریم که اعداد 

و ارقام گواه آن است.چیت چیان گفت: بیش از 74 هزار مگاوات نیروگاه نصب شده در کشور 
داریم که براین اساس در دنیا رتبه چهاردهم و در منطقه رتبه اول را از آن خود کردیم.وی 
افزود: شبکه برق سراسری داریم که همه شهرها و نقاط کشور به آن دسترسی دارند و از نظر 
ساخت توربین های نیروگاهی جزو 6 کشور اول دنیا هستیم و 90 درصد تجهیزات نرم افزار و 
سخت افزار برق در داخل کشور تولید می شود.وزیر نیرو در زمینه صنعت آب نیز گفت : ایران 
یکی از کشورهایی است که صنعت بزرگ سدسازی را دارد و توانسته است در اقلیم خشک و 
نیمه خشک بیش از 95 درصد تجهیزات آب را در داخل تولید کند.چیت چیان افزود : فعالیت 
هایی که در صنعت آب انجام می شود طراحی و اجرای آن به عهده شرکت های داخلی است 
و حتی اتصالات و پمپ ها نیز در داخل تولید می شود که نشان از توان و ظرفیت این صنعت 
در داخل است.وی گفت: تقریبا هیچ کدام از شرکت های مهندسی و مشاوره در حوزه آب و 
برق را دولت تعیین نمی کند گرچه برخی از آنها را ابتدا دولت بنا نهاده است.وزیر نیرو تاکید 
کرد: هم اکنون 50 درصد تولید برق کشور دردست بخش خصوصی است و در 50 درصد 
از آب شیرین کن های جنوب کشور ، مالکیت و مدیریت آن نیز در دست بخش خصوصی 
قرار دارد که نشان دهنده ظرفیت عظیم ملی و حاصل تعامل بسیار نزدیک بخش خصوصی و 
دولتی است.چیت چیان افزود: برغم همه این توانمندی ها، ایرادها، مشکلات و نقص هایی هم 

در صنعت آب و برق وجود دارد که باید آن را برطرف کنیم.

رییس اتحادیه فروشندگان لبنیات از ثبات قیمت محصولات 
لبنی در ماه رمضان خبر داد و گفت: در خصوص قیمت شیر، 
کاهش قیمت به دلیل ارائه تخفیف نخواهیم داشت. اما در 
خصوص برخی مواد همچون ماست و پنیر، تخفیفاتی از سوی 

برخی کارخانه ها به ویژه کارخانه های مطرح خواهیم داشت. 
ایسنا، در خصوص  با  برزآبادی در گفت وگو  علی رجبی 
افزایش یا کاهش قیمت مواد لبنی با توجه به نزدیک شدن به 
ماه مبارک رمضان اظهار کرد: قیمت  مواد لبنی ثابت می ماند 
و افزایشی در خصوص قیمت این مواد در ماه رمضان نداریم؛ 
هرچند که ممکن است برخی فرآورده ها نیز کاهش قیمت 
داشته باشند و برخی کارخانه ها تخفیفاتی در نظر بگیرند. وی 
ادامه داد: مطمئنا در خصوص قیمت شیر کاهش قیمت به 
دلیل ارائه تخفیف نخواهیم داشت. اما در خصوص برخی مواد 
همچون پنیر و ماست ممکن است تخفیفاتی از سوی برخی 

کارخانه ها به ویژه کارخانه های مطرح ارائه شود. رییس اتحادیه 
فروشندگان لبنیات در ادامه با بیان این که بازار مواد لبنی رکود 
خاصی را تجربه می کند، اظهار کرد: زمانی که ساخت وساز 
دچار رکود می شود کلیه صنوف نیز با این مساله درگیر خواهند 

شد و بازار لبنیات نیز از این قضیه مستثنی نیست. 
برزآبادی با اشاره به این که در ماه مبارک رمضان با توجه 
به این که پس از نان قوت قالب سفره ها، لبنیات است، فضای 
کارخانه های  افزود:  می شود،  ایجاد  شرکت ها  بین  رقابتی 
مختلف در این ماه با یکدیگر با توجه به تقاضای بیشتر توسط 
مردم در فضای رقابتی قرار می گیرند. عمده این مواد نیز شیر، 
ماست، پنیر، کره و دوغ هستند. به هر حال در ماه مبارک 
رمضان افزایش قیمتی در مواد لبنی نخواهیم داشت و ممکن 
است محصولاتی از جمله پنیر و ماست با تخفیف بیشتری به 

مردم ارائه شود. 

وزیر اقتصاد :

در نقطه عطف بازگشت به رونق اقتصادی هستیم

وزیر نیرو:

عمده رویکرد مذاکرات خارجی برای صادرات است

رییس اتحادیه فروشندگان لبنیات اعلام کرد: 

ثبات قیمت لبنیات در ماه رمضان 

معاون وزیر کار:

 مزد کارگران قدرت پس انداز ندارد 
معاون وزیر کار معتقد است: اگر بخواهیم به سمت یک نظام مزد واقعی برویم که در آن 

مزد قدرت پس انداز پیدا کند باید مساله قیمت تمام شده تولید را حل کنیم. 
سیدحسن هفده تن در گفت وگو با ایسنا،  اظهار کرد: به دلیل آنکه قیمت تمام شده تولید 
به شدت بالاست کارفرما به جای سایر عوامل تولید، دستش به دستمزد می رسد در صورتی 
که سهم دستمزد در قیمت تمام شده تولید پایین است.  وی افزود: اما قیمت تمام شده 
تولید نسبت به سایر کشور بالا است که بخشی از آن به اصلاح سیاستهای دولت در ساختار 
اقتصادی برمی گردد زیرا یک برنامه پیچیده و بزرگ علمی است که باید در بحث پژوهش 
آن و صنایع و تولیدات مزیتی کشور کمک شود.  هفده تن با بیان اینکه دستمزد کارگران 
باید قدرت پس انداز پیدا کند، اظهار کرد: برای آنکه به سمت یک نظام واقعی مزدی برویم 
که در آن مزد قدرت خریدی را که طی 30 سال گذشته از دست داده دوباره به دست 
بیاورد و بهره وری عوامل تولید بالا برود باید مساله قیمت تمام شده تولید را حل کنیم چون 
مزد در قیمت تمام شده قابل اصلاح است.  به گفته وی اگر قیمت تمام شده تولید پایین 
بیاید کارفرما ترغیب می شود که سهم دستمزد را که نقش موثری در ارتقای بهره وری 
عوامل تولید دارد، بالا ببرد در غیر این صورت با افزایش مزد، مشکل معیشت کارگران حل 
نمی شود.  معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در عین حال خاطرنشان کرد: با 
وجود آنکه در سه سال دولت یازدهم، مزد واقعی حدود 6.8 درصد افزایش داشته اما به دلیل 
انباشتگی عقب افتادگی دستمزد کارگران نتوانسته ایم آن را جبران کنیم.  به اعتقاد هفده تن، 
برای جبران این عقب ماندگی باید چند صنعت به عنوان نمونه و پایلوت انتخاب شوند و با 
مشارکت و همراهی شرکای اجتماعی و مراکز علمی و نوآوری هزینه های تولید را کاهش داد. 

در شرایط نارضایتی مصرف کنندگان 

خدمات خودرو مشمول گارانتی شد 
در حالیکه ارزیابی های صورت گرفته بیانگر نارضایتی مصرف کنندگان از خدمات ارائه 
شده در شبکه خدمات پس از فروش خودروسازان و واردکنندگان خودرو است، این 

شرکت ها موظف شدند خدمات ارائه شده در این حوزه را گارانتی کنند. 
از حقوق  قانون حمایت  اجرایی  آیین نامه  اصلاحیه  پیش  ایسنا، چندی  گزارش  به 
مصرف کنندگان خودرو به وزارت صنعت، معدن و تجارت و خودروسازان ابلاغ شد.  براساس 
یکی از بندهای این قانون، خدمات ارائه شده در شبکه خدمات پس از فروش خودروسازان 
و واردکنندگان خودرو و همچنین قطعات تعویضی در این شبکه مشمول دوره گارانتی 
)تضمین( شده است.  در این زمینه در ماده 23 این قانون تاکید شده است:" عرضه کننده 
خودرو موظف است نمایندگی های مجاز شبکه خدمات پس از فروش خود را ملزم کند 
تا ضمن ارائه صورتحساب خدمات به مصرف کننده، خدمات ارائه شده را به مدت دو ماه 
یا 3000 کیلومتر، هر کدام که زودتر فرا برسد و همچنین قطعات تعویضی خودرو را به 
مدت شش ماه یا 10 هزار کیلومتر، هر کدام که زودتر فرا برسد، ضمانت کند".  بنابراین اگر 
خدمات ارائه شده یا قطعات تعویضی خودرو در مدت زمان گارانتی یاد شده دچار خرابی شده 
و نیاز به تعمیر و تعویض مجدد پیدا کند، شرکت عرضه کننده خودرو موظف به حل عیب 
یا تعویض رایگان قطعات مربوطه خواهد بود.  این قانون جدید در حالی است که براساس 
ارزیابی های صورت گرفته، مصرف کنندگان از خدمات ارائه شده در شبکه خدمات پس از 
فروش خودروسازان و واردکنندگان خودرو ناراضی هستند.  طبق نظرسنجی صورت گرفته 
در این زمینه، "کمبود یا نبود قطعات یدکی"، "کیفیت پایین خدمات و تعمیرات" و "دریافت 
هزینه بالا برای خدمات و قطعات" از مهمترین دلایل نارضایتی مصرف کنندگان ایرانی از 

خدمات شرکتهای خدمات پس از فروش خودروسازان و واردکنندگان خودرو بوده است. 

مخالفت هایی که سد راه میوه های وارداتی نشد! 
در حالی که حجتی بارها مخالفت خود را نسبت به واردات میوه به دلیل تولید مناسب 
کمی و کیفی این محصولات اعلام کرده و تنها چند قلم میوه مانند موز، نارگیل، آناناس و انبه 
مجوز واردات از سوی این وزارتخانه دریافت کرده اند، میزان واردات انواع میوه به کشور در سال 
گذشته بیش از 41 درصد نسبت به سال قبلش افزایش یافته است.  به گزارش ایسنا، محمود 
حجتی در تنظیم و کنترل بازار محصولات کشاورزی از طریق تعرفه های واردات، صادرات و 
تامین بازار داخلی طی سال گذشته اقدامات و دستورات مناسبی داده است اما اینکه تا چه 
حد این مسئله مورد توجه قرار گرفته و عملی شده است را باید از آمار و ارقام منتشر شده 
پرسید.  یکی از مسائلی که همواره وزیر جهاد کشاورزی طی سال های صدارتش نسبت به آن 
حساسیت داشت، بی نیازی ایران از واردات میوه به دلیل تولید مناسب این محصولات از نظر 
کمی و کیفی و کنترل واردات برخی میوه های فانتزی و گرمسیری مانند موز، نارگیل، انبه، 
آناناس و ... در راستای حفظ و تنظیم بازار داخلی میوه های تولیدی بود.  به گونه ای که این 
عضو هیات دولت در اواخر سال گذشته که میوه های قاچاق به کشور وارد شده بودند، ضمن 
افشاگری در خصوص چگونگی وارد کردن این محموله غیر قانونی به کشور گفت: وزارت جهاد 
کشاورزی بارها مخالفت خود را با واردات میوه به دلیل تولید مناسب میوه از نظر کمی و کیفی 
اعلام کرده است و علی رغم وجود مشکلات متعدد در این زمینه، مذاکرات و پیگیری های 
متعددی برای جلوگیری از این پدیده انجام داده است.  اما با وجود این مخالفت ها و ایستادگی 
وزارت  جهاد کشاورزی مقابل فشارهای برخی واردکنندگان میوه، سال گذشته 717 هزار 
و 500 تن انواع میوه به ارزش 567 میلیون و 700 هزار دلار به کشور وارد شد که از نظر 
وزنی 41.4 درصد و از نظر ارزشی 25.5 درصد افزایش داشته است.  جالب تر اینکه علی رغم 
کاهش قیمت میوه های وارداتی طی سال گذشته در بازار جهانی مشخص نشد چرا همچنان 
قیمت های بالای انواع میوه خارجی در بازار ادامه داشت و مصرف کنندگان باید صرفا به خاطر 

خارجی بودن و نه کیفیت و مطلوبیت قیمت های نجومی برای خرید آن ها پرداخت کنند. 
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 رئیس کل بانک مرکزی گفت : بازار ارز در سال 94 به خاطر 
مدیریت بانک از ثبات برخوردار بود که دستاورد ارزشمندی است.

ولی الله سیف که در بیست و ششمین همایش سیاست های پولی 
و ارزی سخن می گفت ، افزود: متوسط قیمت دلار در سال 94 سه 
هزار 450 تومان بود که نسبت به سال قبل از ان 5.2 درصد افزایش 
داشته است.وی ادامه داد : شکاف نرخ دلار آزاد و دولتی با 7 میز یک 
دهم درصد کاهش به 16 ممیز شش دهم درصد رسید است.سیف 
گفت : این شکاف در حال حاضر13 ممیز 3 درصد است و این ثبات 
در حالی به وجود آمده که سال گذشته کاهش بی سابقه قیمت نفت 
را شاهد بودیم .رئیس کل بانک مرکز افزود: این دستاورد بدون فشار 
حاصل شد و نتیجه مقاوم سازی اقتصاد داخلی در مقابل بحران های 
خارجی است.رئیس کل بانک مرکزی گفت: در جهت تحقق اهداف 
اقتصاد مقاومتی برای تحرک بخشی به تولید واشتغال کارگروهی 
دراستانها تشکیل شده است تا واحدهای کوچک و متوسط را برای 
دریافت تسهیلات به بانکها معرفی کنند.ولی الله سیف افزود: امسال 
برای تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی برنامه های مختلفی داریم که یکی 
از آنها تشکیل کارگروه در استانهاست .وی ادامه داد: بانک مرکزی در 
سالهای گذشته هدف مستقیم تحریم بوده و باید با اهداف اقتصاد 
مقاومتی آشنا باشد و در تنظمیم و اجرای سیاستهای طولی و عرضی 
تاکید کند.رئیس کل بانک مرکزی کاهش تورم ، ثبات بازار ارز و تامین 
مالی بنگاه های تولیدی و بنگاه های خود را از جمله اهداف تعیین 
شده بانک مرکزی در سال جاری دانست .وی ادامه داد: بانک مرکزی 
در تنظیم سیاستهای ارزی کار ساز، 9 طرح تعریف کرده است که 
پنچ تای آنها جزء طرحهای اولویت دار است.رییس کل بانک مرکزی 
اقداماتی از جمله بازنگری مربوط به ممنوع الخروجی بدهکاران بانکی 
که در زمینه تولید فعال بوده اند ، استمهال بدهی های غیر جاری به 
بانکها ،  مستثنی شدن کلیه بنگاه های کوچک و متوسط از بدهی های 
غیر جاری و چک های برگشتی ، اولویت برای تامین مالی طرحهای 
تامین مالی که 60 درصد پیشرفت داشته اند ، انتشار اوراق رهنی ، 
پرداخت تسهیلات ساخت در بافتهای فرسوده از صندوق سپرده 
یکم ، امکان خرید مسکن بدون سپرده گذاری قبلی ، ارائه 20 هزار 
میلیارد ریال تسهیلات برای طرح تعویض 60 هزار خودروی فرسوده 
از مهمترین برنامه های بانک مرکزی در سال جاری دانسترئیس کل 
بانک مرکزی که در بیست و ششمین همایش سالانه سیاست های 
پولی و ارزی سخن می گفت پایدارسازی تورم تک رقمی را از اولویت 
های اصلی بانک مرکزی عنوان کرد و گفت: بانک مرکزی عزم جدی 
دارد تا با تداوم سیاست های انضباطی در جهت تقویت ثبات اقتصاد 
کلان، تورم را در محدوده تک رقمی حفظ و شرایط را برای ارتقای 

اطمینان سرمایه گذاران فراهم کند.
ولی اله سیف با بیان اینکه در میان شقوق مختلف سیاست های 
اقتصادی، بانک مرکزی متولی سیاست پولی است که سیاست های 
ارزی و اعتباری نیز در ذیل آن تعریف می شود گفت: سیاست پولی 
به طور طبیعی اهداف متنوعی را دنبال می کند که در این میان حفظ 
ثبات قیمت ها مهمترین هدف سیاست پولی به شمار می آید. اما در 
کنار ثبات قیمتها به عنوان هدف اصلی، سیاست پولی باید به حفظ 
رشد اقتصادی و همچنین توازن بخش خارجی اقتصاد نیز توجه 
داشته باشد.سیف با بیان اینکه در سال های اخیر حفظ ثبات مالی 

نیز به یکی از اهداف مهم سیاست پولی تبدیل شده است افزود: با این 
وجود، دستیابی همزمان به تمامی این اهداف ممکن و مقدور نیست و 
پیچیدگی سیاستگذاری بانک مرکزی زمانی بیشتر خواهد شد که این 
اهداف در تقابل با یکدیگر قرار می گیرند. بر همین اساس بانک مرکزی 
در دولت تدبیر و امید تلاش کرده است در اعمال سیاست پولی، با 
اولویت بندی اهداف اقتصادی متناسب با مقتضیات زمانی، در جهت 
دستیابی به بهترین عملکرد اقتصادی ممکن حرکت کند.وی افزود: 
کنترل تورم اولویت اصلی و تامین رشد اقتصادی، ثبات مالی و توزان 
بخش خارجی از اهداف اصلی بانک مرکزی است. اما طبیعی است با 
توجه به محدودیت های شرایط محیطی اقتصاد و امکان بروز تکانه های 
مختلف اقتصادی، لزوماً هر یک از نتایج به تنهایی بهترین نباشد.سیف 
اعمال سیاست های مناسب پولی و مالی در طول سالهای اخیر را منجر 
به کسب موفقیت قابل ملاحظه ای در خصوص مهار فشارهای تورمی 
دانست و گفت: نرخ تورم در ادامه روند کاهنده خود از نرخ های بالای 
40 درصد در نیمه سال 1392 به 11.2 درصد در فروردین امسال 
کاهش یافته است که به زعم کارشناسان داخلی و خارجی دستاوردی 
مهم و کلیدی برای اقتصاد کشور به شمار می آید. پیش بینی ها حاکی 
از آن است که با استمرار شرایط فعلی، روند کاهشی نرخ تورم ادامه 
خواهد داشت و پس از گذشت 25 سال، نرخ تورم در تابستان سال 

جاری سطوح تک رقمی خود را تجربه خواهد کرد.
 *لزوم کاهش نرخ سود بانکی با تحولات نرخ تورم 

 سیف با بیان اینکه علی رغم موفقیت های حاصله در زمینه کاهش 
نرخ تورم و بر خلاف انتظارات اولیه موجود، کاهش نرخ های سود 
بانکی با چسبندگی زیادی همراه بود و به طور متناسب با تحولات نرخ 
تورم کاهش نیافت گفت: نرخ سود حقیقی در سال گذشته بالاترین 
سطوح تاریخی خود را در دوره قبل و بعد از انقلاب تجربه کرد. نتایج 

بررسی های بانک مرکزی در سال 1393 حاکی از این بود که بالا 
بودن نرخ سود بانکی و چسبندگی رو به پایین آن، عمدتاً تحت تاثیر 
مشکلات موجود در ترازنامه بانکها و راکد شدن بخش قابل توجهی از 
دارایی آنها به صورت مطالبات غیرجاری و مطالبات از بخش دولتی و 
دارائی های غیرمالی است که در مجموع، زمینه ساز بروز پدیده تنگنای 

اعتباری در شبکه بانکی بوده است. 
وی افزود: این امر در کنار نقش نامساعد موسسات اعتباری غیرمجاز، 
به شکل گیری جنگ قیمتی در بازار پول و افزایش نرخ سود واقعی 
منجر شد. بر مبنای چنین تحلیلی که متعاقباً مورد پذیرش غالب 
کارشناسان اقتصادی و بانکی نیز قرار گرفت. رویکرد بانک مرکزی 
در سال 1394 در خصوص نرخ های سود بانکی، بر کاهش تدریجی 
نرخ های سود بانکی از طریق رفع علل تنگنای مالی و ساماندهی 
موسسات اعتباری غیرمجاز، متمرکز شد.سیف با ذکر اینکه افزایش 
قابل توجه نرخ حقیقی سود بانکی، آثار نامطلوبی را برای رشد اقتصادی 
به ویژه از ناحیه کاهش تقاضای موثر و همچنین تضعیف طرف عرضه 
و تضعیف عملکرد نظام بانکی، به همراه دارد، تصریح کرد: بر این اساس 
لازم بود اقدامات عاجلی در این زمینه صورت گیرد. در اولین گام در 
اردیبهشت سال 1394 بانک مرکزی پیشنهادات خود در زمینه اصلاح 
مؤلفه های سیاست پولی را به شورای پول و اعتبار ارایه و این شورا 
نیز ضمن تاکید بر کاهش تدریجی و غیردستوری نرخ سود بانکی، با 
تعدیل رو به پایین نرخ های سود بانکی و کاهش نسبت سپرده قانونی 

بانک های تجاری موافقت کرد. 
  رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اقدامات بانک مرکزی در زمینه 
کاهش مطالبات غیرجاری خاطرنشان کرد: بانک مرکزی با تمرکز بر 
کاهش مطالبات غیرجاری به عنوان یکی از عوامل اصلی بروز تنگنای 
مالی در شبکه بانکی اهتمام ویژه ای را به کار گرفت. در سایه اقدامات 

انجام شده و همکاری دستگاه های ذیربط و بانکها، نسبت مطالبات غیر 
جاری به کل تسهیلات شبکه بانکی از 12.1 در پایان سال 1393 به 
10.2 درصد در پایان سال 1394 کاهش یافت که به نوبه خود در 

کاهش تنگنای اعتباری بانکها موثر خواهد بود.  
سیف تقویت نقش نظارتی و تنظیم گری بانک مرکزی در بازار پول 
را یکی دیگر از اقدامات موثر بانک مرکزی در زمینه کاهش نرخ سود 
بانکی اعلام کردو افزود: در همین راستا، با روش های مختلف این پیام 
و هشدار به بانک ها منتقل شد که نرخ های علی الحساب پرداختی به 
سپرده ها نسبت به سود قطعی به طور معناداری فزونی گرفته است 
که دارای پیامدهای نامطلوبی بر عملکرد بانک ها و متعاقباً آثار حقوقی 
و مدیریتی است که پاسخ گویی بانک ها را در رابطه با عملکرد آن ها 

دشوار می کند.
 سیف با تاکید بر توسعه حوزه نظارتی بانک مرکزی تصریح کرد: 
گسترش چتر نظارتی بانک مرکزی بر موسسات مالی و اعتباری 
غیرمجاز نیزبه عنوان یکی دیگر از ابزارهای کلیدی برای مهار رقابت 
قیمتی در بازار پول و اعتبار، به رغم پیچیدگی های آن، همواره مورد 

توجه بانک مرکزی بوده است.
 وی افزود: اقدامات بانک مرکزی در این زمینه با ابلاغ بخشنامه نحوه 
تعیین و اعلام نرخ سود علی الحساب سپرده های بانکی در آذرماه سال 
1394 با هدف اجرای دقیق تر قانون عملیات بانکی بدون ربا و تقویت 
شفافیت عملیات بانکی و کاهش نرخ سود بانکی، تکمیل شد. این امر 
که با استقبال شبکه بانکی نیز همراه بود، به ارایه پیشنهاد بانک مرکزی 
در زمینه کاهش سقف نرخ  های سود بانکی )تسهیلات و سپرده ها( 
به شورای پول و اعتبار منجر شد که در بهمن سال 1394 به تایید 

شورای محترم پول و اعتبار رسید. 
 *تحولات حجم نقدینگی و اجزای آن 

رئیس کل بانک مرکزی با ارایه آماری از حجم نقدینگی در سال 
گذشته خاطرنشان کرد: حجم نقدینگی در پایان سال 1394 با 30.0 
درصد افزایش نسبت به پایان سال قبل به 1017 هزار میلیارد تومان 
بالغ شد که در مقایسه با رشد متغیر مذکور در پایان سال 1393 
)22.3درصد(، 7.7 واحد درصد افزایش نشان می دهد. البته پنج واحد 
درصد از آن به مساعدت های بانک مرکزی به بخش تولید مربوط 
می شود. رشد 30 درصدی نقدینگی در سال 1394 به ترتیب از رشد 
17.1 درصدی پایه پولی و 11 درصدی ضریب فزاینده نقدینگی ناشی 
شده که حاکی از ترکیب مناسب رشد نقدینگی در این سال می باشد. 
علاوه بر این، علیرغم نقش مسلط بدهی بانکها به بانک مرکزی در رشد 
پایه پولی یک دهه اخیر، حجم بدهی بانکها به بانک مرکزی در سال 

1394 به میزان 1.7 درصد کاهش داشته است.
 وی افزود: کاهش بدهی بانکها به بانک مرکزی در سال 1394 در 
شرایطی بود که بانک مرکزی در این سال، با هدف کمک به رشد 
اقتصادی و اجرای بسته تحریک رشد اقتصادی، نسبت به اعطای خط 
اعتباری به برخی بانکها به ویژه بانکهایی که در خرید تضمینی گندم 
مشارکت داشتند، اقدام کرد. بدیهی است که در صورت عدم مساعدت 
بانک مرکزی در این زمینه حجم بدهی بانکها به بانک مرکزی به 
میزان بیشتری کاهش می یافت. در هر حال حمایت نظام بانکی از 
فعالیت های مختلف تولیدی، دارای آثاری از بابت رشد نقدینگی نیز 

بوده است.

رئیس کل بانک مرکزی: 

ثباتبازارارزدستاوردارزشمندیاست
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عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس خبر داد؛

 برانکو لیست فصل بعد را داد و رفت
عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه تمدید قرارداد با اسپانسر این باشگاه 
در اولویت قرار دارد، گفت: سرمربی تیم فهرست بازیکنان مورد نظرش برای فصل آینده 

را به باشگاه داد و رفت. 
محمد زادمهر در گفتگو با خبرنگار مهر، در رابطه با شرایط باشگاه پرسپولیس گفت: علی 

اکبر طاهری هم به عنوان مدیر، کارهای مربوط به باشگاه را پیگیری می کند.
 وی در پاسخ به این پرسش که آیا تا زمان شروع دور جدید تمرینات، نفرات مورد نظر 
جذب خواهند شد یا خیر؟ افزود: برانکو پیش از ترک ایران لیستی را به باشگاه داده و 
طاهری هم طبق همان لیست امور را پیگیری می کند. فعلًا باشگاه یک بازیکن را جذب 
کرده است و با چند گزینه دیگر نیز درحال مذاکره است و پس از نهایی شدن، این اسامی 

اعلام می شود. 
عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس در پاسخ به این پرسش که آیا کمیته فنی در رابطه 
با جذب بازیکنان جدید نظر می دهد یا خیر؟ تصریح کرد:  ما به کادر فنی تیم اعتماد کامل 

داریم و ایشان طبق نیاز تیم، به مدیریت باشگاه لیستش را ارائه داده است.
 زادمهر در رابطه با اینکه پرسپولیس برای جذب بازیکن از نظر مالی مشکلی نخواهد 
داشت؟ گفت: اولویت ما تمدید قرارداد با اسپانسر است زیرا قرارداد برای یک فصل بسته 

شده است و درصدد آن هستیم تا قرارداد را تمدید کنیم.
 وی در رابطه با برنامه اردوهای آماده سازی پرسپولیس پیش از آغاز فصل، خاطرنشان 
کرد: چندین کشور آسیایی، اروپایی و حتی آمریکایی برای میزبانی از پرسپولیس اعلام 
آمادگی کردند. ما هم با بررسی شرایط قرار است که محل برگزاری اردو را پس از شنیدن 

نظر برانکو انتخاب کنیم.
 زادمهر در رابطه با جریمه های انضباطی بازیکنان پرسپولیس تصریح کرد: به هر حال 
جریمه های از سوی کمیته انضباطی برای برخی از بازیکنان در نظر گرفته شده است که 
میزان آن بهتر است بین باشگاه و بازیکن محفوظ بماند. اما هنوز 20 درصد از قرارداد 
بازیکنان نزد باشگاه  باقی مانده است که اگر بازیکنی مرتکب خطایی شده باشد، از این 

میزان قرارداد باقی مانده اش از باشگاه کسر می گردد. 
عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس در پاسخ به این پرسش که چرا جلسات هیات 
مدیره تشکیل نمی شود گفت: مبنای ما این است که تا زمانی که موضوعی برای بررسی 
نباشد، جلسه تشکیل نشود. علی اکبر طاهری به عنوان مدیر باشگاه مسائل را پیگیری کند.

ویسی رسما سپاهانی شد

عبدالله ویسی روز )سه شنبه( به طور رسمی با باشگاه سپاهان اصفهان قرارداد امضاء کرد.
به گزارش ایسنا، پس از کش و قوس فراوان، روز )سه شنبه( عبدالله ویسی با حضور در 
باشگاه سپاهان اصفهان و انجام توافقات نهایی با مدیران این باشگاه، به طور رسمی هدایت 

سپاهان را بر عهده گرفت.
پیش از این نیز، ویسی جلساتی را با این باشگاه برگزار کرده بود و با حضور در تمرین 
روز )دوشنبه( تیم ملی فوتبال ایران خبر توافقش با سپاهان را تایید کرد. ویسی در کارنامه 
خود، سابقه بازیگری در سپاهان را دارد و جزو معدود مربیان سپاهان است که قبلا جو 

حاکم بر این تیم را تجربه کرده است.
سرمربی سابق استقلال خوزستان در لیگ پانزدهم توانست با این تیم خوزستانی قهرمان 
لیگ برتر ایران شود. باید دید ویسی که عمدتا علاقه مند به همکاری با بازیکنان جوان و 
بی نام و نشان است، خواهد توانست در سپاهان پر حاشیه، با بازیکنان نسبتا بزرگ این 
تیم کار کند یا او با جذب بازیکنان جوان و خروج ستاره های سپاهان، رویه سابق خود را 

در پیش می گیرد. 

امید ابراهیمی به تمرینات استقلال بازگشت
هافبک میانی تیم فوتبال استقلال که عنوان شده بود به خاطر مسائل مالی در تمرینات 

حضور ندارد، به جمع آبی پوشان برگشت.
 غیبت چند روزه امید ابراهیمی در تمرینات آبی پوشان تهرانی این گمانه زنی را مطرح 
کرد که وی به خاطر مشکلات مالی و درخواست پرداخت مطالباتش در تمرینات حضور 
ندارد. با این حال امروز باشگاه استقلال اعلام کرد که وی به خاطر مصدومیت در تمرینات 

حضور نداشته است.
ابراهیمی عصر روز سه شنبه به تمرینات استقلال برگشت و به همراه عادل شیحی دور 
زمین دوید تا برای حضور در دیدار فینال جام حذفی که روز یکشنبه نهم خردادماه برگزار 

خواهد شد آماده شود.

بازدید طاهری از تیم های پایه
 و تیم »ب« پرسپولیس

تیم »ب«  تمرینات  و  پایه  تیم های  تست   از  دیروز  پرسپولیس  باشگاه  سرپرست 
پرسپولیس دیدن کرد.

علی اکبر طاهری صبح دیروز با حضور در مجموعه ورزشی درفشی فر از تست تیم های 
پایه که امروز در رده جوانان و در چارچوب طرح های استعدادیابی باشگاه زیر نظر 
مصطفی قنبرپور و ادموند بزیک در حال برگزاری است، دیدن کرد و لحظاتی به گفتگو با 

دست اندرکاران این تیم پرداخت.
سرپرست باشگاه پرسپولیس همچنین در نوبت بعدازظهر با حضور در دانشگاه شهید 
بهشتی بر سر تمرینات تیم »ب« که این روزها زیر نظر حسین عبدی در حال انجام 

است، حاضر شد.

آغاز به کار کمیته نقل و انتقالات استقلال 
برای فصل آینده

کمیته نقل و انتقالات استقلال نخستین جلسه خود برای تعیین تکلیف بازیکنان فصل 
آینده را برگزار می کند.

 کمیته نقل و انتقالات چهار نفره باشگاه استقلال امروز اولین جلسه خود را با حضور 
منصور پورحیدری، معینی و دو نفر دیگر که همچنان معرفی رسمی نشده اند، کار خود را 

شروع می کند و اولین جلسه رسمی این کمیته استارت می خورد.
گمان می رود در این جلسه مصوباتی نظیر عدم خرید بازیکن خارجی، خرید بازیکن 
به جای کرار و بررسی پست بازیکنان خروجی احتمالی در دستو کار قرار گیرد. کمیته 
انتقالی استقلال سال گذشته در نیم فصل و پس از خروج بهرام امیری و نظری جویباری 
هم تشکیل شد البته نتوانست از شش بازیکن درخواستی مظلومی حتی یک بازیکن هم 

جذب کند.

طارمی:

مصدومیتم یک ضرب دیدگی ساده است
مهدی طارمی در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری فارس، در خصوص خبر 
مصدومیت او که در برخی رسانه ها مطرح شده، گفت: از این خبر تعجب می کنم. 
مصدومیت من جدی نیست و فقط یک ضرب دیدگی ساده است. این مصدومیت مشکل 
خاصی برایم ایجاد نمی کند و چیز مهمی هم نیست. خوشبختانه مصدومیت شدیدی ندارم 

و بابت این مسئله خدا را شکر می کنم. 
وی درباره اینکه برخی معتقدند نحسی برنامه 90 او را گرفته که شب گذشته در این 
برنامه حاضر شد و امروز مصدوم شده، افزود: من به این بدبیاری ها این خرافات هیچ 
اعتقادی ندارم. مصدومیت من یک مسئله ساده فوتبالی است و هیچ ارتباطی با حضورم 
در برنامه 90 ندارد. اتفاق خاصی نیفتاده که بخواهید این حرف ها را درست کنید و باید 

بگویم موضوع خاصی نیست.

توافق هافبک صبا با پر سپولیس
هافبک فصل گذشته تیم فو تبا ل صبا با باشگاه پر سپولیس به توافق رسید.

فرشید باقری فصل گذشته در پست هافبک دفاعی برای تیم فو تبا ل صبای قم بازی 
می کرد پس از مذاکره با مسئولان باشگاه پر سپولیس با این باشگاه به توافق رسید تا 

قراردادش را به امضا برساند.
باقری پیش از این مدنظر باشگاه های ذوب آهن و استقلال تهران بود.

چه کسی به دختر ایرانی مجوز داد؟

واکاویاتفاقتلخدرقفستوری

انتشار تصاویر نوعی مبارزه که یک سوی آن دختر 
ایرانی قرار داشت و شکست بدی خورد واکنش های 
متفاوتی را به دنبال داشت. این درحالی است که تاکنون 
هیچ نهادی مسئولیت اعزام وی را برعهده نگرفته است.

 »MMA« این مبارزه از سری رقابتهای رشته رزمی 
و در ارمنستان برگزار شد. در این مبارزه دختر نوجوان 
ایرانی به دیدار رقیب ارمنی خود رفته و در یک دیدار 
یک طرفه که سرداور قوانین اصلی این رشته را نادیده 

می گرفت بازنده از میدان خارج شد. 
پخش این تصاویر در شبکه های مجازی واکنش های 
مختلفی را در پی داشته است. اینکه همه اعزام ها باید 
زیر نظر وزارت ورزش و با مجوز شورای برون مرزی 
صورت گیرد هیچ شکی نیست و اصل ماجرا از آنجا آغاز 

می شود که چنین سفری بدون مجوز و از سوی افراد 
سودجو صورت می گیرد.

متاسفانه هستند افرادی که به دنبال رسیدن به منافع 
مالی دست به چنین اقداماتی زده و والدین نیز بدون 
اطلاعات کافی و به صرف نام های دهان پرکنی چون 
قهرمانی جهان فرزندان خود را به چنین میدان های 

خطرناکی اعزام می کنند. 
از چند و  اطلاع  برای  زیادی  خبرنگار مهر تلاش 
چون این سفر انجام داد که کمتر به نتیجه ای رسید. 
فدراسیون های کاراته و ورزش های رزمی با صدور بیانیه 
خود را مُبّری از آن اعلام داشته و مدیرکل روابط عمومی 

وزارت ورزش هم خبر از پیگیری موضوع داده است. 
مازیار ناظمی در صفحه شخصی خود با انتشار عکسی 

از این مبارزه نوشت: صحنه هاي کتك خوردن دختر 
ایراني در رینگ مبارزه واقعا ناراحت کننده بود. کلي 
پیگیري کردیم؛ هم از فدراسیون رزمي و هم کاراته، 
افراد  این  براي  اعزامي  هیچ  گویند  مي  آنها  روساي 
نداشتند، در شوراي برون مرزي هم درخواستي نداشتیم 
چون همیشه با این شکل مسابقات به دلایل مختلف 
مخالفیم. حضور این بچه ها شخصي و بدون مجوز بوده 
و حتما هم با مسببان آن برخورد مي کنیم و جلوي 

فعالیت آن مربي و سبك گرفته خواهد شد.
این دختر ایرانی در مبارزه خود لباس کاراته برتن 
داشت و همین موضوع باعث شد فدراسیون کاراته 
هم با صدور بیانیه ای به آن واکنش نشان دهد. در 
این بیانیه آمده است: »این فیلم مربوط به رقابت های 

رشته MMA)تلفیقی از ورزشهای رزمی( است که در 
آن ورزشکاران در قفس به رقابت با یکدیگر می پردازند 
و اساسا این رشته ورزشی ارتباطی با کاراته ندارد. تنها 
دلیل آنکه هر بیننده ای تصور می کند این ورزشکار از 
کاراته کاهای ایران بوده، لباس کاراته ای که دختر مبارز 

نوجوان بر تن کرده است!
به اطلاع می رساند کلیه سفرهای خارجی کاراته 
کاهای ایرانی به رقابت های آسیایی و جهانی، تنها پس 
از تایید فدراسیون و اخذ مجوز آن در شورای برون مرزی 

وزارت ورزش و جوانان صورت می گیرد».
در پایان این بیانیه فدراسیون کاراته با هشدار به 
ورزشی  فعالیت  برای  که  داشته  عنوان  ها،  خانواده 
فرزندان خود در رشته کاراته به سبک هایی مراجعه 
کنند که مورد تایید فدراسیون می باشد و در صورت 
مواجهه با افراد فاقد صلاحیت و دریافت پیشنهاد هایی 

اغوا کننده، مراتب را به  فدراسیون کاراته اعلام کنند.
از سوی دیگر فدراسیون ورزشهای رزمی هم در بیانیه 
ای با رد هرگونه ارتباطي با این اعزام و منتسب نمودن 
آن به فدراسیونی دیگر اعلام کرده: »ورزشکار مورد اشاره 
جزء ورزشکاران رشته هاي تحت پوشش فدراسیوني 
دیگر و ملبس به لباس رسمي آن فدراسیون مي باشد، 
لذا ضمن محکوم کردن نفس حضور ورزشکاران نوجوان 
در مبارزات حرفه اي اعلام میدارد بدون توجه به اینکه 
افرادي که در چنین مسابقاتي حاضر مي شوند متعلق 
به کدام رشته و یا تحت پوشش کدامیك از فدراسیونها 
ورزش  دستگاه  و  بوده  اشتباه  عمل  ذات  مي باشند، 
کشور با عاملین اینگونه سوء استفاده ها برخورد جدي 

مي نماید».
در بیانیه فدراسیون ورزشهای رزمی هم با اشاره به 
اخذ مجوز شورای برون مرزی عنوان داشته: »هر ایراني 
در هر کجاي دنیا با رضایت شخصي خود می تواند در 
مسابقات مختلف حضور یابد. اینکه عده اي با مقاصد 
تخریبي این گونه اعمال را به فدراسیونهاي ورزشي 
کشور منتسب کنند امري است ناشایست و از مصادیق 
بارز نشر اکاذیب  محسوب شده و قابل پیگرد قانوني 

مي باشد.«

متاسفانه به نظر می رسد مثل اغلب موارد مشابه، 
طرف  از  را  نبودم«  من  بود  کی  بود  »کی  داستان 
مسئولین محترم شاهد هستیم. اگرچه با توجه به نوع 
مسابقات قابل حدس است که واقعا حضور در مسابقات 
فوق بصورت شخصی صورت پذیرفته باشد. ولی باید 
راهکاری برای آگاه ساختن خانواده ها طراحی و اجرا 

شود. 
فوتبال  به  سیما  و  صدا  های  برنامه  اغلب  وقتی 
اختصاص داشته و رشته های رزمی کمترین زمان در 
بدترین زمان را به خود اختصاص داده و در آن همان 
مدت زمان کوتاه هم فرصتی برای طرح چنین مسائلی 

نیست باید هم شاهد چنین اتفاقاتی بود.
»MMA« چیست؟

این رشته رزمی را »هنرهای رزمی ترکیبی« نیز می 
نامند که تلفیقی از هنرهای رزمی مختلف است و اصولا 
بیشتر مسابقاتش بصورت حرفه ای برگزار می شود و 
به همین خاطر میزان خشونت در آن در مقایسه با 
رقابتهای رایج رزمی بالاتر است. البته این رقابتها نیز تابع 
قوانین مشخصی برای حفظ سلامت ورزشکاران بوده  و 

در سرتاسر دنیا ازجمله ایران طرفداران بسیاری دارد.
اگرچه برگزاری این رقابتها بصورت رسمی در ایران 
ممنوع است اما فعالیت در برخی از رشته های رزمی 
که به نوعی ورزشکاران را برای ورود به چنین رقابتهایی 
آماده می کنند قانونی  انجام می پذیرد. تقریبا وضعیتی 
شبیه به بوکس که برگزاری رقابتهای حرفه ای آن در 
ایران ممنوع ولی فعالیت در آن به عنوان یک رشته 
ورزشی منعی ندارد. امیدواریم واکنش سریع مسئولین 
و  پاک کردن صورت مساله  به  منجر  ماجرا  این  به 
ایجاد محدودیت و ممنوعیت های غیرمنطقی برای 
علاقمندان این شیوه از رقابتهای رزمی نشده و صرفا 
با فرد یا افراد متخلف برخورد مناسب صورت بپذیرد. 
آنچه در این ماجرا موجب تاسف است و در واقع تخلفی 
که روی داده است نفس خود MMA یا چرایی فعالیت 
ورزشکاران در آن نیست، بلکه حضور یک نوجوان زیر 
سن قانونی در رقابتهایی است که مشخصا با قوانین 

حرفه ای برگزار شده است. 

داروغه طلبکار!

 نمایش بازیکن سالاری به کارگردانی نویدکیا
خودش بود. همان هافبک صورت سنگی سپاهان. همو که در تمام یک دهه گذشته 
کاپیتان و همه کاره و مرکز ثقل زردها بوده. مردی که در تمام این سال ها درباره اش 
گفته می شد نقشی فراتر از کاپیتان دارد و به نوعی نقش یک همه کاره را در سپاهان ایفا 
می کند که از بالا و پایین باشگاه و از مدیرعامل گرفته تا سرمربی و حتی تدارکات تیم 
از او حساب می برند اما آن مردی که دوشنبه شب برابر عادل فردوسی پور در برنامه 90 
نشست، محرم نویدکیا نبود! حداقل آن محرمی نبود که ما می شناختیم. او مردی بود که 
طلبکاری آمیخته به وقاحتش همه بینندگان برنامه 90 و البته عادل فردوسی پور را حیرت 
زده کرد و کار به جایی رسید که عادل تعارف و رودربایستی های معمولش را کنار گذاشته 

و در چشم او زل بزند و بی پیرایه از او انتقاد کند. 
محرم نویدکیا با همان سردی ذاتی اش که با نوعی نخوت در هم آمیخته شده بود، از 
شاهکارهایش در سپاهان پرده برمی داشت. از اینکه به قول عادل فردوسی پور »با همه 
مشکل دارد« و از اینکه چگونه حسین فرکی را به خاک سیاه نشانده. او با قیافه ای حق به 
جانب فرکی را به مسلخ برده بود که چرا قرارداد دو میلیاردی بسته و او را به جرم همین 

قرارداد محکوم می کرد و اصرار داشت که به همین دلیل به سرمربی تیم پشت کرده.
 او از استیماچ گفت و او را محکوم کرد که چرا بعد از چند باخت پیاپی در تمرینات بگو 
و بخند راه انداخته و چرا به مرخصی رفته و به خود این حق را داد که سرمربی کروات را 

به این دلیل در منگنه قرار داده که او کسی را هالو فرض نکند!    
نویدکیا با خونسردی از شاهکارهایش پرده برداشت در حالیکه باید از استاد پرسید اساسا 
به چه حقی مربیان سپاهان را محکوم می کند و به چه حقی در همه مسائل حتی جزئی 
ترین و پیش پاافتاده ترین آنها که به او هیچ ارتباطی ندارد، دخالت کرده؟ نویدکیا مگر 

داروغه است که به همه چیز کار دارد و برای همه تعیین تکلیف می کند؟
 او معنای جسارت را با وقاحت و پرده دری اشتباه گرفته. وقتی بی رحمانه مکالمات 
خصوصی حسین چرخابی را فاش کرد و او را زیر سئوال برد یا رسول کربکندی را به جرم 
یک انتقاد کوچک به توپ بست و یا حتی اعضای عالیرتبه هیات مدیره سپاهان از کفعمی 
گرفته تا سبحانی را نوازش کرد و حتی تهدید نمود که پشت پرده آقایان را بازگو می 
کند. نویدکیا پیشکسوتان فوتبال اصفهان را به جرم انتقاد فنی از او به مسلخ برد و به زعم 
خودش روی آنتن برنامه زنده رسوا کرد؛ گویی او پیامبر فوتبال اصفهان است و کسی حق 
انتقاد ولو فنی و نرم را هم از او ندارد و اگر مرتکب این اشتباه شود، گناهی نابخشودنی را 

مرتکب شده که کمترین سزایش رسوایی متهم در تلویزیون است! 
او در پایان با همان قیافه حق به جانب و طلبکار از ویسی گفت و تاکید کرد که دست او 
را باز می گذارد و این حق را برای او قائل است که برای او تصمیم بگیرد و این جملات را با 
لحنی ادا می کرد که گویی با این جملات بزرگترین لطف عالم را در حق ویسی کرده است!

 آنچه در برنامه 90 روی آنتن رفت، نمایش اوج بازیکن سالاری در فوتبال ایران بود. یک 
نمایش تمام و کمال با کارگردانی محرم نویدکیا؛ نمایشی آمیخته به طلبکاری و وقاحت.

مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان: 

تا پایان هفته سرمربی را انتخاب می کنیم
مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان ابراز امیدواری کرد تا پایان هفته تکلیف نیمکت این 

تیم مشخص شود.
علیرضا اژدری زاده، در خصوص زمان انتخاب سرمربی این تیم، اظهارکرد: در حال حاضر 
گزینه های ما برای هدایت تیم مرفاوی، موسوی و سعداوی هستند و قرار بر این است که تا 
پایان هفته در خصوص این سه تن در هیات مدیره باشگاه بررسی های لازم صورت گیرد.

وی افزود: تلاش ما این است که سرمربی تیم تا پایان هفته مشخص شود و چنانچه تا 
پایان هفته به جمع بندی لازم در خصوص انتخاب یکی از این گزینه ها برسیم، بسیار عالی 

خواهد بود در غیر این صورت گزینه های دیگری را نیز معرفی خواهیم کرد.
مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان درباره این که شانس کدام یک از این گزینه ها برای 
هدایت فولاد بیشتر است؟ گفت: فعلا در این باره نمی توانم اظهارنظر کنم، چرا که این 
موضوع باید در هیات مدیره بررسی شود ولی امیدوارم سرمربی تیم تا پایان هفته مشخص 

شود.
اژدری زاده در پاسخ به این پرسش که آیا صحت دارد مرفای تقاضای مبلغی بالای یک 
میلیارد تومان از باشگاه داشته است؟ عنوان کرد: به هیچ عنوان با هیچ یک از گزینه ها 

صحبتی در خصوص مبلغ قرارداد انجام نشده است.
وی درباره جدایی چاگو از جمع سرخ پوشان و پیوستنش به گسترش فولاد تبریز نیز 
خاطرنشان کرد: قرارداد چاگو با ما یکساله بود و با اتمام قرادادش، بازیکن آزاد بود و پس از 
اتمام فصل نیز به استراحت رفت و از این که با گسترش فولاد قرارداد بسته است، بی خبرم 
ولی در صورت پیوستن به این تیم برای او آرزوی موفقیت می کنم و اگر هم قراداد نبسته 

است، پس از انتخاب سرمربی مان اگر جزو گزینه های او باشد با وی مذاکره می کنیم.
مدیرعامل باشگاه فولادخوزستان درباره این که ظاهرا میلی از سوی باشگاه جهت حفظ 
چاگو وجود نداشت و این که آیا این موضوع در راستای بومی گرایی باشگاه برای فصل آینده 
است؟ اظهارکرد: اگر مذاکره ای با چاگو نکردیم به این دلیل بود که سرمربی مان مشخص 
نیست و ما نمی توانیم بدون نظر سرمربی بازیکنی را جذب و به تبع آن تعهد مالی ایجاد 
کنیم و سپس مربی بازیکن را نخواهد. ابتدا باید سرمربی انتخاب شود و سپس بر اساس 

نقطه نظرات او و سیاست های باشگاه بازیکنان مدنظر جذب شوند.
وی با تاکید بر این که هدف باشگاه در فصل جدید خدمت به فوتبال خوزستان خواهد 
بود، افزود: در این راستا یکی از اقدامات ما، بومی گرایی خواهد بود و هدف دیگر ما کسب 
مقام مناسب است.اژدری زاده تصریح کرد: نکته ای که خیلی ها در چند فصل اخیر به آن 
توجه نکرده اند، این است که فوتبال استان به لحاظ مقام های کسب شده، رشد چشمگیری 
داشته است. در سه سال اخیر، دو سال آن را تیم های خوزستانی قهرمان لیگ برتر شده اند 
و از طرفی هم نفت مسجدسلیمان، نفت آبادان و فولادنوین اهواز نیز به لیگ برتر صعود 
کرده اند و تمام این ها نشان از بازگشت فوتبال خوزستان به اوج دارد.مدیرعامل باشگاه 
فولادخوزستان بیان کرد: این مساله باید در رسانه های استان پررنگ جلوه داده شود و 
همچنین این اعتماد به نفس در استان ایجاد شود که ما در حال بازگشت به روزهای اوج 
هستیم و می توانیم به یکی از قطب های فوتبال کشور تبدیل شویم. در حال حاضر به هر 
تیمی که نگاهی بیاندازیم اثری از یک بازیکن خوزستانی در آن تیم است و ما باید این 

استعدادها را باور کنیم و مطمئنا روزهای روشنی در انتظار فوتبال خوزستان است.
او در پایان بار دیگر تاکید کرد که سرمربی فصل آینده فولاد به هیچ وجه خارجی 

نخواهد بود.

رییس فدراسیون فوتبال برای توضیح درباره قرارداد یک 
شرکت پیامکی فعال در فوتبال به شعبه 2 دادسرای فرهنگ 

و رسانه احضار شد.

به گزارش ایسنا، مهدی تاج رییس فدراسیون فوتبال که 
مدتی است جانشین علی کفاشیان در راس فدراسیون فوتبال 
شده و همچنان ریاست سازمان لیگ فوتبال کشور را نیز بر 

عهده دارد، در پی شکایت مدیر یکی از شرکت های پیامکی 
فعال در فوتبال ایران برای ارائه برخی توضیحات در شعبه 2 

دادسرای فرهنگ و رسانه حاضر شده است.
شاکی پرونده که رفیق قدیمی رییس فدراسیون فوتبال است 
و با تاسیس شرکت و یک سامانه پیامکی انحصارا با باشگاه های 
پرهوادار پرسپولیس، استقلال و تراکتور قرارداد همکاری امضا 
کرده و از طریق فعالیت های پیامکی از هواداران فوتبال کسب 
درآمد می کند، با ادعای انتقال مال غیر از سازمان لیگ فوتبال 
ایران شکایت کرده که در این راستا مهدی تاج به عنوان رییس 
سازمان لیگ برای توضیح درباره این قرارداد به دادسرا رفته 
است.مهدی تاج با حضور در دادسرا اعلام کرد که تاریخ قرارداد 
سازمان لیگ با اپراتور رقیب شرکت مدعی مقدم بر تاریخ 
قرارداد این شرکت با سه باشگاه مذکور است و بر این اساس 
تخلفی در قرارداد سازمان لیگ رخ نداده است.تاج همچنین 
با ارائه آیین نامه مالی سازمان لیگ اعلام کرده که باشگاه های 
فوتبال طبق آیین نامه به سازمان لیگ اجازه دادند که با انعقاد 
قرارداد با شرکت ها و اپراتورهای مختلف و کسب درآمد، زمینه 
جذب سرمایه را فراهم و به نسبت سهم باشگاه ها بین آن ها 
تقسیم کند.پس از اظهارات تاج دادسرا اعلام کرده که به 

زودی در این باره اعلام رای خواهد کرد. 

 چرا رییس فدراسیون فوتبال به دادسرا احضار شد 

برخورد با فوتبالیست های جعل کننده کارت سربازی اتفاق خوبی بود که مطالبه همه 
ایران است اما شاید بهتر بود همین سربازها امروز در خط مقدم جبهه خودشان یعنی تیم 

ملی ایران به میدان می رفتند.
برخورد با متخلف خواسته همه جامعه ایران است، فوتبالیست و غیرفوتبالیست هم 
ندارد، در واقع برخورد با فوتبالیست ها برای جعل کارت خدمت مقدس سربازی  یک 

خواسته عمومی برای جامعه بود و اتفاقا اصرار کی روش برای استفاده از پولادی در جام 
ملت های آسیا در استرالیا مورد نقد بسیاری هم قرار گرفت اما امروز لابه لای خبرها 
موضوعی به گوش می رسد که هم یک تناقض را رقم می زند و هم نوعی خودزنی 

محسوب می شود.
 از سوی نظام وظیفه عمومی اعلام شده که بازیکنان سرباز نمی توانند در قالب تیم ملی 
ایران از کشور خارج شوند. این در واقع یک تنبیه برای بازیکنانی است که به جای اجرای 

قانونی که برای همه مساوی است، سعی کردند آن را دور بزنند.
با این وجود اما یک پرسش جلوی چشم ما و البته کارلوس کی روش به وجود می آید 
و آن پرسش این است که چرا بازیکنان با تیم تراکتورسازی می توانند به خارج از مرزها 

بروند اما با تیم ملی ایران نه؟
 اگر این یک تنبیه است »به حق هم هست« باید برای همه بازیکنان در همه رده 
ها باشد و اگر استثنایی هم قرار باشد در نظر بگیریم آن استثنا تیم ملی ایران است نه 
تراکتورسازی، ملوان و....نکته بعدی اینجاست: این تنبیه بیشتر برای تیم ملی متنبه کننده 
است تا بازیکن مجرم یا خاطی. با این قانون به نظر می رسد ما همه مردم را تنبیه کرده ایم 
و تیم ملی را تضعیف کرده ایم آن هم درحالی که بازیکن اگر سرباز کشور باشد تیم ملی به 
نوعی خط مقدم جبهه اش محسوب می شود و باید با تمام قدرت آنجا در تیم ملی بجنگد.

حذف این مجرم ها اما تنها تیم ملی را متنبه می کند. به نظر می رسد اگر به این قانون 
گریزها اجازه فعالیت در فوتبال داده شده است، در تیم ملی بودن برایشان باید با تمام 
قدرت انجام شود و موظف به جنگیدن با پیراهن ملی باشند.البته می توانیم به آنها اجازه 
فعالیت در فوتبال را ندهیم که در آن صورت بازیکنان دیگری در تیم های باشگاهی رشد 
می کردند اما حالا که اینها جای دیگرانی را برای رشد کردن گرفته اند، شاید بهتر باشد 

که تیم ملی را متنبه نکنیم.

هافبک وسط استقلال درحالی قهر کرده و به تمرینات 
این تیم نمی رود که استقلال در آستانه جام دیگری قرار 
دارد و این قهر به دلیل طلب زیاد می تواند به استقلال ضربه 

جبران ناپذیری بزند.
به گزارش خبرنگار مهر،عنوان شده است که امید ابراهیمی 
ششصد میلیون تومان از باشگاه استقلال طلب دارد و به همین 
دلیل در تمرینات استقلال شرکت نمی کند. در باب این اتفاق 
باید پرسید امسال که استقلال پول خوبی از اسپانسر گرفته 
چرا باید بیش از نیمی از قرارداد بازیکنانش را نداده باشد که در 
آستانه فینال حذفی بی حاشیه ترین بازیکنش در طول فصل  

قهر کند و برود.
در این زمینه پرسش های دیگری هم وجود دارد مثلا اینکه 
چرا مسئولان این تیم یک به یک از اینکه چرا ابراهیمی در 
تمرینات استقلال شرکت نمی کند اظهار بی اطلاعی می کنند و 
کسی نمی داند که این هافبک وسط قلدر چرا در تمرینات تیم 

شرکت نکرده است؟
از این ماجرا هم عبور می کنیم و می رسیم به خود امید 
ابراهیمی و بزرگترین پرسش را مطرح می کنیم که چرا او در 
آستانه مهمترین دیدار استقلال که می تواند یک جام برای این 
تیم به ارمغان بیاورد  نه مثل امید ابراهیمی حرفه ای که مثل 
یک بازیکن آماتور استقلال را رها کرده و در حالی که می داند 
استقلال برای بالای سر بردن یک جام به او احتیاج دارد، این 

تیم را رها کرده است؟
او  و  کنند  می  قانع  را  ابراهیمی  یا  که  می دانیم  را  این   
را برمی گردانند و یا بخشی از طلب او را می دهند و می بر 
می گردد »این اقدام می تواند اعتراض دیگر بازیکنان طلبکار را 
دلخور کند« اما نبود او در همین چند روز هم می تواند دلیلی 

باشد بر باخت و شکست استقلال در فینال حذفی. 
شایعه دیگر در مورد ابراهیمی این است که او وسط تمرینات 
استقلال، تیم را رها کرده و به قطر رفته تا با الخریطات مذاکره 

کند و قراردادش را برای فصل بعد ببندد. در این رابطه هنوز 
خبر موثقی بیرون نیامده اما اگر این درست باشد نشان از بی 
نظمی در استقلال دارد که نمی داند بازیکنش درحالی که با 
باشگاه قرارداد دارد برای عقد قرارداد سال آینده اش از کشور 
خارج شده و در مورد قرارداد سال آینده اش پای میز مذاکره 
نشسته است.  سبک دست مسئول اسپانسرینگ باشگاه چندی 
قبل طی مصاحبه ای اعلام کرد که پنجاه درصد طلب های 
بازیکنان استقلال را پرداخت نکرده اند و به این ترتیب باید 
تاکید کرد که مثل ابراهیمی در استقلال زیاد هستند اما چرا 
ابراهیمی ملی پوش که با سرعت بسیار زیادی در حال رشد بود 

باید این رفتار را از خود نشان دهد؟ 
او برمی گردد و برای استقلال در فینال بازی می کند اما 
از خودش و از مسئولان گرانترین تیم لیگ باید پرسید که 
دلیل این جدایی سرخود هرچه که بوده باشد  آیا درست رفتار 

کرده اند؟

هیات مدیره باشگاه ملوان به منظور بررسی خرید امتیاز لیگ برتری باشگاه نفت تهران تشکیل 
جلسه می دهد.

جلسه هیات مدیره باشگاه ملوان عصر چهارشنبه برگزار خواهد شد، باشگاه ملوان اعلام کرده 
است که در این جلسه درباره مسائل مختلفی از جمله کادر فنی، قراردادها، موضوع خرید سهام 
تیم نفت تهران، آسیب شناسی سقوط و تغییرات در برخی از سطوح باشگاه و جوانگرایی در تیم 

فصل آینده بحث خواهد شد.
در این جلسه تمامی اعضای هیات مدیره و همچنین مدیرعامل ملوان حضور خواهند داشت.

تیم ملوان در پایان لیگ پانزدهم فوتبال ایران و پس از بازی سرنوشت ساز برابر سیاه جامگان 
مشهد در هفته سی ام، به لیگ دسته یک فوتبال سقوط کرد و اکنون با خرید امتیاز و سهام نفت 

تهران که برای فروش گذاشته شده در اندیشه بازگشت مجدد به لیگ برتر است.
 پیش از این رییس هیات فوتبال تهران با اشاره به فروش سهام باشگاه نفت تهران گفته بود که 
به هیچ وجه مجوز خروج نفت از شهر تهران داده نخواهد شد اکنون مشخص نیست ملوانی ها 

پس از خرید امتیاز این باشگاه چگونه می خواهند در بندرانزلی تیمداری کنند. 

تناقض در مورد تنبیه بازیکنان جاعل؛

پرسش بی پاسخ در مورد فوتبالیست های سرباز

چند پرسش از مسئولان باشگاه آبی؛

پشت پرده قهر بازیکن استقلال چیست

قوی سپید به بازگشت می اندیشد

 ملوان انزلی به دنبال خرید سهام و امتیاز تیم فوتبال نفت تهران
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محقققان دانشگاه فیلندرز در استرالیا موفق شده اند ژن اصلی مرتبط با دیابت و سندروم داون 
را شناسایی کنند.

به گزارش سرویس علمی ایسنا به نقل از مجله PLOS Genetics، این ژن می تواند باعث 
نقص هایی در ترشح انسولین در بدن افراد مبتلا به دیابت نوع دو و همچنین سندروم داون شود.

بسیاری از مبتلایان به سندروم داون دارای سطح انسولین پائین، اختلال در میتوکندری و 
افزایش تنش اکسیداتیو در سلول های بتای تولیدکننده انسولین در لوزالمعده هستند.

این شرایط مشابه همچنین در مبتلایان به دیابت نوع دو نیز دیده می شود. در آزمایشات بر 
روی موش ها، محققان دریافتند که بیان بیش از حد ژن RCAN1 می تواند باعث شیوع این 

علایم در هر دو بیماری شود.
یافته های محققان نشان داده که این ژن احتمالا از نقش مهمی در توسعه دیابت نوع دو در 

عموم جمعیت برخوردار است. 

سنتز نانوکامپوزیت پلی اتیلن به روش پلیمریزاسیون درجا

سنتز نانوذراتی برای بهبود عملکرد حافظه ها و هارددیسک ها در کشور
محقق دانشگاه تبریز با استفاده از روشی سریع و ارزان 
در مقیاس آزمایشگاهی موفق به سنتز نانوذرات مغناطیسی 
کامپوزیتی شده است که کارایی مغناطیسی بالایی از خود 
به نمایش می گذارند و در تولید حافظه ها، هارددیسک ها و 

سوئیچ های مغناطیسی کاربرد دارند.
با  ماده ای  نانوذره،  ایسنا،  فناوری  سرویس  گزارش  به 
اندازه  حدود یک تا 100 نانومتر است. نانوذرات علاوه بر 
نوع فلزی، عایق ها و نیمه هادی ها، نانوذرات ترکیبی نظیر 
ساختارهای هسته- پوسته را نیز در بر می گیرند که به 
نانوذرات می توانند  نانوذرات کامپوزیتی موسوم  هستند. 
اشکال مختلفی از جمله نانولوله، نانوکره و نانوخوشه داشته 
نانوذرات با مقاصد گوناگونی سنتز شده و مورد  باشند. 
استفاده قرار می گیرند. یکی از گروه های پرکاربرد نانوذرات، 
نانوذرت مغناطیسی است. این نانوذرات امروزه کاربردهای 
بسیاری یافته اند. یکی از زمینه های مهم کاربرد نانوذرات 
مغناطیسی، استفاده از آن ها به عنوان حامل دارو در فرایند 
دارورسانی هدفمند است. همچنین ابزارهای ذخیره سازی 

اطلاعات نیز از نانوذرات مغناطیسی بهره می برند.
دکتر باقر اصلی بیکی، مجری طرح در خصوص اهداف 
دنبال شده در این طرح گفت: هدف کلی این پژوهش 
سنتز تک اندازه  نانوذرات مغناطیسی کامپوزیتی و مطالعه  
برهم کنش های مغناطیسی این نانوذرات و اثرات متقابل 

آن ها بر عملکرد این نانوذرات بوده است.
این محقق در رابطه با مزایای روش مورد استفاده در 
تولید نانوذرات مغناطیسی افزود: روش استفاده شده جهت 
تولید نانوذرات در این طرح، نانوذراتی با یکنواختی ابعاد 

به علاوه  می کند.  تولید  کوتاه  زمانی  در  را  بالایی  بسیار 
نانوذرات کامپوزیتی تولید شده از کارایی بالایی در ابزارهای 

ذخیره سازی اطلاعات برخوردارند.
محقق طرح تصریح کرد: نانوذرات مغناطیسی تولید شده 
در این طرح نانوذرات دوجزئی متشکل از کبالت و فریت 
کبالت بوده است. بدین منظور، از نمک های فلزی کبالت 
و آهن و اسیدسیتریک به عنوان مواد اولیه  تولید نانوذره 
استفاده شده است. این نمک ها در حضور اسیدسیتریک 

توسط تجزیه  گرمایی، نانوذرات مذکور را تولید می کنند. 
اندازه های  در  تقریباً  طرح  این  در  شده  تولید  نانوذرات 
یکسانی بوده اند که یک پارامتر مهم در تولید نانوذرات 
محسوب می شود. همچنین مواد اولیه مورد استفاده نیز 

موادی ساده هستند.
باقر  تحقیقات که حاصل تلاش های دکتر  این  نتایج 
اصلی بیکی،عضو هیأت علمی دانشگاه تبریز است، در مجله  

Ceramics International منتشر شده است. 

طراحی مچ بند سنجش میزان الکل در بدن
یک دستگاه پوشیدنی آزمایش تنفس موسوم به BACTrack Skyn توانست جایزه 

نخست رقابت حسگر زیستی پوشیدنی سازمان ملی بهداشت آمریکا را بدست بیاورد.
به گزارش سرویس علمی ایسنا به نقل از رویترز، این مچ بند از فناوری سلول سوختی برای 

سنجش سطوح الکل خون از طریق پوست استفاده می کند.
از آنجایی که این دستگاه میزان اتانول را از طریق پوست فرد و نه خون وی می سنجد، 
نمی تواند اطلاعات بلادرنگ ارائه کند، زیرا حدود 45 دقیقه طول می کشد تا الکل به داخل 

پوست نفوذ کند.
مچ بند BACTrack Skyn که هنوز در مرحله پیش ساخت قرار دارد، به یک اپلیکیشن از 

طریق بلوتوث وصل می شود.
شرکت BACTrack، طراح این فناوری اظهار کرد که دستگاه مذکور به معنی جانشینی 
برای انواع آزمایش تنفس مورد استفاده توسط پلیس نیست بلکه ابزاری است که می تواند 
تاریخچه اخیر مصرف الکل را ارائه کند. این دستگاه می تواند به پزشکان در سنجش دقیق 

تاریخچه مصرف الکل بیمار کمک کند.
بسیاری از پیش ساخت های آزمایش تنفسی که به این رقابت وارد شدند، از کارکردی 
مشابه BACTrack برخوردار بودند. همچنین یک خال کوبی موقتی نیز ارائه شده که بسته 

به میزان الکل در پوست انسان تغییر رنگ می دهد. 

شناسایی ژن اصلی عامل
 سندروم داون و دیابت

محققان دانشکده مهندسی شیمی، نفت و گاز دانشگاه 
سمنان موفق به سنتز نانوکامپوزیت PE/SiO2 به روش 
پلیمریزاسیون درجا شدند که این اختراع با همکاری پارک 

علم و فناوری دانشگاه سمنان ثبت شده است.
دانشجویان  خبرگزاری  علمی  سرویس  گزارش  به 
مرکز  مسئول  معروفی  داود  سمنان،  ایران)ایسنا(منطقه 
مالکیت فکری پارک علم و فناوری دانشگاه سمنان با اعلام 
این خبر اظهار کرد: »سنتز نانوکامپوزیت PE/SiO2 به روش 
پلیمریزاسیون درجا« توسط دکتر منصور جهانگیری عضو 
هیأت علمی دانشکده مهندسی شیمی، نفت و گاز دانشگاه 
سمنان، صادق عابدی، سید مهدی قافله باشی زرند و فاطمه 
آریانپور از دانشجویان نانو مهندسی شیمی دانشکده نانو 
فناوری و پارک علم و فناوری دانشگاه سمنان در اداره کل 

مالکیت صنعتی به شماره 84653 ثبت اختراع شد.
دکتر جهانگیری در تشریح این اختراع اظهار کرد: در این 
اختراع، نانوکامپوزیت پلی اتیلن/نانوسیلیکا با استفاده از روش 

پلیمریزاسیون در جا سنتز شد.

وی همچنین در خصوص مراحل این سنتز افزود: سیستم 
جهت   TEAL/NanoSilica/BOM/TiCl4 کاتالیستی 
پلیمریزاسیون اتیلن، تهیه و در آن نانوسیلیکا اصلاح شده 
با بوتیل اکتیل منیزیم )BOM( به عنوان پایه و TiCl4 به 
عنوان کاتالیست و تری اتیل آلومینیوم )TEAL( بعنوان 

فعال کننده هستند.
نشان   TEM تصاویر اینکه  بیان  با  دانشگاه  استاد  این 
دهنده توزیع مناسب و مؤثر نانوذرات سیلیکا در ماتریس 
پلی اتیلن هستند، اضافه کرد: حضور نانوذرات سیلیکا درون 
زمینه پلیمر با آزمون FT-IR تایید شده و خواص حرارتی 
 DSC و  TGA آزمون های توسط  تولیدی  نانوکامپوزیت 

بررسی شد.
عضو هیات علمی دانشگاه سمنان ادامه داد: نتایج این 
تست ها نشان دهنده کاهش کریستالینیته، عدم تغییر دمای 
ذوب و دمای کریستالیزاسیون و هم چنین بهبود خوب 
پایداری حرارتی نمونه ها با افزایش مقدار کمی از نانوذرات 

سیلیکا است. 

 پزشکان تخمین می زنند که از هر 10 نفر، 7 نفر دچار دچار 
درجاتی از گردن درد در طول زندگی می شوند. 

به گزارش  مهر، به نقل از آوای سلامت گردن درد می تواند 
دارای ماهیت های مختلفی بوده و 7 شکل مجزا داشته باشد. 
در اینجا رایج ترین انواع گردن درد را می توانید بیشتر بشناسید:

درد عضلانی: درد عضلات گردن یا شانه می تواند در پاسخ 
بیش از حد به استرس عاطفی یا جسمانی طولانی مدت رخ 
دهد. در این هنگام عضلات گردن به لمس حساس می شوند 

و این درد اغلب توسعه می یابد.
گرفتگی عضله: این درد به طور ناگهانی و به صورت سفت 
شدن قدرتمند عضلات گردن ایجاد می شود. گرفتگی عضلانی 
می تواند ناشی از صدمات باشد به طوری که فرد هنگام بیدار 
شدن از خواب احساس دردناک یا سفتی گردن را حس 
از دیسک کمر،  ناشی  اسپاسم عضلانی می تواند  می کند. 
مشکلات عصبی، استرس عاطفی و ... باشد. گاهی اوقات نیز 

اسپاسم عضلانی بدون هیچ علت روشنی رخ می دهد.
سردرد: سردرد و درد در پشت سر یا بالای گردن می تواند 
منجر به احساس درد در گردن نیز بشود.این درد نیز ناشی 
از تنش های عضلانی یا اسپاسم است و با حرکت گردن بدتر 

می شود.
درد مفاصل فاست )مفاصل بین مهره ای پشتی(: این درد 
اغلب تیز، و عمیق است و با خم کردن سر اغلب بدتر می شود. 
درد اغلب می تواند به شانه یا پشت نیز گسترش یابد. یک دوره 

عدم فعالیت احساس درد را بدتر می کند.
درد عصب: التهاب ریشه های اعصاب نخاعی باعث ایجاد درد 
تیز، زودگذر و شدید همراه با سوزن سوزن شدن در گردن 

می شود. درد ممکن است به بازو یا دست نیز گسترش یابد.
درد ارجاعی: دردهاي ارجاعي به دردهایي گفته مي شود 
که مرکز آنها نقطه اي دورتر از محل درد قرار دارد. یکي از 
بهترین نمونه هاي این نوع دردها، درد آنژین صدري یا حمله 
قلبی است که گاهي در ناحیه گردن، شانه یا پشت و کمر 

حس می شود.
درد استخوان: درد و حساسیت به لمس در مهره های گردن 
به مراتب معمول است. درد استخوان نیاز به توجه پزشکی دارد 
و ممکن است نشان دهنده یک مشکل جدی تر سلامت باشد.

به طور معمول شما می توانید علائم گردن درد خود را با 
برخی از توصیه ها در خانه مدیریت کنید.

بسیاری از انواع گردن درد حاصل فعالیت های روزمره است 

از این رو توصیه می شود از برخی مسکن ها هنگام شروع این 
دردها استفاده کنید. مسکن هایی مانند پاراستامول، ایبوپروفن 
و یا ترکیبی از این دو برای کنترل درد مناسبند. ژل های 

ایبوبروفن نیز می تواند جایگزین قرص شود.
سعی کنید مکان درد را با کمپرس گرم پوشش دهید. این 
روش می تواند به کاهش درد و از بین رفتن اسپاسم عضلانی 
کمک کند. هرچند در برخی موارد کمپرس سرد نیز همین 

نقش را می تواند داشته باشد.
به پشت یا به پهلویتان بخوابید. این موقعیت ها کمترین فشار 

را بر روی گردنتان می آورد.
کسانی که روی پشت می خوابند، باید بالشی گرد را انتخاب 
کنند که از قوس گردن حمایت کند و یک بالش صاف که زیر 
سرشان بگذارند. براي ساختن بالشی گرد می توانید یك حلقه 
محافظ گردن را رو به درون روبالشی یک بالش صاف تر و نرم تر 
وارد کنید، یا اینکه از بالش  های مخصوصی استفاده کنید که 
دارای یک بخش حمایت گردن و یک لبه هستند برای قرار 

گرفتن سر هستند.
استفاده از بالش پر را که اطراف گردنتان را می  گیرد، را در 
نظر داشته باشید. البته بالش های پر در طول زمان فشرده و 

صاف می شوند، و باید حدود یک سال یک  بار عوض شوند.
در صورت شدت گردن درد از رانندگی خودداری کنید.

اگر عادت دارید در اتومبیل بخوابید یا اینکه تلفن سیار 
منزلتان را بین گردن و شانه هایتان نگه دارید مطمئن باشید 
که دچار مشکل می شوید. عادات بدی که به گردنتان فشار 

می آورند را همین امروز ترک کنید.
اضافه وزن به تمام ماهیچه ها از جمله ماهیچه گردن فشار 
می آورد. اگر در محیط کارتان مدام پشت میز کامپیوتر نشسته 
و به صفحه آن خیره شده اید سعی کنید ارتفاع صندلی را به 
درستی تنظیم نمایید و هر چند وقت یک بار به خود استراحت 

دهید.
اگر عضلات گردن شما سفت شده است، تمرینات گردن را 
انجام دهید. به آرامی عضلات گردن خود را به سمت بالاو پایین 
و چپ و راست به صورت چرخشی حرکت دهید. این تمرینات 
عضلات گردن را تقویت می کند و بهبود دامنه حرکت آن 

کمک می نماید. 
اگر کنترل درد با مسکن ها و یا تمرینات گردنی بهبود 

نمی یابد، شاید نشان دهنده علت جدی تری باشد.
پزشک شما برای بررسی بیماری های زمینه ای دیگر اقدام 
خواهد کرد. همچنین ممکن است یک مسکن قوی تر مانند 
کدئین تجویز کند. اگر سفتی و درد گردن شما بیش از یک 
ماه ادامه داشته باشد، شما باید جلسات فیزیوتراپی داشته 

باشید.

 از آنجا که مصرف فیبر موجب احساس سیری طولانی مدت می شود، در نتیجه به تنظیم بهتر 
سطح قند خون کمک می کند.   از آنجا که مبتلایان به دیابت در معرض دو برابر بیشتر در معرض 
خطر ابتلا به عوارض قلبی و عروقی ناشی از این بیماری هستند، مصرف فیبر به کاهش سطح 
کلسترول و فشار خون برای بهبود سلامت قلب آنها کمک می کند. از این رو توصیه می شود روزانه 

25 تا 30 گرم فیبر به رژیم غذایی مبتلایان به دیابت نوع 2 اضافه گردد.
بهترین منابع گیاهی فیبر از این قرارند:

عدس: سرشار از فیبر و پروتئین است به طوری که حدود 40 درصد از کل کربوهیدرات موجود 
در عدس، فیبر است. در هر وعده غذایی، عدس 15 گرم فیبر به بدن می رساند ضمن این که در 

هر وعده شامل 18 گرم پروتئین نیز هست.
لوبیا: یک فنجان لوبیا قرمز پخته شده حاوی 13 گرم فیبر است و این میزان در یک لیوان 
لوبیای سیاه و سفید، 15 گرم است. علاوه بر فیبر، لوبیا و عدس همچنین حاوی نشاسته مقاوم به 
هضم هستند که منجر به بهبود سطح قند خون و بهبود حساسیت به انسولین می شوند ضمن 

این که اثرات این نشاسته بر روی سلامت روده نیز شناخته شده است.
کنگر فرنگی: یک کنگر فرنگی متوسط بیش از 10 گرم فیبر دارد و منبع بزرگ کاهنده 
فشار خون محسوب می شود ضمن این که سرشار از پتاسیم، منیزیم، ویتامین ث و فولات است.

ذرت: سه فنجان ذزت بوداده شده شامل 3 گرم فیبر است. ذرت یک منبع بدون کلسترول است 
و کالری بسیار کمی دارد. این منبع غذایی نیز به آرامی هضم می شود و منجر به افزایش تدریجی 

میزان قند خون و بهبود سطح قند خون در مبتلایان به دیابت نوع 2 می شود.
آووکادو: منبع سالم از فیبر و اسیدهای چرب امگا 3 است. یک فنجان پوره آووکادو 15 گرم 
فیبر و البته 368 کالری و 34 گرم چربی دارد. بنابراین در مصرف آن از نظر بالارفتن سطح کالری 

بدن باید کمی احتیاط کرد.
نخود: سرشار از ویتامین های کا، ث و آ است و یک جایگزین عالی برای برنج و سایر غلات 

محسوب می شود. یک فنجان نخود سبز خام حاوی بیش از 7 گرم فیبر است.
کلم بروکلی: یک فنجان کلم بروکلی خام خرد شده حدود 2.4 گرم فیبر به بدن می رساند و 
به همان اندازه هم پروتئین دارد. این گیاه سبز غنی از ویتامین کا، ث، فولات و پتاسیم به همراه 

مواد معدنی دیگر است.
انواع توت: توت ها غنی از فیبر، آنتی اکسیدان و دیگر مواد مغذی هستند و برای جلوگیری 
از انواع خاصی از سرطان به علاوه بهبود سلامت قلب می توانند موثر واقع شوند. هر فنجان انواع 

توت حاوی تقریبا 7 گرم فیبر است.
گلابی: یک عدد گلابی متوسط به بدن شما 7 گرم فیبر می رساند البته به علاوه ویتامین ث 

و پتاسیم.
بلغور جوی دو سر: غلات کامل منبع خوب فیبر محسوب می شوند. بلغور جو سرشار از 
بتاگلوکان است که باعث بهبود عملکرد انسولین، کاهش قند خون و کاهش سطح کلسترول 

می شوند. هر فنجان جوی پخته شده 6 گرم فیبر دارد.

درد گردن و روش های خودمراقبتی؛
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10منبع غذایی سرشار از فیبر گیاهی برای دیابتی ها

روزانه چه مقدار از گروه هایی غذایی باید 
استفاده شود؟

 برای پیروی از تغذیه سالم و دریافت مواد مغذی مورد نیاز بدن، روزانه چه مقدار از 
گروه هایی غذایی باید استفاده شود؟

به طور کلی همه ما باید همیشه از تمام گروه های غذایی هرم غذایی استفاده کنیم تا سالم 
باشیم. گاهی اوقات برخی مواد غذایی برای برخی مشکلات یا تقویت برخی اندام ها مفیدترند 
و مورد بحث قرار می گیرند که در این مورد باید به توصیه های هر کدام جداگانه عمل شود. 
مثلًا مصرف برخی مواد غذایی دو هفته صورت می  گیرد و یک مدتی بدن استراحت می  
کند، و دوباره استفاده می شود که معمولاً در مورد داروهای گیاهی این گونه است و نمی 
توان نسخه واحدی برای همه مواد غذایی تجویز کرد. اگر  می خواهید تغذیه سالمی داشته 

باشید در زیر هرم غذایی را برایتان توضیح می دهم.
1-  گروه شیر و لبنیات

این گروه شامل موادی مانند: شیر، ماست، پنیر، کشک و بستنی است.
 ،B مواد مغذی مهم این گروه: پروتئین، کلسیم، فسفر، بعضی از انواع ویتامین  های گروه

A ویتامین
واحد اندازه گیری: هر واحد از این گروه برابر است با یک لیوان شیر یا یک لیوان ماست یا 
30 گرم پنیر یا یک چهارم  لیوان کشک پاستوریزه یا 5/1 لیوان بستنیمقدار مصرف: برای 
افراد بالغ سالم، مصرف روزانه 2 تا 3 واحد توصیه می شود.  - اثرات بر سلامتی بدن: این 

گروه، برای رشد و استحکام استخوان ها و دندان ها و سلامت پوست لازم است.
2-  گروه گوشت و حبوبات

این گروه شامل موادی مانند: گوشت های قرمز )گوسفند و گوساله(، گوشت های سفید 
)مرغ، ماهی، پرندگان(، امعاء و احشاء )جگر، دل، قلوه، زبان و مغز(، تخم مرغ و حبوبات 
)نخود، لوبیا، عدس، باقلا، لپه، ماش( است. مواد مغذی مهم: پروتئین، آهن، روی و بعضی 
از انواع ویتامین های گروه B واحد اندازه گیری: بجای هر 30 گرم گوشت با چربی متوسط 
می توان از یک عدد تخم مرغ یا یک لیوان حبوبات پخته، یک سوم یا نصف لیوان حبوبات 
خام استفاده کرد. مقدار مصرف: برای افراد بالغ سالم مصرف روزانه 2 تا 3 واحد )60 تا 90 
گرم( از این گروه توصیه می شود. - اثرات سلامتی: این گروه برای رشد، خونسازی و سلامت 

سیستم عصبی لازم است.
3-  گروه نان و غلات

گروه شیر و لبنیات برای رشد و استحکام استخوان ها و دندان ها و سلامت پوست لازم 
است.

این گروه شامل موادی مانند: انواع نان، برنج، ماکارونی، گندم، جو و ذرت است.
مواد مغذی مهم: انرژی، بعضی از انواع ویتامین های گروه B، آهن و مقداری پروتئین است.

واحد اندازه گیری: یک استکان کوچک برنج خام )80 گرم( یا دو استکان کوچک )160 
گرم برنج پخته( یا یک دوم لیوان ماکارونی پخته یا یک کف دست نان بدون محاسبه 

انگشتان )فقط نان لواش 4 کف دست(.
مقدار مصرف: برای افراد بالغ سالم، مصرف روزانه 6 تا 11 واحد توصیه می شود.

- اثرات سلامتی: این گروه برای تأمین انرژی، رشد و سلامت سیستم عصبی لازم است.
گروه میوه ها و سبزی ها مرکب است از:

الف: سبزی ها و میوه های غنی از ویتامین C مثل سبزی های برگی و سایر سبزی ها مثل 
گوجه فرنگی و فلفل دلمه ای و میوه هایی مثل مرکبات و توت ها.ب: سبزی ها و میوه های 
غنی از ویتامین A که به رنگ سبز تیره و نارنجی هستند مثل سبزیجات برگی، اسفناج، 
هویج، گوجه فرنگی، طالبی، زردآلو، شلیل، هلو.ضمناً سبزی ها و میوه ها حاوی مقداری 
ویتامین های گروه B، آهن و مقدار قابل توجهی فیبر هستند. واحد اندازه گیری: یک عدد 
میوه متوسط )یک سیب یا پرتقال یا هلو( یا یک چهارم طالبی متوسط یا 12 دانه بزرگ 
گیلاس یا 4 عدد زرد آلو یا 15 حبه انگور یا نصف لیوان آب میوه یا یک لیوان سبزی خام 
یا نصف لیوان سبزی پخته است. مقدار مصرف: برای افراد بالغ سالم روزانه 2 تا 4 واحد میوه 
و 3 تا 5 واحد سبزی توصیه می شود. این گروه برای ترمیم زخم ها، تأمین دید در تاریکی، 

سلامت پوست و حفظ مقاومت بدن در برابر عفونت ها لازم است.
گروه های متفرقه هرم غذایی

این گروه مرکب است از:الف- مغزها )گردو، بادام، فندق، پسته و غیره(ب- چربی ها 
)روغن های جامد، روغن های مایع، پیه و دنبه، کره، خامه و سرشیر، سس های چرب مثل 
مایونز و چیپس(پ- قند و شکر و شیرینی ها )مثل انواع مربا، شربت ها، انواع شیرینی های 
خشک و تر، انواع پیراشکی های شیرین، آب نبات، شکلات(. ت- ترشی ها و چاشنی ها )انواع 
شور، فلفل، نمک، زردچوبه، دارچین و ...( ث-نوشیدنی ها )نوشابه های گازدار، چای، قهوه، 

شربت ها، پودرهای آماده مثل پودر پرتقال و ...( 

دلایل عجیب دردهای طولانی مدت
هیچ چیز بدتر از درد و رنج و ناتوانی آن هم به طور مزمن و طولانی مدت نیست. امروزه 
بسیاری از متخصصین تلاش خود را برای یافتن راه هایی برای تسکین و یا ریشه کن کردن 
این نوع دردهای آزار دهنده گذاشته اند. بروز دردهای این چنینی به عوامل مختلفی مربوط 

می شود، اما برخی از آن ها شاید کمی عجیب و غیر قابل تصور باشند.
ضربه روحی: پزشکان متوجه شده اند که درد عاطفی و روحی پس از جراحت ها یا 

استرس های پس از حادثه می تواند خود را به طور درد مزمن جسمی نشان دهد.
اغلب افرادی که دچار دردهای مزمن جسمی هستند، قبل از آن مشکلات عاطفی را 
در زندگی تجربه کرده اند. یک نظریه غالب وجود دارد که بیان می دارد دردهای عاطفی، 
درهای جسمی و یا استرس های محیطی می تواند به عنوان محرک های میکروگلیا به 
حساب می آیند. میکروگلیا ملکول های کوچکی هستند که در سیستم عصبی مرکزی 

وجود دارند و مواد شیمایی التهابی را در هنگام استرس ترشح می کنند.
خواب کم و با کیفیت پایین، حساسیت بدن نسبت به درد را افزایش می دهد

بدن به موادشیمیایی تولیدشده از میکروگلیا به دو صورت پاسخ نشان می دهد: دردهای 
مزمن و دیگری اختلالات روانی مانند افسردگی و اضطراب.

داروهای مسکن: این مطلب تعجب آور، اما در عین حال واقعی است. استفاده از 
داروهای مسکن سبب سرکوب درد شده و آن را تسکین می دهد، اما استفاده بیش از حد 
از آنها منجر به مقاوم شدن بدن به این گونه داروها و نیز افزایش حساسیت بدن نسبت 
به درد در درازمدت می شود. به گفته متخصصان، این مشکل به خصوص در رابطه با 

مسکن های مخدر مانند ویکودین یا کونتین بیشتر است.
کیفیت بد خواب: خواب کم و با کیفیت پایین، حساسیت بدن نسبت به درد را افزایش 
می دهد. در هنگام خواب با کیفیت و کافی، خونرسانی به ماهیچه ها افزایش یافته و سبب 
بهبود روند ترمیم بافت ها می شود. حتما بسیاری از شما این مشکل را تجربه کرده اید که 
پس از یک هفته خواب نامنظم، بدن تان دچار درد می شود. نکته اینجاست که مصرف 
قرص های خواب آور هم نمی توانند کمکی کنند، زیرا این داروها فقط مدت زمان خوابیدن 

را افزایش می دهند ، نه کیفیت آن را.
دستگاه گوارش: 70 درصد از سیستم ایمنی در روده وجود دارد که به صورت مجموعه 
ای از عصب ها و پرزهای کوچک می باشد و مانع ورود سموم به خون و سایر قسمت های 
بدن می شود.  مصرف زیاد داروهای مسکن و همچنین حساسیت های غذایی مانند 
حساسیت به گلوتن می تواند به عصب ها و پرزهای روده آسیب برساند و منجر به ابتلا به 

بیماری های گوارشی گاها کشنده شود.
کمبود منیزیم: منیزیم چهارمین ماده معدنی فراوان در بدن است. بنابراین در فقدان و 
یا کمبود این ماده، بدن سالم نمی باشد. بیشتر مردم در سراسر جهان دچار کمبود منیزیم 
هستند، شاید چیزی حدود نیمی از مردم! این ماده معدنی باعث مسدود کردن کار نوعی 
انتقال دهنده عصبی به نام گلوتامات می شود، زیرا این انتقال دهنده باعث حساسیت زیاد 
بدن به درد خواهد شد. به همین دلیل است که برای افراد دچار دردهای مزمن، منیزیم به 
صورت تزریق وریدی تجویز می شود.  سبزی ها، زردآلو خشک، برنج قهوه ای، بادام هندی 

و موز سرشار از منیزیم هستند.
بیماری لایم: بیماری لایم ناشی از نیش کنه )باکتری بورلیا از طریق نیش کنه وارد بدن 
سایر موجودات می شود( است و از طریق آهو و موش منتقل می شود. این بیماری یکی 
از شایع ترین بیماری های منتقله در کشورهایی نظیر ایالات متحده است. آنچه که اهمیت 

دارد این است که در هنگام سفر به این مناطق، باید بیش از پیش مراقب باشید.

کبد چرب در کمین شکم گنده ها
چربی های دور شکم در مقایسه با چاقی بدن بیشترین تاثیر را در بروز بیماری »کبد چرب 
غیرالکلی« و عوارض ناشی از آن دارد، یعنی اینکه حتی اگر چاق نباشید اما شکم بزرگی 

داشته باشید، باید بیشتر حواستان به سلامتی کبدتان باشد.
نتایج یک پژوهش ایتالیایی که امسال در کنگره International Liver بارسلون ارائه شد، 
نشان می دهد که تجمع چربی در ناحیه ی شکم می تواند عامل بروز کبد چرب غیر الکلی 
باشد.  چربی هایی که کبد را احاطه می کنند باعث بروز التهابی می شوند که به سلول های 
کبدی آسیب زده و رفته رفته باعث فیبروز بافت کبدی شده و در نهایت به سیروز کبدی 
منجر می شود. به عقیده محققان، افراد لاغری که دچار چربی اضافی در ناحیه ی شکم 
هستند بیشتر از افراد چاق در معرض عوارض ناشی از بیماری کبدچرب غیرالکلی قرار دارند

اگرچه چربی های شکم و به اصطلاح شکم بزرگ در بین 80 درصد بیماران دچار چاقی 
مفرط دیده می شود، اما با این حال در افرادی که از چاقی مفرط رنج نمی برند نیز چربی 
شکمی وجود دارد. با وجود اینکه بیماری کبد چرب غیرالکلی را به چاقی ارتباط می دهند، 
اما محققان ایتالیایی خاطرنشان می کنند که درصدی از افراد غیر چاق نیز در معرض این 
بیماری قرار دارند. به عقیده ی این محققان، افراد لاغری که دچار چربی اضافی در ناحیه 
ی شکم هستند بیشتر از افراد چاق در معرض عوارض ناشی از بیماری کبد چرب غیرالکلی 

قرار دارند که این مسئله باید جدی گرفته شود.
اندازه ی دور کمر: خانم ها 90 سانتی متر، آقایان 1 متر

محققان ایتالیایی 323 بیمار مبتلا به  کبد چرب را تحت نظر گرفته و به این نتیجه 
رسیدند اندازه ی دور کمر بیش از 90 سانتی متر در خانم ها و بیش از یک متر در آقایان 
با ابتلا به مشکلاتی مانند سندرم متابولیک )کبد چرب، چربی خون بالا، چاقی شکمی و 
دیابت(، آتریوپاتی )رسوب کلسترول در شریان کاروتید( و فیبروز در ارتباط است.  به گفته 
ی این محققان به نظر می رسد شاخص توده ی بدنی و اندازه ی دور کمر جزو بهترین 
شاخص های نشان دهنده ی خطر ابتلا به کبد چرب غیرالکلی باشند.  این محققان اعلام 
کردند در حال انجام پژوهش ها و بررسی های تکمیلی هستند تا مشخص شود اندازه ی دور 
کمر افراد )نه وزن آنها( چگونه خطر بروز عوارض ناشی از این بیماری را افزایش می دهد.

توصیه می کنیم... 
توصیه می کنیم به کوچک کردن شکم صرفا به دیده ی زیبایی اندام نگاه نکنید. همانطور 
که می بینید داشتن شکم بزرگ می تواند شما را در معرض مشکلات جدی تری قرار 
دهد. بنابراین توصیه می شود برنامه غذایی خود را اصلاح کنید و از ورزش روزانه و منظم 

غافل نباشید.

توصیه کارشناسان تغذیه؛

فواید تخمه آفتابگردان در تقویت رشد مو
کارشناسان تغذیه مصرف تخمه آفتابگردان را در رژیم غذایی توصیه می کنند. 

به گزارش  مهر، تخمه آفتابگردان مملو از ویتامین E، کلسیم، فیتوسترول ها و مواد 
مغذی متعددی است که به سلامت بدن کمک می کند. در ادامه به برخی فواید این ماده 

خوراکی اشاره می شود. 
افزایش رشد مو: از آنجائیکه تخمه آفتابگردان حاوی مقدار زیاد ویتامین E است می تواند 
به داشتن موهای ضخیم و مشکی کمک کند. ویتامین E نه تنها موجب بهبود جریان خون 
به پوست و فرق سر می شود، بلکه موجب افزایش منبع مواد مغذی ریشه های مو نیز می 

شود و بدین ترتیب به رشد مو کمک می کند. 
کاهش سطح کلسترول LDL: دانه آفتابگردان حاوی فیتوسترول های است که به کاهش 
کلسترول بد LDL کمک می کند. همچنین وجود اسیدهای چرب ضروری نقش اساسی 
در تنظیم کلسترول، و در نتیجه کاهش ریسک بیماری های قلبی دارد. کاهش علائم دوره 
عادت ماهانه: تخم آفتابگردان مملو از آنتی اکسیدان، ویتامین E و منبع خوب منیزیم است 
و از اینرو به تنظیم انقباض ماهیچه ها کمک کرده و به مقابله با نوسانات اخلاقی و دردهای 
شکمی دوره عادت ماهامه کمک می کند. وانگهی این دانه ها به حفظ میزان آهن بدن نیز 
کمک می کند. کمک به حفظ میزان کلسیم بدن: نوشیدن یک لیوان شیر گاو به اندازه 
خوردن 100 گرم تخمه آفتابگردان، کلسیم بدن در حدود 120 میلیگرم را تامین می کند.

 تقویت سیستم ایمنی بدن: وجود مقادیر زیاد سلنیوم در دانه آفتابگردان منجر به تصفیه 
رادیکال های آزاد می شود و به حفاظت از سلول ها در مقابل آسیب و صدمه کمک می کند. 
خوردن تخمه آفتابگردان نه تنها موجب تقویت سیستم ایمنی بدن بلکه موجب کاهش 

ریسک ابتلا به عفونت ها نیز می شود.

محققان می گویند؛

مصرف مکمل کلسیم برای سلامت قلب
 مضر است

مصرف کلسیم و ویتامین D می تواند به پیشگیری از شکستگی استخوان ها در زنان 
مسن کمک کند، اما این فایده بواسطه افزایش ریسک بروز حمله قلبی و سکته تحت 

الشعاع قرار می گیرد. 
به گزارش مهر، محققان نروژی بواسطه بالاترین نرخ گزارش شکستگی لگن این کشور 
در جهان به بررسی فواید و مضرات مکمل های کلسیم پرداختند. چالش اصلی این است 
که میزان بیش از اندازه کم کلسیم و ویتامین D منجر به افزایش ریسک پوکی استخوان و 
شکستگی استخوان ها می شود. اما برخی مطالعات نشان داده اند مصرف مکمل کلسیم هم 

با افزایش ریسک حمله قلبی و سکته همراه است. 
گان هیلد هاگان، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه نروژ، در این باره می گوید: »ما به این 
نتیجه رسیدیم تاثیر نسبی کلسیم و ویتامین D بر ریسک شکستگی ها آنقدر کافی نیست 
که مهم تر از افزایش احتمالی ریسک بیماری قلبی-عروقی، مخصوصا در زنانی که در 
معرض کم شکستگی استخوان قرار دارند، باشد.« محققان با استفاده از یک مدل تحلیلی 
پیشرفته به بررسی تاثیر کلی مصرف ترکیب مکمل کلسیم و ویتامین D در مقایسه با عدم 
مصرف مکمل ها، براساس گروهی از زنان سالم با میانگین سنی 65 سال و با شاخص توده 
بدنی 24 پرداختند. به گفته محققان این مطالعه، »تحلیل های ما نشان می دهد اگر 100 
هزار زن 65 ساله در روز 1000 میلیگرم کلسیم مصرف کنند، از وقوع 5890 شکستگی 
لگن و 3820 مورد سایر شکستگی پیشگیری می شود. از سوی دیگر، 5917 حمله قلبی 

و 4373 مورد سکته قلبی هم می تواند روی دهد.«

درمان سرطان با سلول های بنیادی قرضی
تیمی از محققان بین المللی دریافته اند که اگر سلول های بنیادی خود بیمار نتوانند تومورها را در بدن شناسایی و با آنها مبارزه کنند سلول های 

عاریه ای می توانند کارساز باشند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا به نقل از ساینس دیلی، یافته ها نشان می دهد افزودن دی .ان .ای ناکارآمد سلول های سرطانی بیمار به 

سلول های اهدایی سالم تحریک کننده سیستم ایمنی می تواند باعث یک واکنش ایمنی در سلولهای ایمنی سالم فرد شود.
زمانی که سلول های تحریک کننده ایمنی اهداکنندگان سالم در درون سلول های تی بیماران سرطانی قرار داده شد، سلول های ایمنی این 
افراد، سلول های سرطانی جدید را شناخت. سلول های تی در بدن، نقش اسکن سطح سلول های دیگر از جمه انواع سرطانی را به دنبال اثری از 
نئوآنتی ژن یا همان قطعات پروتئین خارجی ایفا می کنند. سلول های تی به محض شناسایی این قطعات، سلول های غیرعادی را از بین می برند.

در این تحقیق، محققان به بررسی این امر پرداختند که آیا سیستم ایمنی قرضی می تواند سلول های سرطانی را به عنوان موارد غیرعادی 
مشاهده کند. از اینرو آن ها ابتدا همه نئوآنتی ژنهای موجود بر روی سلول های سرطانی را با استفاده از سلول های تی در سه بیمار متفاوت 
نقشه برداری کردند. محققان سپس به انجام این آزمایش پرداختند که آیا نئوآنتی ژنها می توانند توسط سلول های تی بدست آمده از اهداکنندگان 
سالم شناسایی شوند یا خیر. نتایج که در مجله ساینس منتشر شده، نشان داد که در هر سه بیمار، بیشتر قطعات پروتئین غیرعادی در سلول های 
تومور از چشم سلول های تی دور ماندند. اما سلو ل های تی اهدایی توانستند تعداد چشمگیری از نئوآنتی ژنهای دیده نشده توسط سلول های 

خود بیمار را شناسایی کنند. 
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اجتماعی 6

عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی قم :

ادبیات پایداری گفتمانی برگرفته از
 فرهنگ انتظار است

عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی قم گفت: ادبیات پایداری نوعی ادبیات متکی به 
اندیشه های عرفانی و متعالی و برگرفته از فرهنگ غنی انتظار است.

به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم، 
محمد جنتی فر با تبریک هفته مقاومت و پایداری و سالروز آزاد سازی خرمشهر گفت: برخی 
گونه های ادبی وارداتی از غرب شکل گرفته بود که با سبک های داستانی نویسی، نمایشنامه 
نویسی و رمان نویسی و ... برای حاکم کردن سلطه غرب و ترویج مضامین و فرهنگ غربی 
از جمله برجسته کردن شخصیت زن نه به معنای واقعی در اسلام بلکه به معنای غربی آن، 
آزادی جریانات ناسیونالیستی، تساهل و تسامح نسبت به ارزش های دینی و ترویج فمینیسم 

در فیلم نامه ها و ... طراحی شده بود.
وی با تاکید بر اینکه بعد از شکل گیری نظام مقدس جمهوری اسلامی واکنشی نسبت 
به تحولات اجتماعی فرهنگی وارداتی از غرب بوجود آمد، گفت: تنها راه مقابله با شبیخون و 
تهاجم فرهنگی و استحاله ارزش های اسلامی، بهره گیری از یک نوع ادبیاتی در برابر ادبیات 
غرب با محتوای پایداری بر اصول و ارزش های دینی بود که در همین راستا ادبیات پایداری 
یا مقاومت به عنوان اصطلاحی در برابر ادبیات وارداتی از غرب شکل گرفت.عضو هیئت علمی 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ماهیت رشته 
نوپای ادبیات پایداری در آموزش عالی کشور و ضرورت توجه به آن گفت: جان مایه این گونه 
ادبیات، مفاهیمی است که از دردمندی انسان آغاز می شود و در اوج خداگونگی به کمال 
نهایی چشم می دوزد.وی با بیان اینکه ادبیات پایداری به لحاظ هنری از ادب و قرآن و سنت 
نبوی تغذیه شده و از نظر پیام، آیینه اندیشه های عرفانی متعالی است، خاطرنشان ساخت: 
ادبیات پایداری، فرامرزی، فرامکانی و فرزند زمان خویش است، در عین حالی که سرمایه های 
گذشتگان به ویژه قرآن کریم را نیز بر دایره فعالیت خویش افزوده و نه تنها در جغرافیای 
کشور محصور نمی شود بلکه جهانشمول بوده و در کل جهان گسترده شده است.مدیر گروه 
ادبیات پایداری دانشکده علوم انسانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم، ستیزه جویی با باورهای 
غیر الهی و حکومت های مستبد را از ویژگی های ادبیات پایداری نامید و تصریح کرد: این 
نوع ادبیات تایید کننده هر حرکتی از منِ بی هویت به سمت منِ ارزشی و عقلانی و از منِ 
عقلانی به شخصیت ربانی بوده و انعکاسی از روح بزرگ جامعه ای است یکپارچه که در جهت 
هدفها و آرمان های الهی در حرکت می باشد. جنتی فر با بیان این نکته که ادبیات پایداری 
در حقیقت بزرگترین پدیده اجتماعی و ادبی قرن حاضر محسوب می گردد، افزود: این نوع 
ادبیات، به دلیل تنوع، تازگی، تعهد اثر آفرینان آن، معنامندی و بسترهای بدیع مضمونی، 
پرورده ترین جریان ادبی در تاریخ معاصر می باشد و جریان ادبی شکوهمندی را برای خود 
رقم زده است.این پیشکسوت دفاع مقدس ادبیات پایداری را متاثر از اسلام ناب محمدی)ص( 
و اندیشه های پویای شیعی دانست و گفت: این نوع ادبیات شدیدا به دنبال گسترش و تبدیل 
به زبان های دیگر و تولید آثار مختلف ادبی درحوزه شعر و نثر و نمایشنامه و فیلمنامه با جان 
مایه های تولی و تبری، ولایت مداری، ستم ستیزی و عدالت جویی و ... با الهام از ارزش 
های سال های نهضت انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، در جهان معاصر در حرکت می باشد. 
عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم خاطرنشان ساخت: شاعران و ادیبان این 
عرصه با بهره گیری از سرچشمه های جوشان آیات قرآن و احادیث پیامبر و ائمه اطهار)ع( 
و سنت های اصیل، به مفاهیم و مضامین بلند و آموزه های رهایی بخشی در آثار ادبی خود 
با شکل های جدیدی از زبان دست می یابند و می بینیم در در سال های اخیر، به عنوان 
نمونه آثار تولید شده در زمینه دفاع مقدس و انقلاب اسلامی، همواره با استقبال تحسین 

برانگیز جامعه روبرو می شود.

معاون اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم  خبرداد:

ثبت ملی 350 اثر تاریخی در قم 
معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم از 

ثبت ملی 350 اثر تاریخی در این استان خبر داد. 
عمار کاوسی روز سه شنبه در حاشیه برپایی نمایشگاه آثار تاریخی و گردشگری قم در 
گفت و گو با ایرنا افزود: برخی از این آثار از جمله تیمچه بازار قم، تپه قلی درویش، تپه صرم 
و سایر اماکن که کاوش هایی بر روی آنها صورت گرفته است در نوع خود بی نظیر و نشانگر 
هویت ملی و اجتماعی در دوره های قبل است.وی ادامه داد: مجموعه تیمچه بزرگ و بازار با 
نوع معماری سقف ضربی و قدمت تاریخی مربوط به دوره صفوی - دوره قاجار و خانه تاریخی 
امام راحل)ره( نیز به خاطر مبارزات و اقدام های سیاسی در زمان انقلاب از جمله مکان هایی 

است که روزانه شاهد بازدید کنندگان خارجی از این آثار هستیم.
کاوسی بیان داشت: همچنین تپه قلی درویش قدمتی هفت هزار ساله دارد که این اثر 
تاریخی در شهر قم بلوار جمکران از ابتدای ریل راه آهن تا70متری جاده کاشان واقع شده 
و مربوط به دوره پس از تاریخ عصر آهن است که تعداد بسیاری از اشیای تاریخی کشف 
شده در استان قم از این مکان تاریخی است.وی همچنین از برگزاری تور قم گردی ویژه 
اصحاب رسانه استان قم خبر داد و گفت: این تور روز پنجم خردادماه جاری برگزار می شود 
که در جریان آن، اماکنی همچون تپه قلی درویش، تپه صرم و خانه تاریخی ملاصدرا در 
شهر کهک مورد بازدید قرار می گیرد تا اصحاب رسانه از نزدیک با این اماکن تاریخی آشنا 
شوند و آثار تاریخی را به قشرهای مختلف مردم معرفی کنند.معاون میراث فرهنگی اداره 
کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم با اشاره به اینکه ظرفیت های 
گردشگری قم باید به مردم جهت بهره برداری فرهنگی و اقتصادی معرفی شود افزود: این 
استان با وجود حرم مطهر حضرت معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران و امامزادگان 
ظرفیت گردشگری زیارتی را فراهم کرده است، از این رو باید از حضور زائران برای معرفی 

اماکن تاریخی قم استفاده کنیم.

 دادستان قم:

 خانواده های زندانیان نیازمند حمایت هستند 
دادستان عمومی و انقلاب قم گفت: دستگاه قضایی و انتظامی در برخورد قاطع با متخلفان 
هرگز کوتاهی نمی کند، اما شرایط ندامتگاههای قم نیز باید هرچه بیشتر ساماندهی شود و 

خانواده های زندانیان تحت حمایت قرار بگیرند. 
مصطفی برزگر گنجی عصر دوشنبه در مجمع عمومی سالیانه انجمن حمایت زندانیان 
استان قم تصریح کرد: کمک به خانواده های محروم و بی بضاعت زندانیان، اجر و ثواب 

مضاعفی دارد و این مجموعه به دور از هرگونه انگیزه مالی در این جهت تلاش می کند. 
وی با بیان اینکه عمر انسان کوتاه و پر فراز و نشیب است و خیران نباید کمک ها و امور خیر 
خود را به تاخیر بیندازند، خاطرنشان کرد: در انجمن حمایت زندانیان زمینه و بستر مناسب 
برای امور خیریه فراهم آمده و خیران به خوبی می دانند که کمک های آنها به بیراهه نمی 
رود. دادستان عمومی و انقلاب قم با بیان اینکه خانواده های زندانیان به شدت آسیب دیده 
و نیازمند حمایت هستند، تصریح کرد: با مشارکت حوزه علمیه قم، دوره های آموزشی و 
فرهنگی برای زندانیان زیر 21 سال برگزار می شود که امیدواریم با برگزاری این دوره ها این 
جوانان به ورطه جرم و تخلف بازگشت نداشته باشند. مجمع عمومی سالیانه انجمن حمایت 
زندانیان استان قم با حضور دادستان و فرماندار قم و جمعی از خیران استان در سالن جلسات 

دادگاه عمومی و انقلاب قم برگزار شد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم:

 برای مقابله با فقر باید فقر فرهنگی ریشه کن شود 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت: برای مقابله با فقر و محرومیت در 
جامعه، باید فقر فرهنگی ریشه کن شده و نگذاریم که فقر به نسل های بعدی منتقل شود. 

عبدالله جلالی عصر دوشنبه در مجمع عمومی سالیانه انجمن حمایت زندانیان استان 
قم افزود: یکی از بهترین راهکارهای مقابله با فقر در جامعه، آموزش های فرهنگی و آگاهی 
بخشی به جوانان و نوجوانان در خانواده های محروم است.  وی با بیان اینکه خانواده های بی 
بضاعت زندانیان با محکومیت بالاتر از شش ماه در بُعدهای مختلف مورد حمایت قرار می 
گیرند، اظهار داشت: در استان قم 563 خانواده زندانیان تحت حمایت کمیته امداد قرار گرفته 
اند.  وی با بیان اینکه در سال گذشته بیش از 20 میلیارد ریال به خانواده های محروم زندانیان 
کمک شده است که نسب به سال 93 بیش از 22 درصد رشد داشته است، خاطرنشان کرد: 
عمده دلیل زندانی شدن سرپرست این خانواده ها، اعتیاد و مواد مخدر است.  مدیرکل کمیته 
امداد امام خمینی)ره( قم در پایان با بیان اینکه این استان به لحاظ جمع آوری کمک ها و 
صدقات در رتبه سوم و در طرح رسیدگی به ایتام در رتبه نخست کشور قرار دارد، گفت: در 
استان قم 18 هزار حامی برای ایتام وجود داشته و طرح محسنین برای کمک به کودکان 

محروم غیر یتیم راه اندازی شده است.

عجیب است بازی روزگار! پسر نوجوانی که روزی از حرف زدن در 
جمع صورتش سرخ می شد و خجالتی بودن رنجش می داد حالا بر 
فراز قله بازیگری نشسته است! حرفه ای که سرمایه اصلی آن خود 
انسان و بروز توانایی ها و احساسات و هیجانات درونی آن است. جایی 

که باید خود را بیان کرد به نمایش گذاشت و عرضه کرد. 
 عجیب است بازی روزگار! جوانی که دانشگاه را به قصد مهاجرت 
به کانادا ترک کرده بود به خاطر عشق،پایش در وطن محکم تر شد 
و چرخش تقدیر او را به عرصه اجرا و بازیگری کشاند. گرچه در 
میدان این تقدیر اراده و تدبیر خودش نیز همت بلندی به او داده بود 

تا از مجری گری به بازیگری تغییر مسیر داده و در این راه، پله پله 
نردبان موفقیت را بالا رود و امروز بر فراز قله موفقیت بنشیند. نوجوان 
خجالتی و درونگرای دیروز که از صحبت کردن در میان جمع 
خانوادگی خجالت می کشید اکنون در جمع بزرگ خانواده سینمای 
جهان بر فراز و اوج قله ها این هنر، سخن می گفت. همچنان سر به 

زیر و ماخوذ به حیا بود اما سربلند و فاتح! 
روزی در گفتگوی که با شهاب حسینی داشتم می گفت من از 
استاد حمید سمندریان آموختم که بازی نکنم! در واقع رمز موفقیت 
شهاب حسینی را باید در همین معنا و شیوه جستجو کرد. او جوری 

بازی نمی کند که مخاطب احساس کند در حال بازیگری است یا 
بازی کردنش را به رخ می کشد! تلاش، تواضع،حسن خلق، صداقت و 
بی بخلی، نخلی طلا برای او به ارمغان آورد. بازیگری که شو ندارد، ادا 
و اطورارهای سوپراستاری در نمی آورد، با مردم و مخاطبان به خوبی 
برخورد می کند، متواضع است، نه مشهور که محبوب است قطعا 
حسی فراتر از یک بازی و بازیگری خوب را به مخاطب منتقل می 
کند که به او شخصیتی جذاب و کاریزماتیک می بخشدحسینی بازی 
نکردن را در خود نهادینه می کند تا تماشاگر، او را در کسوت نقش 
باور کند، شخصیت و کاراکتر را بپذیرد و قبول کند که آن نقش، 

اصل جنس است. این شیوه که در آن اغراق و به نمایش گذاشتن 
نیست، به ریزه کاری ها و جزییات نقش توجه می شود، بازی های 
غیر کلامی و بازی های بدنی اهمیت دارد به شدت با فضا و اتمسفر 

فیلم های رئالیستی اصغر فرهادی انطباق دارد.
 شاید به همین دلیل است که استعداد و توانایی شهاب حسینی در 
آثار اصغر فرهادی به کمال خود می رسد و او با بازی در سه فیلم او به 
اوج درخشش بازیگری خود رسیده و نحل طلایی کن را دریافت می 
کند. اما یادمان نرود در کنار عوامل تکنیکی و هنر بازیگری، او از هنر 
اخلاق و منش انسانی هم برخوردار است که جذابیت و تاثیرگذاری 

اش را بیشتر می کند. 
تلاش، تواضع،حسن خلق، صداقت و بی بخلی، نخلی طلا برای او 
به ارمغان آورد. بازیگری که شو ندارد، ادا و اطورارهای سوپراستاری 
در نمی آورد، با مردم و مخاطبان به خوبی برخورد می کند، متواضع 
است، نه مشهور که محبوب است قطعا حسی فراتر از یک بازی و 
بازیگری خوب را به مخاطب منتقل می کند که به او شخصیتی 
جذاب و کاریزماتیک می بخشد. بازیگری که همواره تلاش کرده از 
حاشیه های این حرفه پرهیز کند تا در متن آن باقی بماند. او نه برای 
شهرت دو روزه که برای ماندگاری در این حرفه آمده بود و کارنامه 
حرفه ای اش نشان می دهد که در پیمودن این مسیر ثابت قدم بوده. 
در واقع حرفه ای بودن شهاب حسینی در بازیگری را صرفا نباید در 
جنس بازی هایش خلاصه کرد که این حرفه ای بودن دامنه وسیع 
تری داشته و اخلاق حرفه ای و منش و بینش او را هم دربرمی گیرد. 
در اولین فیلمی که ساخته »ساکن طبقه متوسط« می توان عمق 
علاقه و افق نگاه او به بازیگری و سینما را فهمید. شهاب حسینی 
سوپر استاری است که مثل نقشی که در فیلم سوپر استار بازی 
کرد ، نیست. احترامی که برای بزرگان سینما می گذارد و تواضعی 
که در برابر مردمش دارد در کنار بازیگری حرفه اش از او در جوانی 
یک اسطوره ساخته است. او فقط نقش قهرمان های فیلم ها را بازی 
نمی کند، خودش یک قهرمان سینمایی است.همین می شود که 
وقتی نخل طلایی جشنواره کن را به عنوان نخستین بازیگر ایرانی 
دریافت می کند همه خوشحال می شوند و کمتر کسی است که به 
او بخل ورزیده و حسادت کند.شهاب حسینی امسال با ایفای نقش 
قباد در سریال »شهرزاد« به اوج محبوبیت رسید و بازی در نقش 
عماد در فیلم »فروشنده« به اوج موفقیت. این فاتح قله های بازیگری 
در سینمای ایران پیش از این به عنوان مرد اخلاقی سینمای ایران 
فاتح قلب های مردم شد و کسی که این قله را فتح کند قطعا نخل 
طلا در مشت او خواهد بود. شهاب حسینی ثابت کرد که نه ستاره 
که شهابی درخشان در آسیمان بازیگری است. بازیگری تمام عیار 

که بازی نمی کند.

وقتی تصمیم می گیرید که برای آینده، یک پدر خوب تربیت کنید، مطمئنا به پسرتان نگاه 
می کنید و رویاهایتان پرواز می کند به سمت اینکه او در آینده خرجی خانه را خواهد داد. شاید 
خیلی به او می گویید که تو مرد آینده خانه مادرت هستی و چون او در آینده پدر خواهد شد، از 

می خواهید مثل یک مرد رفتار کند. 
 وقتی به عنوان پدر و مادر برای شیوه های تربیتی  فرزندتان تلاش می کنید و دوست دارید 
مجهز به تمام مهارتهای زندگی باشد، خودتان هم باید الگویی برای او باشید. چه دختر باشد و چه 
پسر، پشت سر شما گام بر می دارد.  حال ببینیم قصه برای تربیت پدران آینده چه فرقی می کند.

او را برای صحنه جنگ زندگی آماده کنید
باید حساب سال ها بعد را بکنید. پسر کوچك خانه شما قرار است صبح تا شب دنبال نان حلال 
برود، وسایل سنگین بلند کند، شاید سرباز شود و بخواهد با شجاعت بجنگد و... این نیازهای آینده 
او به یك جسم و تن قوی لازم دارد. مردی که بخواهد هر شب با دستان پر از خرید به خانه اش 
برگردد یا برای کمك به خانواده اش، وسایل را جابه جا کند، امروز نباید تغذیه نادرست، تنبلی و 
شب بیداری داشته باشد. اگر خرید می روید، دائم به پسرتان یادآوری کنید که او مرد است و 
اجازه بدهید در حمل وسایل، حساب کردن پول خرید و... فعال باشد. اگر خرید می روید، دائم 
به پسرتان یادآوری کنید که او مرد است و اجازه بدهید در حمل وسایل، حساب کردن پول 

خرید و... فعال باشد.
بگذارید مرد بودن را تمرین کند

مرد کوچك خانه شما به زودی می خواهد برای خانواده و کارش تصمیم های مهم بگیرد و اگر 
این قدرت را پیدا نکند هزینه های عاطفی، اجتماعی و اقتصادی زیادی را باید متحمل شود. برای 

پرورش قدرت تصمیم گیری، یك برنامه ریزی دائمی لازم است.
به دوراندیشی مردکوچك خانه تان کمك  کنید 

پسران، پدران آینده اند و باید مسئولیت پذیر بار بیایند؛ بنابراین انجام برخی از کارهای خانه را 
حتی اگر خیلی کم و پیش پا افتاده باشند به عهده پسرتان بگذارید. می توانید با یك بازی، دائم از 
پسرتان بپرسید »کدوم کار مهمه، کدوم مهم تره«؟ با این کار به ذهن او تمرین اولویت بندی می 
دهید. راهکار رسیدن به هدف مهم است و اگر اشتباه شود یا از قبل به نتیجه احتمالی آن فکر 

نکنیم به پت و مت تبدیل می شویم.می توانید از اتفاق های روزمره مثل دیدن تك چرخ زدن یك 
پسر در خیابان تا یك عکس یا بخشی از یك فیلم استفاده کنید و دائم بپرسید: »بعد از این کار چه 

اتفاقی می افته؟« این تمرین، به دوراندیشی مردکوچك خانه تان کمك می کند.
پسرها هم گریه می کنند

نکته مهم دیگر فرهنگ اشتباهی است که به گوش پسر می خوانند که اگر ناراحتی نباید گریه 
کنی. این فرهنگ کم کم گسترش می یابد و موجب می شود که پسرها روحیه درون ریزی پیدا 

کنند. بهتر است روش های دیگری را هم برای آرام کردن خود، به پسرها یاد بدهید.
پسرها هم محبت می خواهند

این یک باور غلط است که دخترها بیشتر از پسرها به محبت نیاز دارند. پسرها هم به اندازه 
دخترها به محبت و حمایت عاطفی بویژه از طرف خانواده شان احتیاج دارند؛ وظیفه پدر یا مادر 
مهربان که به فکر سلامت روان فرزندش است، رعایت تعادل و عشق ورزی به همه فرزندان چه 

پسر چه دختر است.
بگویید قلدر نباشد

به پسرتان بیاموزید که زورگویی و قلدری راه معقول و پسندیده ای برای رسیدن به خواسته 
ها نیست؛ بنابراین بهتر است برای حل مشکلاتش راه های منطقی و آرام را پیش گیرد تا 

محبوبیتش پیش اطرافیان بیشتر شود.
برای پسرتان قانون بنویسید

برای این که پسرتان احساس نکند به خاطر جنسش هیچ محدودیتی ندارد، قوانین خانواده 
را بنویسید و به دیوار اتاقش بچسبانید و حتماً ساعات ورود و خروج او را طبق مقررات خانواده 
درج کنید و اگر دیدید که از حدش تجاوز کرد، بنا به روحیاتش، تنبیه یا تشویقی برایش در نظر 

بگیرید تا بهتر شرایط خانواده را بپذیرد.
قضاوت عادلانه را به او یاد بدهید

هیچ گاه در برابر دختر یا فرزند کوچک ترتان به پسرتان نگویید که تو بزرگی یا پسری و این 
رفتارها از تو بعید است. عادلانه قضاوت کنید و به فرزندانتان بیاموزید که به یکدیگر احترام بگذارند 

و حقوق یکدیگر را هم رعایت کنند.

به او اقتصاد را یاد بدهید 
باید حساب سال ها بعد را بکنید. پسر کوچك خانه شما قرار است صبح تا شب دنبال نان حلال 
برود، وسایل سنگین بلند کند، شاید سرباز شود و بخواهد با شجاعت بجنگد و... این نیازهای آینده 

او به یك جسم و تن قوی لازم دارد.
پسرها عمدتا عهده دار چرخاندن چرخ مالی و اقتصادی زندگی در آینده هستند؛ بنابراین بهتر 
است پدران، آن ها را با مسائل و مشکلات مالی و حساب و کتاب و نحوه صحیح پول خرج کردن 
آشنا کنند و از نوجوانی پس انداز کردن و صرفه جویی را به آن ها یاد دهند. با کمك این پیشنهاد 

ها 3 اصل مهم رعایت حلال بودن مال، تلاش و مهارت و قناعت را به پسرها آموزش دهید:
*قدران شما باشد

قدردانی از زحمت پدر خانواده و به بزرگی یاد کردن تلاش او را جزو فرهنگ خانواده تان کنید. 
از پول حلال پدر، در خانواده زیاد حرف بزنید و اتفاق های خوب و با برکت را به آن ربط دهید.

*تنبلی را از زندگی او حذف کنید
در سال های کودکی، تلاش پسرتان برای رسیدن به هدفش شبیه کارهای بزرگ و نشانگر 
هوش اقتصادی نیست اما شما همت و پیگیری او را برای هدف های کودکانه اش تشویق کنید 

تا کم کم تنبلی از عادت های او حذف شود.
*بازی های اقتصادی کنید

 مثلا پول الکی درست کنید و وسایل خانه را قیمت گذاری کنید تا با هم تمرین خرید و 
فروش کنید. اگر شغل آزاد دارید به پسرتان اجازه دهید در اوقات فراغت، کنار شما یا فرد دیگری 

کسب درآمد کند.
*از تجملات دوری کنید

خودتان اهل برنامه ریزی اقتصادی، قناعت و دوری از تجمل باشید.
مسئولیت پذیرشان کنید

نکته آخر اینکه پسران، پدران آینده اند و باید مسئولیت پذیر بار بیایند؛ بنابراین انجام برخی 
از کارهای خانه را حتی اگر خیلی کم و پیش پا افتاده باشند به عهده پسرتان بگذارید؛ کارهایی 

مانند خرید نان یا گذاشتن کیسه زباله بیرون از منزل. 

سوپراستاربااخلاق،فاتحقلهبازیگری

پدران آینده را خوب تربیت کنید
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رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم

4 تن در حوادث ترافیکی دو روزگذشته  جان 
باختند

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: براثر حوادث ترافیکی 48 
ساعت گذشته در این استان چهار تن جان خود را از دست دادند. 

خودرو  دو  برخورد  حادثه  در  دیروز  بامداد  ساعت 2:20  افزود:   ، حسنی  محمدرضا 
سنگین)تریلی( در جاده قدیم قم - تهران، یکی از راننده ها، آقا 42 ساله جان خود را از دست 

داد. وی اضافه کرد: یکی دیگر از راننده ها، آقا 50 ساله نیز به شدت مجروح شد. 
وی به حادثه دیگری در ساعت 19:55 روز دوشنبه اشاره کرد و گفت: بر اثر تصادف خودرو 
نیسان با عابر پیاده در کمربندی 72 تن به سمت امامزاده جمال)ع(، آقا 35 ساله، قبل از 
رسیدن آمبولانس در دم فوت شد. حسنی همچنین گفت: بر اثر برخورد یک دستگاه موتور 
سیکلت و یک دستگاه اتوبوس که ساعت 15:29 روز دوشنبه در بلوار امام رضا)ع( نرسیده به 
پل جمهوری رخ داد، راکب موتور، آقا 35 ساله در دم فوت کرد و سرنشین آن نیز به شدت 
مجروح شد. وی بیان کرد: همچنین بر اثر برخورد یک دستگاهموتورسیکلت و یک دستگاه 

خودرو وانت، راکب موتور، آقا 54 ساله بر اثر شدت جراحات در محل حادثه درگذشت. 
به گفته وی، این حادثه ساعت 10:16 روز دوشنبه در کمربندی امام علی)ع(، امامزاده 

جمال به سمت تقاطع 72 تن بعد از بوستان جوان رخ داد. 
   ارائه خدمات به 2500   تن از زائران در نیمه شعبان  

رئیس مرکز اورژانس 115 قم در بخش دیگری از این گفت و گو اظهار کرد: این مرکز 
قم ضمن برنامه ریزی ویژه و ارائه خدمات درمانی در مسجد مقدس جمکران نسبت به 
پوشش کامل خدماتی محورهای مواصلاتی، پارکینگ ها و همچنین حرم حضرت معصومه 
)س( در نیمه شعبان امسال اقدام کرد. حسنی افزود: مرکز اورژانس 115 با بهره گیری از 
تمام ظرفیت خود به دو هزار و 500 تن از زائران و مشتاقان حضرت ولی عصر)عج( در نیمه 
شعبان خدمت رسانی و در روزهای شنبه و یک شنبه هفته جاری، ضمن ارائه خدمات 
درمانی پیش بیمارستانی و فوریتی به 593 بیمار و مصدوم حوادث ترافیکی، آنها را به مراکز 

درمانی قم منتقل کرد. 
به گفته وی، مرکز اورژانس 115 قم به بیش از یک هزار و 900 تن از بیماران و مصدومان 

نیز خدمات سرپایی ارائه کرد. 
مرکز اورژانس قم در نیمه شعبان امسال با به کارگیری بیش از 300 نیروی انسانی 
متخصص، 57 دستگاه آمبولانس، 10 دستگاه موتورلانس، یک دستگاه اتوبوس آمبولانس، 
یک فروند بالگرد اورژانس و 38 پایگاه اورژانس شهری و جاده ای، به زائران خدمات رسانی 

کرد. 

 سارقان سابقه دار خودروهای شرق پایتخت در آخرین 
سرقت ناکام ماندند.

به گزارش خبرنگار  باشگاه خبرنگاران جوان،ساعت 
یگان  ماموران  ماه  اردیبهشت  دوم  و  بیست   11:00
کلانتری 121سلیمانیه در حین گشت  زنی در آدرس 
خیابان پیروزی به یك دستگاه خودرو پژو 405 تاکسی، 
پلاك مخدوش با 3 نفر سرنشین جوان مشکوك  شدد.پس 
از بررسی اولیه مشاهده شد داخل اتومبیل تعدادی لوازم 
و محتویات خودرو از جمله  ضبط ، باند ، جعبه ابزار ، سیم 
کابل و یکسری لوازم شخصی وجود دارد.حین تحقیقات 

اظهار  و  مراجعه  واحدگشت  به  از  شهروندان  یکی 
داشت :حدودا نیم ساعت پیش همین افراد در  کوچه 
پایینی اقدام به باز نمودن درب خودرویی می نمودند 
که بلافاصله آن افراد دستگیر شدند.در ادامه مشخص 
شد لوازم داخل خودرو سرقتی و مربوط به یك دستگاه 
گزارش  به  بنا  پیش  که ساعاتی  است  پاترول   خودرو 
مالباخته از طریق سامانه 110 اطلاع داده شده بودپس 
از بررسی موضوع با  شاکی تماس گرفته شد که با حضور 
در کلانتری بیان داشت: لوازم مکشوفه حدودا ساعت 
است.سرهنگ  رفته  به سرقت  بنده  از  خودرو   09:00

محمود مالمیر رئیس کلانتری 121سلیمانیه درباره این 
خبر به باشگاه خبرنگاران جوان گفت: متهمین خود را 
به هویت های 1- "حامد" 2- " وحید"- "محمد" معرفی 
نمودند و در  حال رسیدگی به پرونده قصد داشتند برای 
فرار از چنگال قانون مبلغ 300هزار تومان وجه نقد به 
عنوان رشوه پرداخت کنند که ماموران وظیفه شناس 
کلانتری ضمن امتناع از پذیرش آن مراتب را صورت 
و  کردند  سنگین شان  پرونده  ضمیمه  و  کرده  جلسه 
متهمان را  دراختیار کارآگاهان پایگاه ششم پلیس  آگاهی 

تهران بزرگ قرار دادند.

دادستان عمومی و انقلاب کرمان از دستگیری 23 نفر در یک پارتی شبانه در این شهرستان 
خبر داد و گفت: متاسفانه به تازگی گزارش های رصد فضای مجازی حکایت از تلاش افراد 

معلوم الحال برای ترویج این پدیده قبیح مجرمانه دارد. 
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی دادگستری استان کرمان، دادخدا سالاری افزود: در 
پرونده دستگیری 23 مجرم پارتی شبانه در کرمان، فردی که نقش محوری در برپایی پارتی 
ها ایفا می کرد، از طریق کانال تلگرامی خود افرادی را برای شرکت در این پارتی دعوت کرده 
است.وی ادامه داد: عمل این فرد شامل بزه  های شرب خمر، دایر کردن مرکز فساد و ارتکاب 
فعل حرام منجر به جریحه دار شدن عفت عمومی شده بود.وی با تاکید بر اینکه در اجرای 
قانون و ضوابط اسلامی مصمم هستیم، گفت: اجازه نمی دهیم افراد به اعمال ضد انقلاب دست 
بزنند و یا اجناس بنجل قاچاق خود را در قالب مزون لباس که در حاشیه پارتی ها برگزار می 
کنند، به فروش برسانند و دامن جامعه را لکه دار و ارزش های اسلامی را نادیده بگیرند. سالاری 

از پلمپ محل برگزاری این جشن توسط بازپرس پرونده خبرداد و گفت: اجازه نمی دهیم با 
آبروی جامعه بازی شود.وی بیان کرد: تحقیق از متهمان این پرونده که اقدام به شرب خمر 
و رقص مختلط با پوشش های نامناسب کرده بودند، آغاز شده است.وی با اشاره به دغدغه و 
مطالبه قشر مذهبی جامعه برای تشدید برخورد با موارد تخلف تصریح کرد: به عنوان مجری 
قوانین و مقررات دینی، مسئولیت داریم و مسئولیت ما اجرای دقیق قانون برای همه افراد، 
صرف نظر از صنف و سلیقه آنهاست.دادستان کرمان اظهار کرد: همه ما نیاز به تقویت باورهای 
دینی خود داریم و ماه رمضان، فرصت مغتنمی برای خودسازی است و این گونه غفلت ها 
در عصر انتظار، خسران بزرگی برای آدمی به دنبال دارد.وی با تاکید بر پیشگیری از جرم در 
فضای مجازی و بخصوص شبکه های اجتماعی گفت: دادستانی کرمان در راستای پیشگیری 
از جرم در فضای مجازی و بخصوص شبکه های اجتماعی موبایلی اشراف لازم را داشته و رصد 

و کنترل دقیقی به صورت مستمر در حال انجام است.

 رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان گفت:با 
دستگیری دو سارق منزل 14فقره سرقت در قم کشف شد. 
سرهنگ احمد کرمیدر گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس، با اعلام این خبر افزود: دوسارقی که در 
یکی از محلات قم قصد ورود به منزلی داشتند با روئیت 

صاحبخانه با وی درگیر و از محل متواری شدند. 
با پلیس110 طی  به گفته وی صاحبخانه بلافاصله 

تماس گرفته و با همکاری مأموران کلانتری 15و جستجو 
در کوچه های اطراف هر دو سارق شناسایی و پس از 
دستگیری و تشکیل پرونده به پلیس آگاهی استان منتقل 

شدند. 
سرهنگ کرمی افزود: در بدو ورود و با استعلام سوابق 
کیفری متهمان مشخص شد هر دو فاقد سابقه کیفری 
هستند و در تحقیقات نیز مدعی بودند که اولین بار جهت 

سرقت به قم مراجعه کرده اند اما در ادامه با بررسی تصاویر 
ضبط شده از سرقت های رخ داده، چهره یکی از سارقان 
قم گفت:  استان  آگاهی  پلیس  رئیس  شناسایی شد.  
متهمان که اهل یکی از استان های همجوار هستند با 
توجه به شواهد موجود به 14فقره سرقت در قم اعتراف 
و نهایتاً پرونده متشکله جهت سیر مراحل قانونی تحویل 

مرجع قضائی استان شدند. 

پیشنهاد رشوه برای فرار از قانون 

پاتک پلیس به دزدان خودروهای شرق تهران

دادستان عمومی و انقلاب کرمان  خبرداد:

دستگیری 23 نفر در پارتی شبانه کرمان 

رئیس پلیس آگاهی استان  قم خبرداد:

کشف 14فقره سرقت با دستگیری دو سارق 
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دریـــچه

پس از پیروزی حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در 
انتخابات یازدهمین دوره ریاست جمهوری، روابط بین دو قوه مجریه 
و مقننه وارد مرحله جدیدی شد که رای عدم اعتماد به سه وزیر 
پیشنهادی،  استیضاح،  تهدید به مرگ و تصویب 20 دقیقه ای طرح 

برجام نمونه های آن بود.
در روزهای واپسین دولت دهم، مردم ایران که خواستار تغییر در 
سیاست داخلی وخارجی کشور بودند با حضور در پای صندوق های 
رای، فضای جدیدی را با انتخاب حجت الاسلام و المسلمین حسن 
روحانی ایجاد کردند. این فضا برگرفته از 8 سال حضور دولتیان نهم 
و دهم در مسند ریاست قوه مجریه بود. دوره ای که تحریم های 
ظالمانه غرب برضد ملت ایران اجرایی شد و اقتصاد کشور نیز بی تاثیر 
از فضای بسیار ناسالم در بازار و تحریم ها نماند که به تبع آن مردم 
ایران نیز آنرا در زندگی خود لمس کردند. همین موضوع باعث شد 
که مردم ایران خواستار تغییر باشند و به فردی رای دهند که شعار 
اعتدال سر می داد و سابقه سرپرستی مذاکرات هسته ای را داشت. 

پس از این بود که برخی از نمایندگان مجلس نهم که بیشتر 
همسو با دولت نهم و دهم بودند، با روی کار آمدن دولت جدید به 

مخالفت با برنامه ها و اقدامات وزرای کابینه پرداختند. 
طی سال های بعد، رییس دولت یازدهم به وعده خود در انتخابات 
برای حل پرونده هسته ای کشورمان عمل کرد اما این موضوع زمینه 
تقابل میان نمایندگان تندرو مجلس با تصمیماتی که مجموعه 
نظام درباره موضوع هسته ای می گرفت را فراهم کرد. البته پس از 
انتخابات یازدهمین دوره ریاست جمهوری و تاکید حجت الاسلام 
حسن روحانی رییس جمهوری و علی لاریجانی رییس مجلس برای 
مفاهمه بیشتر، بند تنش میان دو قوه بریده شد و دو طرف تلاش 
کردند که بر مبنای همکاری کار را جلو ببرند اما این به معنای فقدان 

تنش و یا کم رنگ شدن مخالفان تند دولت یازدهم نبود. 
در نوشتار زیر به وقایع پیش آمده میان دولت حسن روحانی و 

مجلس نهم می پردازیم. 

تحلیف رییس جمهوری یازدهم و رای اعتماد به کابینه 
ریاست  دوره  یازدهمین  انتخابات  در  روحانی  پیروزی حسن 
جمهوری که به صورت مستقل در انتخابات شرکت کرد، اما حمایت 
معتدلان جریان های سیاسی را هم با خود داشت، تعریف جدیدی 
در سپهر سیاسی ایران از جریان های سیاسی کشور به نام اعتدال به 
وجود آورد و این نوید را به مجلسیان داد که بنای ناسازگاری و ستیز 
با نهاد قانونگذاری را ندارد. مراسم تحلیف روحانی یک روز پس از 
تنفیذ حکم ریاست جمهوری از سوی رهبر معظم انقلاب و در تاریخ 
13 مرداد 1392 با حضور شخصیت ها و مقامات داخلی و خارجی 
در مجلس شورای اسلامی برگزار شد. این برای نخستین بار بود که 
در آیین تحلیف رییس جمهوری از مقامات دیگر کشورها نیز دعوت 
می شد و در مجموع بیش از 55 هیات خارجی که 11 هیات آن در 
سطح سران و بقیه از وزرا و یا روسای مجالس بودند، شرکت کردند. 
11 روز بعد وزیران پیشنهادی روحانی که به گفته او »فرماندهان 
کهنه  کار هستند نه سربازان میدان« به بهارستان معرفی شدند که 
در نهایت محمدعلی نجفی، جعفر میلی منفرد و مسعود سلطانی فر 
برای وزارتخانه های آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوری و 
همچنین ورزش و جوانان در دور نخست از راهیابی به دولت باز ماندند 
و در نهایت کابینه روحانی پنجم آبان ماه با کسب رای اعتماد برای 

وزارتخانه های معطل مانده، تکمیل شد. 

 استیضاح وزرای دولت یازدهم: 
فرجی دانا، آخوندی و فانی 

الف( رضا فرجی دانا وزیر علوم، تحقیقات و فناوری 
نخستین استیضاح یکی از وزرای دولت یازدهم در 29 مرداد 
1393 برگزار شد. نتیجه این استیضاح 145 رأی موافق، 110 رأی 
مخالف و 15 رأی ممتنع از مجموع 270 رأی مأخوذه بود که منجر 

به برکناری رضا فرجی دانا از وزارت علوم شد. 
پس از استیضاح و برکناری فرجی دانا، حسن روحانی رییس 
جمهوری ایران در احکامی جداگانه محمدعلی نجفی را به عنوان 
سرپرست وزرات علوم و فرجی دانا را به عنوان مشاور رئیس جمهوری 
در امور علمی و آموزشی منصوب کرد. در زمان رای اعتماد نمایندگان 
مجلس به وزرای دولت یازدهم، رییس جمهوری جعفرمیلی، منفرد 
را برای تصدی پست وزارت علوم، تحقیقات و فناوری به مجلس 
پیشنهاد کرد، اما نمایندگانی که بیشتر آنها از اصولگرایان عضو جبهه 
پایداری بودند با وی مخالفت کرده و رای اعتماد به میلی منفرد 
ندادند. سپس روحانی، جعفر توفیقی وزیر علوم دوران اصلاحات را به 
عنوان سرپرست این وزارتخانه معرفی کرد. در دوران سرپرستی وی، 
فرهاد دانشجو که با حاشیه های فراوانی توانسته بود با حمایت دولت 
دهم برکرسی ریاست دانشگاه آزاد تکیه زند، برکنار و حمید میرزاده 
به عنوان رییس جدید معرفی شد و یا برخی از دانشجویانی که پس 
از انتخابات سال 88 ستاره دار شده بودند، به تحصیل بازگشتند. 
پس از پایان دوران سرپرستی توفیقی، رییس دولت یازدهم، فرجی 
دانا را برای تصدی پست وزارت علوم به مجلس معرفی کرد. فرجی 
دانا پیش از این و در دوران اصلاحات نیز توسط رییس جمهوری 
وقت برای تصدی این پست به مجلس ششم معرفی شده بود که 
نمایندگان به وی رای اعتماد ندادند اما این بار نمایندگان مجلس 
نهم به وی اعتماد کردند و فرجی دانا وزیر علوم، تحقیقات و فناوری 
شد. فرجی دانا پس از انتصاب، جعفر میلی منفرد را به عنوان معاون 
آموزشی و جعفر توفیقی را به عنوان مشاور ارشد، در این وزارتخانه 

منصوب کرد که با واکنش منفی نمایندگان مواجه شد. 
82 نماینده مجلس دراین مورد تذکر کتبی دادند. چند روز 
بعد 150 نفر از نمایندگان مجلس در نامه ای به رئیس جمهوری 
درخواست کردند که در برخی انتصابات وزارت علوم مداخله کند و 

خواستار تجدیدنظر درباره این انتصابات شدند. 
یکی دیگر از چالش های میان مجلس و وزارت علوم انتصاب 
محمود نیلی احمدآبادی به عنوان سرپرست دانشگاه تهران بود که 
با واکنش حدادعادل رییس فراکسیون اصولگرایان و عضو کمیسیون 
انتخاب  که  کرد  اعلام  حدادعادل  شد.  مواجه  مجلس  آموزش 
سرپرست دانشگاه تهران منجر به تیره شدن روابط مجلس و وزارت 
علوم می شود. اما این موارد منجر به استیضاح فرجی دانا نشد و 
موضوعی که تصمیم نمایندگان مخالف را برای استیضاح وی قطعی 
کرد، موضوع بورسیه های غیرقانونی بود. مجتبی صدیقی معاون وزیر 
علوم و رییس سازمان امور دانشجویان 4 خرداد 1393 در نشستی 
خبری از پاره ای تخلفات دولت دهم که زیر عنوان بورسیه بیش از 
3000 دانشجوی دکتری رخ داده، پرده برداشت و اعلام کرد که 
1884 مورد تبدیل بورس خارج به داخل شدند که از این تعداد 228 
نفر معدل کارشناسی زیر 14 داشتند. وی ادامه داد: معدل کارشناسی 
ارشد 305 نفر از تبدیل به داخل کنندگان زیر 16 بوده است و در 
مقابل نام 235 نفر هیچ عددی به عنوان معدل ذکر نشده است. 
همچنین شرط سنی 33 سال درباره 325 نفر رعایت نشده و 183 
نفر هم در پرونده خود سند محضری برای تعهد خدمت نسپرده اند. 

نمایندگان و مسئولان و  از  نام تعدادی  این موضوع  با اعلام 
خانواده های آنها که از این بورسیه ها استفاده کرده بودند، بصورت 
غیررسمی در فضای مجازی منتشر شد که تعدادی از نمایندگان 
برای استیضاح وی اقدام به جمع آوری امضا کنند. روح الله حسینیان، 
عضو جبهه پایداری و از امضاکنندگان استیضاح فرجی دانا، برخی 
انتصابات و همچنین بحث لغو بورسیه هایی در دولت گذشته که 
او قانونی می خواند را از مهم ترین دلایل استیضاح دانست. پیش از 
استیضاح فرجی دانا، نمایندگان استیضاح کننده چندین جلسه با 
وزیر علوم برای رسیدن به توافق برگزار کردند و حتی برخی از افرادی 
که نامشان در بورسیه های غیرقانونی آمده بود به کمیسیون اصل 
90 مجلس شکایت کردند تا فرجی دانا را مجاب و ملزم به آنچه می 
خواهند، کنند. اما فرجی دانا با قاطعیت بر مواضع خود تاکید کرد و 
کار درنهایت به استیضاح کشیده شد. حتی علی لاریجانی رییس 
مجلس نیز رأی عدم  اعتماد به وزیر علوم را نادرست دانست و گفت: 
با توجه به شرایط خاص کشور در بعد داخلی و خارجی، مصلحت 
حکم می کند که »آرامش سیاسی و همگرایی« در کشور افزایش 
یابد؛ اما جلسه استیضاح برگزار و رضا فرجی دانا با مسئولیت وزارت 
علوم خداحافظی کرد. پس از آن رییس جمهوری محمدعلی نجفی 
را به عنوان سرپرست وزارت علوم برگزید و محمود نیلی احمد آبادی، 
فخر الدین احمدی دانش آشتیانی و محمد فرهادی را به عنوان افراد 
پیشنهادی برای تصدی پست وزارت علوم معرفی کرد که فرهادی 
توانست رای اعتماد مجلس را جلب کند. پس از عزل فرجی دانا 

از پست وزارت علوم، بررسی پرونده بورسیه ها ادامه یافت به این 
ترتیب که مصطفی پورمحمدی وزیر دادگستری اعلام کرد آن هایی 
که در این پرونده با تخلف بورسیه گرفتند می توانند ادامه تحصیل 
دهند اما مانند یک دانشگاه خصوصی هزینه تحصیلی را باید خود 
پرداخت کنند و از امتیازاتی که نصیب شان شده مانند استخدام و 
تدریس، محروم شده اند. سرانجام وزارت علوم نتایج بررسی پرونده 
های دانشجویان بورسیه را در روز جمعه، دوم آبان ماه 1393 اعلام 
کرد که طی آن 36 نفر به دلیل اظهارات غیرواقعی و گمراه کننده از 
تحصیل و بورسیه محروم شدند و 508 نفر با عنوان آنچه وزارت علوم 
آن را عدم تکمیل مدارک، نظیر جایابی و غیره عنوان کرده است، 

لغو بورسیه شدند. 
ب( علی اصغر فانی وزیر آموزش و پرورش 

پس از استیضاح فرجی دانا، نمایندگان عضو کمیسیون آموزش و 
تحقیقات اعلام کردند که به دنبال استیضاح علی اصغرفانی هستند. 

پیش از آن بسیاری از معلمان و فرهنگیان با حضور در برابر 
مجلس تجمع سکوتی را برگزار کردند و خواهان عدالت در ارایه 
خدمات به این قشر شدند. این افراد خواستار عدالت اداری و عدم 
تبعیض آنها با دیگر کارمندان دولت بودند و همچنین از عدم پرداخت 
حقوق بازنشستگی و یا سایر مزایا شکایت داشتند. همین موضوع 
باعث شد که تعدادی از نمایندگان به جمع آوری امضا برای استیضاح 
وزیر آموزش و پرورش اقدام کنند. اما فانی در مصاحبه ای استیضاح 
خود را سیاسی دانست و گفت که استیضاح وی بیشتر مربوط به 
برخی انتصاباتی است که در این وزارتخانه انجام شده است وگرنه 
همگان می دانند که دولت به دلیل تحریم ها و کمبود منابع، پول 

کافی را برای اجرای طرح های خود ندارد. 
امضای  نمایندگان  از  تعدادی  که  شد  باعث  موضوع  همین 
درخواست استیضاح خود را پس بگیرند به شکلی که غلامعلی 
حدادعادل، رئیس فراکسیون اصولگرایان مجلس شورای اسلامی در 
25 خرداد 1394 در حاشیه مراسم بزرگداشت مرحوم حاج احمد 
قدیریان در جمع خبرنگاران با بیان اینکه استیضاح حق نمایندگان 
است ولی همه باید دقت کنیم و حق را در موقعی که مصلحت است، 
استفاده کنیم، گفت: ممکن است برخی از نمایندگان به این مصلحت 
رسیده باشند که در حال حاضر زمان استیضاح فرا رسیده است؛ اما 
بنده استیضاح وزیر آموزش و پرورش را به مصلحت نمی دانم. در 
نهایت جلسه استیضاح فانی روز چهارشنبه 3 تیر 1394 برگزار شد و 
استیضاح وی با 76 رأی موافق، 167 رأی مخالف و 13 رأی ممتنع 
از مجموع 256 نماینده حاضر، رأی نیاورد و علی اصغر فانی به عنوان 

وزیر آموزش و پرورش ابقاء شد. 
ج(عباس آخوندی وزیر راه و شهرسازی 

مهر  شنبه 14  سه  یازدهم،  دولت  وزرای  استیضاح  سومین 
1394 در مجلس شورای اسلامی برگزار شد. نمایندگان درخواست 

استیضاح خود را در 5 بند تهیه و به هیات رییسه مجلس تقدیم 
کردند. درنهایت استیضاح وزیر راه و شهرسازی با 72 رأی موافق، 
175 رأی مخالف و 5 رأی ممتنع از مجموع 252 رأی مأخوذه، 
رأی نیاورد و عباس آخوندی نیز به همراهی خود با کابینه تدبیر و 

امید ادامه داد. 
مجلس و برجام 

برجام یا برنامه جامع اقدام مشترک میان جمهوری اسلامی ایران 
و گروه 1+5 درباره موضوع هسته ای بود که با تاکید رهبر معظم 
انقلاب بررسی آن در مجلس انجام شد. از زمانی که حسن روحانی به 
عنوان نامزد انتخابات ریاست جمهوری به ارائه برنامه های دولت خود 
اقدام کرد، بر این موضوع به عنوان محوری ترین برنامه دولتش تاکید 
کرد که باید هم سانتریفیوژها بچرخد و هم چرخ اقتصاد کشور. همین 
موضوع باعث شد ملت ایران پس از سال ها تحریم سخت و ظالمانه 
علیه کشورمان که باعث کاهش روند رشد اقتصادی و شاخص های 
معیشتی شده بود به دکتر روحانی به عنوان یک حقوقدان که از روند 
مذاکرات هسته ای طی سال های گذشته مطلع بود، رای دهند و 
وی را به عنوان یازدهمین رییس جمهوری اسلامی ایران انتخاب 
کنند. وی نیز پس از انتخاب و تحلیف، وزرای پیشنهادی خود را به 
مجلس ارایه کرد که محمدجواد ظریف برای پست وزارت امورخارجه 
پیشنهاد شده بود. بر اساس تصمیم اتخاذ شده مسئولیت مذاکرات 
هسته ای به وزارت امور خارجه واگذار شده و راهبردهای آن در 
شورای عالی امنیت ملی تعیین می گردید که بر این اساس تیم 
مذاکره کننده هسته ای اولین نشست مذاکراتی خود را در سطحی 
فراتر از کارشناسان و مدیران کل برگزار کرد و همزمان با سفر رئیس 
جمهوری به مجمع عمومی سازمان ملل،  گام اول مذاکرات هسته 
ای با حضور وزرای خارجه ایران و 6 کشور جهان برداشته شد. در 
کنار این مذاکرات، برای نخستین بار وزرای خارجه جمهوری اسلامی 
ایران و آمریکا درباره موضوع هسته ای، مذاکره دو جانبه داشتند 
که همین موضوع باعث اعتراض در مجلس بخصوص اعضای جبهه 
پایداری و فراکسیون اصولگرایان مجلس شد. پس از آن، رهبر معظم 
انقلاب گفتند که ایران فقط درباره موضوع هسته ای با آمریکا مذاکره 
می کند. با توافق اولیه ژنو و چگونگی برگزاری مذاکرات هسته ای 
میان ایران و کشورهای 1+5 در آینده، روند مواجهه مجلس بخصوص 
نمایندگان عضو جبهه پایداری با دولت آغاز شد و مجلسی ها اعتراض 
می کردند که هیچ نظارتی بر روند مذاکرات وجود ندارد و با وجود 
حضور علی لاریجانی در شورای عالی امنیت ملی، خواهان حضور 
یکی از نمایندگان در تیم مذاکره کننده هسته ای شدند. علاوه بر آن، 
نمایندگان خواستار حضور چندین باره ظریف و معاونان وی در جلسه 
غیرعلنی مجلس یا کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی بودند 
که پس از هربار حضور ظریف، حاشیه هایی از جمله فریادهای مهدی 
کوچک زاده، دو- دو کردن نمایندگان این طیف در هنگام سخنان 

ظریف در صحن و یا کمیسیون امنیت ملی برای ارایه گزارش روند 
مذاکرات برجام و یا تذکر نماینده بروجرد و جوجه خروس خواندن 
ظریف منجر شد. روند مذاکرات ادامه داشت تا به توافق سوییس 
)لوزان( رسید و کشورهایی مانند فرانسه و حتی آل سعود با آن 
مخالفت کردند. مذاکرات در این مقطع شکست خورد و مذاکره 
کنندگان به قرائت یک بیانیه که در آن بر روند ادامه مذاکرات تاکید 
شده بود، قناعت کردند. همین موضوع باعث شد که رهبر معظم 
انقلاب همانطور که همواره تاکید داشتند دوباره بر غیرقابل اعتماد 
بودن طرف غربی در مذاکرات تاکید مجدد کنند. در این میان اعضای 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی اقدام به تهیه طرحی دو 
فوریتی برای بررسی برجام کردند تا دولت را که معتقد بود متن نهایی 
نتیجه مذاکرات، یک توافقنامه رسمی بین المللی نیست بلکه فقط 
یک توافق میان مذاکره کنندگان است را مجاب به ارایه متن نهایی 
برجام و رسیدگی آن در مجلس کنند. پس از توافق نهایی در تیرماه 
سال 94، کشورهای عضو 90 روز مهلت داشتند که این توافقنامه را 
به تصویب مجالس کشورهای خود برسانند و زمان اجرای آن را اعلام 
کنند که بر این اساس، نمایندگان مجلس خواستار تشکیل کمیسیون 
ویژه بررسی برجام، آثار و پیامدهای آن شدند که 15 نفر از نمایندگان 
برای عضویت در این کمیسیون انتخاب شده و علیرضا زاکانی نماینده 
مردم تهران ریاست آنرا برعهده گرفت. با تاکید رهبر معظم انقلاب 
که مصلحت نیست مجلس از موضوع برجام کنار گذاشته شود، این 
کمیسیون وارد بررسی جزییات برجام و ضمائم آن شد و با دعوت از 
صاحب نظران سیاسی، اقتصادی، حقوقی و هسته ای تلاش کرد تا 
ابعاد این توافقنامه را بررسی کند. محمدجواد ظریف وزیر امورخارجه 
و رئیس تیم مذاکره کننده هسته ای، سعید جلیلی رئیس سابق تیم 
مذاکره کننده، علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی، سید 
عباس عراقچی و مجید تخت روانچی اعضای ارشد مذاکره کننده 
هسته ای، فریدون عباسی رییس سابق سازمان انرژی اتمی، سید 
محمود علوی وزیر اطلاعات، علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژی 
اتمی، ولی الله سیف رئیس بانک مرکزی، محمد نهاوندیان رییس دفتر 
رییس جمهوری و مسئولانی از وزارت دفاع و ستاد کل نیروهای 

مسلح در نشست های این کمیسیون حاضر شدند. 
یوکیا آمانو دبیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی نیز با حضور در 
کمیسیون برجام به ارایه نظرات خود پرداخت. درنهایت پس از یک 
ماه در 12 شهریور 1394 کمیسیون برجام گزارشی را تهیه کرد که 
در صحن مجلس قرائت شد. گزارشی که اکثر نمایندگان معتقد بودند 
به صورت یکجانبه نگاشته شده است به شکلی که حتی پنج نفر از 
اعضاء کمیسیون برجام از جمله عباسعلی منصوری آرانی، غلامرضا 
و مسعود  پور  منصور حقیقت  بروجردی،  تاجگردون، علاءالدین 
پزشکیان با مفاد این گزارش مخالفت کرده و آن را مردود دانستند و 
در این رابطه بیانیه ای جداگانه صادر کردند. ابهاماتی که در رابطه با 
گزارش کمیسیون برجام وجود داشت، منجر به طولانی شدن بررسی 
برجام در مجلس شد و کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با ارائه طرح اقدام متناسب و متقابل دولت در اجرای برجام را 
به مجلس ارایه کرد. در 19 مهر 1394، رأی گیری درباره این طرح 
انجام شد و کلیات طرح مذکور با 139 رأی موافق، 100 رأی مخالف 
و 12 رأی ممتنع به تصویب مجلس شورای اسلامی رسید. در این 
جلسه محمد جواد ظریف و علی اکبر صالحی از سوی مخالفان برجام 
تهدید به مرگ شدند و صالحی بسیار منقلب و با حالت لرزشی که 
در صدایش به وجود آمده بود در صحن مجلس گفت: الان یک برادر 
عزیزی آمده اینجا و با قسم جلاله می گوید که شما را می  کشیم و 
در رآکتور اراک رویتان سیمان می ریزیم. نمایندگان منتقد برجام در 
مجلس بلند شده و صالحی را دروغگو خطاب کردند اما مجید انصاری 
معاون پارلمانی رئیس جمهوری نیز تهدید شدن ظریف و صالحی 
به مرگ توسط برخی نمایندگان مجلس را تأیید کرد. کمال الدین 
پیرموذن نماینده اصلاح طلب مجلس، روح الله حسینیان یکی از 
منتقدین اصلی برجام را گوینده این موضوع معرفی کرد و حسینیان 
نیز فردای آن روز این اقدام خود را پذیرفت. انعکاس این رویداد در 
شبکه های اجتماعی، گسترده بود و علی مطهری رویداد روز یکشنبه 
19 مهر دربارهٔ تهدید صالحی و ظریف به مرگ را ناگوار خواند. البته 
از چند روز قبل تعدادی از مخالفین برجام در برابر مجلس اقدام به 
تحصن و تجمع غیرقانونی کردند که با حضور رییس پلیس استان 
تهران و تماس وی با دفتر رهبر معظم انقلاب این تجمع خاتمه یافت. 
در عین حال تصویب کلیات طرح برجام با مخالفت شدید رئیس 
کمیسیون ویژه برجام و اعضاء جبهه پایداری قرار گرفت و قرار شد 
جزئیات این طرح دو روز بعد در مجلس مورد بررسی قرار گیرد. در 
جریان بررسی جزییات برجام در مجلس، لاریجانی در پاسخ به تذکر 
یکی از نمایندگان موضوع برجام را مانند خرید و فروش سیب زمینی 
ندانست و گفت که مسایل کلان کشور در آن منافع ملی وجود دارد و 
نمی توان به همین سادگی گذشت. البته کار به همین جا ختم نشد 
و عباسعلی منصوری آرانی نماینده کاشان به ایرنا گفت که نمایندگان 
از چند روز قبل، پیامک های تهدیدی از افراد نامشخصی دریافت 
می کردند تا به برجام رای ندهند. در نهایت روز 21 مهر 1394، 
جزئیات طرح اقدام متناسب و متقابل دولت در اجرای برجام با 161 
رأی موافق، 59 رأی مخالف و 13 رأی ممتنع در مجلس شورای 
اسلامی در 20 دقیقه تصویب شد. پس از آن لاریجانی در نشست 
ها و سخنرانی های متعددی گفت که بسیاری از افراد و دستگاه ها 
در جریان بررسی برجام و تایید آن سنگ اندازی های فراوانی کرده 
اند. رئیس جمهوری ایران در نخستین اظهار نظر بعد از تصویب طرح 
اجرای توافق جامع هسته ای در مجلس شورای اسلامی، گفت که 
بزودی تحریم ها علیه ایران برداشته می  شود و شرایط جدیدی پیش 

روی ایران قرار می گیرد. 
 ماجرای رحیمی و پرداخت پول به نمایندگان

محمدرضا رحیمی معاون اول دولت دهم و دومین معاون اول 
احمدی نژاد بود. وی که پس از مخالفت رهبر معظم انقلاب برای 
اعطای پست معاون اولی به اسفندیار رحیم مشایی از طرف احمدی 
نژاد به این پست رسیده بود، پس از پایان دولت دهم با پرونده ای 
مربوط به اختلاس در بیمه ایران مواجه شد که با رسیدگی به آن، 
وی به اتهام ارتشا و اختلاس محکوم به زندان و رد مال شد. البته 
موضوع مهمی که در این ماجرا وجود داشت، پرداخت پول به برخی 
از نمایندگان مجلس هشتم جهت تبلیغات و خرج برای ورود به 
مجلس نهم بود اما هرگز اسامی نمایندگانی که در دوره قبل از دولت 
دهم پول دریافت کرده بودند، اعلام نشد. همین موضوع باعث شد تا 
عبدالرضا رحمانی فضلی موضوع ورود پول های کثیف را در انتخابات 
مجلس مطرح کند که با واکنش نمایندگان همراه شد و وی برای 
پاسخ به نمایندگان در این زمینه به مجلس آمد و به آنها پاسخ داد. 

 سوال از وزرای دولت یازدهم 
به گزارش ایرنا، با استقرار دولت یازدهم و حضور نمایندگان 
مخالف این دولت در مجلس به ناگاه تعداد تذکرات و سوالات از وزرای 
دولت افزایش جهشی پیدا کرد به شکلی که نمایندگان مجلس نهم 
در طول چهار سال گذشته و تا پایان سال 94، در مجموع 19 هزار و 
686 سئوال و تذکر خطاب به دولتمردان مطرح کرده اند که 12 هزار 
و 781 مورد آن در دولت یازدهم بوده است. آن ها همچنین در طول 
فعالیتشان سه هزار و 500 سئوال از دولتمردان پرسیده اند که از این 
تعداد، دو هزار و 250 سئوال مربوط به دولت فعلی است. بهارستان 
نشینان در دوره نهم 16 هزار و 186 تذکر نیز به دولتمردان داده اند 
که خطاب 10 هزار و 531 تذکر به دولت تدبیر و امید بوده است. 
حجت الاسلام مجید انصاری معاون امور مجلس رییس جمهوری در 
این باره به ایرنا می گوید: با بیش از 11 هزار تذکر به رییس جمهوری 
و مسئولان کشور، اهمیت تذکر و سئوال از بین رفته و به امری عادی 

تبدیل شده است. 
وی می افزاید: مطرح کردن سه هزار و 500 سوال در مجلس نهم 
باعث شد هر روز وزرا و مسئولان برای پاسخگویی به این سئوالات 
به صحن و یا کمیسیون های مجلس بروند که اکثر این سئوالات یا 
از اختیارات خارج بوده و یا خارج از قلمرو آنها بوده است. به گزارش 
ایرنا، با یادآوری موضوعات مطرح شده مشخص می شود که مجلس 
نهم، مجلس بسیار مهم و تاثیرگذار در تاریخ جمهوری اسلامی بوده 
است اما به یقین نمی توان همانگونه که در دولت دهم نقش رییس 
مجلس بی بدیل بود، بر همکاری و همراهی لاریجانی با دولت یازدهم 
چشم بست. حتی می توان گفت که علی لاریجانی یک تنه در برابر 
هجمه های سنگین مخالفان برجام ایستاد و آنرا از گردنه پرخطر 
تندروی و شکست نجات داد. با این وجود سخن بیشتر را به آیندگان 
می سپاریم که قطعا در تاریخ سیاسی ایران از مجلس نهم حرف ها 

زده خواهد شد. 

از ماجرای  رحیمی و تهدید به مرگ   صالحی تا تصویب 20  دقیقه ای برجام

پایان مجلس اصولگرا حاشیه های افتتاحیه خبرگان پنجم:

از غیبت »سید حسن« 
تا حضور »احمدی نژاد«

افتتاحیه پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری صبح دیروز سه شنبه به ریاست آیت 
الله ابوالفضل میرمحمدی و با حضور تمامی اعضا در محل مجلس قدیم، برگزار و آیت الله 

احمد جنتی با کسب اکثریت آراء رییس مجلس خبرگان در دوره پنجم شد.

به گزارش ایسنا، افتتاحیه پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری در ساعت 9 صبح روز 
سه شنبه و با قرائت قسمت هایی از پیام مقام معظم رهبری به مناسبت شروع چهارمین 
دوره انتخابات خبرگان توسط حجت الاسلام سید روح الله صدر الساداتی آغاز و سپس با 
استماع سرود جمهوری اسلامی، اسقرار هیات رئیسه سنی مجلس خبرگان در جایگاه و 
قرائت آیاتی چند از کلام الله مجید، آغاز شد. در ردیف نخست از صندلی های مجلس 
خبرگان، آیت الله محمد یزدی که از نمایندگی در دوره پنجم مجلس خبرگان باز مانده، 
در کنار آیت الله احمد جنتی نشسته بود و دیگر صندلی های ردیف نخست را آیت الله 
محمدی گلپایگانی، آیت الله صادق لاریجانی، حجت الاسلام حسن روحانی، آیت الله هاشمی 
رفسنجانی، آیت الله هاشمی شاهرودی و در نهایت آیت الله موحدی کرمانی پرکرده بودند، 
در این میان نام سید حسن خمینی نیز بر صندلی شماره 10 خودنمایی می کرد اما تا پایان 

جلسه خبری از حضور وی در مراسم افتتاحیه نشد.
از دیگر مدعوان جلسه افتتاحیه مجلس خبرگان اسحاق جهانگیری و سرلشگر 
فیروزآبادی بودند که بر صندلی های شماره 31 و 32 تکیه زده و در ردیف متناظرشان هم 
سعید جلیلی در کنار آیت الله علم الهدی و محمود احمدی نژاد نیز در کنار محسنی اژه ای 
و بر صندلی های شماره 22 و 23 نشسته بودند؛ اما محمدباقر قالیباف شهردار تهران در 
فاصله ی قابل توجه از دیگر میهمانان بر صندلی شماره 96 تکیه زده بود و در سمت چپ 
او نیز با چند صندلی فاصله حجت الاسلام مصطفی پورمحمدی و علی اکبر صالحی در کنار 
یکدیگر نشسته بودند. قرائت قرآن که پایان یافت، سردار محمد علی جعفری فرمانده سپاه 

پاسداران هم وارد جلسه شد و در کنار سرلشگر فیروزآبادی نشست. 
مراسم افتتاحیه خبرگان با دعوت منشی هیات رئیسه از آیت الله محمدی گلپایگانی، 
برای حضور در جایگاه و قرائت پیام رهبری به مناسبت آغاز به کار پنجمین دوره مجلس 
خبرگان ادامه یافت که در بخشی از این پیام بر »حراست دقیق و همه جانبه از هویت 
اسلامی و انقلابی نظام حاکم بر کشور و هدایت دستگاه های درهم تنیده ی این نظام به 
سمت هدفهای والا و عالیقدر آن« به عنوان یکی از مهمترین مسئولیت های خبرگان تاکید 
و »ادای این مسئولیت سنگین نیازمند صلاحیت هائی که در قانون اساسی به آن اشاره 

شده« دانسته شده بود. 
در ساعت 9:25 دقیقه صبح و پس از پایان قرائت پیام رهبری، آیت الله احمد جنتی 
برای ارائه گزارش خود از انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان در جایگاه قرار گرفت و با 
اشاره به این که انتخابات دوره پنجم مجلس خبرگان در حالی برگزار شد که حساسیت ها 
و شرایط خاصی آن را احاطه کرده بود اظهار کرد: ما خدا را شاکریم که در کمال صحت و 

سلامت این انتخابات برگزار شد و رضایت مردم ور هبری را در پی داشت.

توکلی عنوان کرد:

مصوبه برجام مهمترین اقدام مجلس نهم
برای  کاندیداتوری اش  احتمال  درباره  نهم  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 

ریاست جمهوری گفت که هنوز تصمیمی در این باره ندارد.
به گزارش خبرآنلاین، احمد توکلی در حاشیه جلسه علنی دیروز در جمع خبرنگاران 
قرار گرفته و با آنها عکس یادگاری گرفت. او سپس پاسخ های کوتاهی به سوالات 
خبرنگاران داد. توکلی درباره برنامه بعدی اش در زمان فراغت از نمایندگی، گفت: در 
دیده بان شفافیت و عدالت، سمنی )NGO( که برای مبارزه با فساد تشکیل شده است، 
فعال خواهم بود. او درباره عمکلرد خودش در مجلس نهم گفت: شما باید به من نمره 
بدهید، من اگر خودم نمره بدهم، نمره بدی می دهم! چون خودم را می شناسم، سختگیر 
هستم. البته اگر خدا قبول کند، نمره قبولی می دهم. توکلی به مجلس نهم هم نمره ای 
ندارد و تنها به بیان این جمله بسنده کرد: هر چه مجلس ها پیش می روند، نمره ها کمتر 
می شود. وی همچنین مهمترین اقدام مجلس نهم که بر زندگی مردم تاثیر داشت را 

مصوبه برجام دانست.

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان: رحیمه رسولی. خوانده: حسن حسن زاده. خواسته: مطالبه وجه. در تاریخ 
1395/2/15 خواهان رحیمه رسولی دادخواستی به طرفیت خوانده حسن حسن زاده 
به شرح خواسته مطالبه وجه به شعبه 23 تقدیم که به شماره 9509982522300190 
ثبت و برای روز 1395/5/10 ساعت 9 صبح وقت رسیدگی تعیین گردیده است. و با توجه 
به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان و مووافقت دادگاه مستندا به 
ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی 
می گردد خوانده مذکور می تواند از تاریخ نشر آگهی جهت اعلام آدرس و دریافت نسخه 
ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر دادگاه مراجعه و یا در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی 
در این شعبه حضور بهم رساند بدیهی است در صورت عدم حضور دادگاه غیابا رسیدگی 

و اتخاذ تصمیم خواهد نمود.
دفتر شعبه 23 شورای حل اختلاف قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای رضا شرف الدین فرزند محمد مهدی دارای شناسنامه شماره 55900 به شرح 
دادخواست به کلاسه 950446 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده 
و چنین توضیح داده است که شادروان محمد مهدی شریف الدین به شناسنامه شماره 
9889 در تاریخ 1395/1/22 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت 
آن مرحوم منحصر است به 1 – طاهره شرف الدین فرزند محمد مهدی ش.ش 55901 
نسبت با متوفی فرزند. 2 – رضا شرف الدین فرزند محمد مهدی ش.ش 55900 نسبت 
با متوفی فرزند. 3– محمد شرف الدین فرزند محمد مهدی ش.ش 14649  نسبت با 
متوفی فرزند. 4 – ایمان شرف الدین فرزند محمد مهدی ش.ش 55899 نسبت با متوفی 
فرزند. 5– زهره شرف الدین فرزند محمد مهدی ش.ش 21590 نسبت با متوفی فرزند. . 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم - دهقان 

متن آگهی
خواهان ابوالقاسم امیری مهرا دادخواستی به طرفیت خوانده سید محمد صفائی به 
خواسته مطالبه وجه 2 فقره چک به شماره های 617731 و 617738 به تاریخ های 
94/3/25 و 94/4/16 به عهده بانک تجارت به مبلغ 160000000 ریال و مطالبه خسارت 
دادرسی تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان قم نموده که جهت رسیدگی به شعبه 9 
دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم واقع در قم، خیابان ساحلی، جنب زندان ساحلی، 
دادگاه های حقوقی ششهرستان قم، طبقه اول شعبه نهم دادگاه عمومی )حقوقی( ارجاع 
و به کلاسه 9409982512900553 ثبت گردیده که وقت رسیدگی آن 1395/4/30 و 
ساعت 10 تعیین شده است. به علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست خواهان و 
به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی و دستور 
دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده پس از 
نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم 

دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد. 
مدیر دفتر دادگاه حقوقی شعبه 9 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم - 
محمد رضا اشرفیان

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان: داود کمیجانی. خوانده: مجید میرزایی. خواسته: مطالبه خسارت. در تاریخ 
95/1/25 خواهان داود شکوری به طرفیت خوانده مجید میرزایی به شعبه 31 تقدیم 
کهبه شماره 9509982523100071 ثبت و برای روز 95/5/4 ساعت 10 وقت رسیدگی 
تعیین گردیده است. و با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان 
و موافقت دادگاه مستندا به ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی مراتب یک نوبت در یکی از 
جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد خوانده مذکور می تواند از تاریخ نشر آگهی جهت اعلام 
آدرس و دریافت نسخه ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر دادگاه مراجعه و یا در وقت مقرر 
فوق جهت رسیدگی در این شعبه حضور بهم رساند بدیهی است در صورت عدم حضور 

دادگاه غیابا رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد نمود. 
مدیر دفتر شعبه 31 شورای حل اختلاف شهرستان قم

حاشیه های آخرین جلسه مجلس نهم

دستور جلسه: عکس یادگاری
آخرین جلسه مجلس نهم در حالی به پایان رسید که بیشتر وقت جلسه به گرفتن عکس یادگاری توسط نمایندگان سپری 
شد.  جلسه چهارصدو بیست و ششم مجلس نهم با حضور 201 نماینده و ریاست محمدحسن ابوترابی فرد از ساعت 8:10 صبح 
آغاز شد. برخی از نمایندگان اقوام با لباس محلی خود در آخرین جلسه مجلس نهم شرکت کرده بودند؛ از همان آغاز جلسه هم 

گرفتن عکس یادگاری نمایندگان با یکدیگر و معاونین پارلمانی دولت شروع شد و تا پایان جلسه نیز ادامه داشت.
نکته جالب توجه در عکس های یادگاری نمایندگان این بود که در ابتدای جلسه، اعضای گروه های سیاسی هم طیف با هم 

عکس یادگاری می گرفتند اما در ادامه، حلقه نمایندگانی که در هر قاب حاضر بودند بزرگ تر و متنوع تر می شد.
در آغاز جلسه،  با توجه به سالروز آزادسازی خرمشهر، ابوترابی فرد نطق پیش از دستور خود را در این زمینه آغاز و نمایندگان 
مجلس دهم را به پایبندی به اصل ولایت و جمهوریت نظام دعوت کرد. او همچنین بابت اینکه در ریاستش حقی از کسی 
ضایع شده باشد، عذرخواهی کرد. دستور اول امروز رسیدگی به طرح گزارش کمیسیون اجتماعی درباره انتصاب افراد در مشاغل 
حساس بود. گزارش این طرح در میان بی توجهی و همهمه نمایندگان که مشغول گرفتن عکس یادگاری بودند به پایان رسید. 
نمایندگان در جمع های چند نفره که در ساعات پایانی جلسه به جمع های چند ده  نفره تبدیل شده بود در هر گوشه از مجلس 

عکس یادگاری می گرفتند.
تبدیل مجلس به آتلیه

موافقان و مخالفان طرح کمیسیون اجتماعی مشغول صحبت شدند، اما همهمه به حدی زیاد بود که صدای آنها به 
سختی در صحن شنیده می شد. این مسأله موجب شد تا ابوترابی فرد دستور جلسه را متوقف کند و از نمایندگان بخواهد در 
جایگاه خود قرار بگیرند. او با چندین تذکر نماینده ها را به صندلی های خود برگرداند و جلسه برای ادامه دستور تا حدودی 

آرام شد.
با این وجود گرفتن عکس یادگاری ادامه داشت و تعدادی از نمایندگان در جایگاه هیأت رئیسه ژست گرفتند تا عکاسان 

خبری عکس آنها را ثبت کنند. حتی مهرداد بذرپاش هم صحن مجلس را به آتلیه عکاسی تشبیه کرد.
بی نظمی در صحن ادامه پیدا کرد تا جایی که مجید انصاری معاون پارلمانی دولت نیز به این مسأله اعتراض کرد. او که 
برای مخالفت با طرح انتصاب اشخاص در مشاغل حساس در پشت تریبون حاضر شده بود،  گفت که کاش این طرح در فضایی 
مناسب تر مورد بررسی قرار می گرفت. در ادامه با حضور علی لاریجانی در جایگاه ریاست مجلس، فضای جلسه شکل آرام تری 

به خود گرفت و نظم در پارلمان تا حدود زیادی برقرار شد.
نواب رئیس، شلوغ تر از همه

چند دقیقه بعد حسین مظفر گزارش معاونت نظارت بر قوانین مجلس را قرائت کرد و گفت که نمایندگان بیشترین تذکرات 
را به شخص رئیس جمهور داده اند. با وجود نظم نسبی، آرامش جلسه چندان ادامه پیدا نکرد و تعدادی از نمایندگان دور ابوترابی 
و باهنر جمع شدند تا با آنها عکس یادگاری بگیرند که با تذکر لاریجانی مواجه شدند. رئیس مجلس به آنها گفت: آقایان نواب 
رئیس، عکس هایتان خوب شد. شما مثل اینکه شلوغ تر از بقیه هستید. در ادامه هنگامی که غلامرضا کاتب مشغول قرائت 
گزارش تفریغ بودجه بود، تعدادی از نمایندگان در جایگاه هیأت رئیسه در اطراف لاریجانی جمع شدند تا با رئیس مجلس هم 

عکس یادگاری بگیرند.
اختتامیه مجلس نهم شورای اسلامی

جمعیت این تعداد از نمایندگان به مرور زیادتر شد تا جایی که کل جایگاه هیأت رئیسه پر شد. حتی تعدادی از نمایندگان 
در جایگاه ناطقان ایستادند و قسمت جلویی صحن نیز مملو از نمایندگانی شد که قصد گرفتن عکس یادگاری با هیأت رئیسه 

را داشتند.
پس از چند دقیقه لاریجانی خطاب به کسانی که در جایگاه هیأت رئیسه تجمع کرده بودند، گفت: مقداری خلوت کنید تا ما 

هم هوایی بخوریم؛ اجازه بدهید کارمان را بکنیم. با این تذکر لاریجانی نمایندگان جایگاه هیأت رئیسه را ترک کردند.
چه کسی مزاحم شد؟

پس از آن لاریجانی آخرین نطق خود در جایگاه ریاست مجلس نهم آغاز کرد. نطق لاریجانی مثل همیشه ثقیل و سرشار 
از اشارات و نقل  قول های تاریخی بود. او درباره تاریخ مجالس در ایران صحبت کرد، مجلس شورای اسلامی را با پارلمان قبل 
از انقلاب مقایسه کرد و در گزارشی از عملکرد مجلس نهم را ارائه داد. رئیس مجلس در پایان از رسانه ها نیز تشکر کرد و با 
لحنی کنایه وار خطاب به عکاسان و خبرنگاران گفت: مستمراً مزاحم آنها بودیم یا آنان مزاحم ما بودند. در پایان صحبت های 
لاریجانی بیشتر نمایندگان در اطراف جایگاه هیأت رئیسه جمع شدند و پرجمعیت ترین عکس نمایندگان در داخلصحن ثبت 
شد. تجمع نمایندگان در اطراف جایگاه هیأت رئیسه به حدی زیاد بود که لاریجانی به آنها تذکر داد مواظب باشند صندلی 
ریاست نشکند! لاریجانی پس از این شوخی با نمایندگان، در ساعت 10:52 آخرین جلسه رسمی مجلس نهم را اعلام و 
برای نمایندگان این دوره آرزوی توفیق کرد. سپس نمایندگان صحن را ترک کردند تا طبق رسم پایان هر دوره در حیاط 
مجلس عکس یادگاری بگیرند. با این وجود تعدادی از نمایندگان همچنان در صحن باقی ماندند و به گرفتن عکس مشغول 
شدند. پس از ثبت عکس یادگاری مجلس نهم در حیاط پارلمان، نمایندگان لوح تقدیری از سوی رئیس مجلس، کتابی از 
صحبت های مقام معظم رهبری و کتابچه معرفی نمایندگان 9 دوره مجلس شورای اسلامی را به عنوان هدیه دریافت کردند. 
برخی از آنها هم در عکس های یادگاری خبرنگاران حاضر شدند تا علاوه بر نمایندگان،  خبرنگاران پارلمانی هم روزی پر از 

عکس یادگاری را پشت سر بگذارند.

خبـــر
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كسى كه بر مركب 
صبر و بردبارى سوار شُد به میدان 

پیروزى خواهد رسید

چهارشنبه - 5 خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4009

فرماندار قم گفت: سه هزار و 900 تن 
گندم در یک سیلو در این شهرستان دچار 
دست  در  آن  علت  که  شده  زدگی  آفت 

بررسی است.
رضا سیار در گفت و گو با ایرنا اظهار 
سیلوی  به  مربوط  ها  گندم  این  داشت: 
جنداب واقع در جاده قم - اراک هستند و 
از آنجا که در آن مکان حشره زنده نیز پیدا 

شده، مصرف آنها متفاوت شده است.
وی تاکید کرد: برخلاف برخی شایعات، 
این گندم ها فاسد نیست بلکه به خاطر آفت 
زدگی، از نظر بهداشتی مورد سئوال معاونت 

بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قرار گرفته 
است و تنها مصرف آنها متفاوت می شود.

سیار ادامه داد: از سویی همه این سه 
هزار و 900 تن گندم دچار مشکل آفت 
نشده بودند بلکه بخشی از آنها دچار این 
مشکل شده است که باید آفت کشی و 
کنترل شود. فرماندار قم خاطر نشان کرد: 
متولی کارخانه آرد جنداب در زمینه آفت 
کشی و دفع موجود زنده در این سوله غفلت 
کرده است. وی ادامه داد: ابتدا قرار بود که 
این کارخانه پلمپ شود ولی با مداخله هایی 
که انجام شد، این گندم ها به سالن دیگری 

که قابل نمونه گیری باشد، حمل شد.
فرماندار قم گفت: کارشناسان به صورت 
ظاهری و شفاهی می گویند مشکلات این 
گندم ها رفع شده ولی برای اعتماد و یقین 
بیشتر نمونه آن به آزمایشگاه رفته است و تا 
زمانی که نتیجه این آزمایش ها ارائه نشود، 
در مورد استفاده از آنها ابهام وجود دارد. سیار 
بیان داشت: ما هم منتظر نتیجه آزمایش 
هستیم و تاکید استاندار قم نیز بر این است 
که این اقدام به صورت فوری پیگیری شود. 
فرماندار قم گفت: البته به صورت غیر رسمی 
در آزمایشگاهی گفتند مشکلی برای مصرف 

انسانی آن هم وجود ندارد ولی تا زمانی که 
جواب از مراجع قانونی اعلام نشود، کسی 
در  گفت:  ندارد.وی  نظر  اظهار  صلاحیت 
این سوله های گندم وجود آفت در انبارها 
طبیعی است ولی باید با مراقبت بیشتر، 
آفت کشی و هواکشی شود تا این مشکلات 
پیش نیاید. وی از تعیین تکلیف این گندم 
ها تا چند روز آینده خبر داد. چندی پیش 
اخباری مبنی بر کشف گندم های مسموم 
در شهر قم منتشر شد که فرماندار قم این 
اخبار را رد کرد و گفت: گندم ها مسموم 

نبوده بلکه دچار آفت شده بود.

فرماندار قم خبر داد:

آفت زدگی 3900 تن گندم در قم

اخبــار
شهردار قم تاکید کرد:

لزوم برنامه ریزی بلندمدت
 برای مدیریت آینده شهرقم

شهردار قم لزوم برنامه ریزی بلندمدت برای مدیریت آینده شهر را مورد 
تاکید قرار داد.

دکتر سقائیان نژاد با اشاره به گذشت قریب به یکسال از حضور در قم به 
عنوان شهردار، اظهار کرد: در این مدت سعی شده ضمن تقویت، انسجام و برنامه 
ریزی در مدیریت شهری، برنامه ریزی صحیحی برای پیشبرد اهداف آینده داشته 
باشیم. وی اظهار کرد: سال گذشته بسیاری از اصلاحات ساختاری در بخش های 
مالی، عمرانی، خدماتی و ...صورت گرفت و امسال برنامه ریزی کلان برای آینده 
انجام می شود. شهردار قم با تاکید بر اینکه مدیریت شهری فعال و پویا آماده 
خدمت رسانی به مردم است، گفت: در این راستا سعی داریم با برنامه ریزی 5 

ساله خدمات شهری را فعال تر پیگیری کنیم.
وی رکود در کشور و بدهی های شهرداری را مورد توجه قرار داد و افزود: علی 
رغم اینکه این مشکلات معضلات فراوانی را برای مدیریت شهری ایجاد کرده اما 

سعی در رفع آنها داریم با بتوانیم سرعت رشد و توسعه شهر را افزایش دهیم.
سقائیان نژاد با اشاره به برنامه شهرداری برای تدوین برنامه قم 1400 و 1414 
تصریح کرد: برای پیشبرد برنامه ها و اهداف شهر نیازمند برنامه ریزی هستیم و 

باید از حالت پروژه ای به سمت برنامه ریزی بلند مدت برویم.

معاون شهر سازی و امور زیربنایی شهرداری قم تاکید کرد:

بهره برداری از مترو قم 
در کوتاه ترین زمان ممکن

معاون شهر سازی و امور زیربنایی شهرداری قم گفت: با توجه به نیاز روز 
افزون تقویت ساختارهای حمل و نقل عمومی در جهت کاهش ترافیك شهری، 
مصرف سوخت و آلودگی هوا، مدیریت شهری عزم جدی برای بهره برداری از 

مترو قم در کوتاه ترین زمان ممکن را دارد. 
دکتر علیرضا قاری قرآن بیان داشت: وجود بارگاه مطهر حضرت فاطمه 
معصومه )س( و مسجد مقدس جمکران در شهر قم و همچنین مرکزیت تعلیم 
علوم دینی و تشیع در جهان اسلام و تقاضای سفر به جهت مناسبت های 
مذهبی مختلف، این شهر را به یکی از شلوغ ترین و مهاجر پذیرترین شهرهای 
کشور تبدیل کرده است که این ویژه گی ها استفاده از سیستم های حمل و نقل 
عمومی مانند مترو و منوریل را جهت مدیریت ترافیك شهری اجتناب ناپذیر می 
کند. معاون شهر سازی و امور زیربنایی شهرداری قم با اشاره به اینکه پیشرفت 
پروژه مترو در وضعیت مطلوبی قرار دارد گفت: تا کنون دستگاه عظیم حفاری 
TBM بیش از 7600 متر حفاری داشته است و هم اکنون این دستگاه در 
خیابان طالقانی و محدوده بیمارستان نکویی قرار دارد و حدود 2700 متر دیگر 
از حفاری این دستگاه تا میدان ولیعصر )عج( باقی مانده است. معاون شهردار 
قم در خصوص زمان بهره برداری از پروژه مترو بیان داشت: در حال تهیه واگن 
های مورد نیاز این پروژه هستیم و در صورت تأمین آنها، پروژه مترو تا اوایل سال 
آینده به بهره برداری می رسد. وی تصریح کرد: طول کل مسیر پروژه مترو قم 
14.8 کیلومتر می باشد که 10.3 کیلومتر آن را تونل مکانیزه تشکیل می دهد و 
4 کیلومتر از کل مسیر نیز تونل سنتی از میدان حضرت ولیعصر )عج( تا مسجد 
مقدس جمکران می باشد که تا کنون 816 متر از تونل سنتی به صورت غیر 
مکانیزه حفاری گردیده است و حدود 500 متر از انتهای مسیر به صورت رو باز 

اجرا خواهد شد.

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم عنوان کرد:

افزایش رضایت مندی زائرین 
از اقدامات شهرداری قم

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم گفت: شهرداری قم روز به روز 
خدمات بهتری به زائران ارائه می دهد و در ایام نیمه شعبان نمونه عینی این امر 

را شاهد بودیم.
یونس عالی پور با بیان اینکه بیش از 70 دستگاه و مجموعه در ستاد 
تسهیلات زائران استان قم درگیر فعالیت ها بودند، اظهار کرد: خیل عظیم زائران 
را در نیمه شعبان شاهد بودیم، همدلی و همبستگی تیم اجرایی سبب شد تا 
مشکلات کاهش پیدا کند. وی وجود روحیه اعتقادی در خدمات رسانی ایام 
نیمه شعبان را یادآور شد و خاطرنشان کرد: این امر سبب می شود، نتیجه کار 
بهتر باشد و مشکلات و نارسایی ها کاهش پیدا کند. معاون هماهنگی امور زائران 
استانداری قم با اشاره به امنیت زائران گفت: امنیت جاده ها و اطراف حرم حضرت 
فاطمه معصومه )س( قابل توجه و تقدیر بود، بنابراین از همه دستگاه های امنیتی، 
اطلاعاتی، سپاه و نیروی انتظامی تشکر ویژه صورت می گیرد. وی به موضوع 
زیباسازی و منظر شهری و اقدامات شهرداری اشاره کرد و افزود: شهرداری روز 
به روز بهتر و با دلگرمی بیشتری به ارائه خدمات می پردازد، امسال فضای بلوار 
پیامبر اعظم )ص( نسبت به سال های گذشته متفاوت بود و ظرفیت جدید برای 
خدمت رسانی به زائران ایجاد شد. عالیپور خاطرنشان کرد: حضور ایستگاه های 
صلواتی شهرداری بستر خوبی آماده کرده بود تا خدمت رسانی به زائران به طور 
مطلوب تر انجام شود بنابراین لازم است از فعالیت های کمیته خدمات شهری و 
شهرداری قم تشکر و تقدیر شود. وی یادآور شد:  در حوزه حمل و نقل و ترافیك 
بنای کمیته در سطح استان و ایام تعطیل این بود که تا می توانیم محدودیت 
ترافیکی ایجاد نکنیم تا مردم بتوانند به رینگ های اصلی اطراف مسجد برسند. 
جانشین رئیس ستاد تسهیلات زائران استان قم عنوان کرد: علاوه بر مراسم 
نورافشانی مسجد مقدس جمکران، انعکاس برنامه های نیمه شعبان از شبکه های 
مختلف رسانه ملی قابل تقدیر بود، حضور استاندار و مدیران سبب شده بود 

خدمات رسانی به زائران و مجاوران از نظم بهتری برخوردار باشد.

مدیر عامل سازمان قطار شهری قم خبرداد:

آغاز عملیات اجرایی احداث ایستگاه 
منوریل میدان مطهری

مدیر عامل سازمان قطار شهری قم از آغاز عملیات اجرایی تکمیل ایستگاه 
منوریل میدان شهید مطهری جهت بهره برداری آزمایشی خبر داد.

ابراهیم نیلیه گفت: طبق برنامه ریزی های انجام شده مقرر گردیده که 
منوریل قم تا اواخر سال 95 به مرحله اجرای آزمایشی برسد و در همین راستا 
می بایست ایستگاه های فرهنگیان، رضوی و مطهری در مسیر این پروژه از 

عوارضی کاشان تا میدان مطهری به طول 4.7 کیلومتر تکمیل گردد.
مدیر عامل سازمان قطار شهری قم اظهار داشت: هم اکنون ایستگاه مطهری 
و فرهنگیان درحال انجام عملیات عمرانی می باشند و تا دی ماه سال جاری 
وضعیت تردد به حالت اولیه برگردانده شود. ایشان ادامه داد: ایستگاه منوریل 
 A میدان مطهری مهمترین ایستگاه این پروژه می باشد که محل تلاقی با خط
مترو است. این ایستگاه به دلیل جانمایی در کنار مسیر رودخانه دارای طراحی و 
معماری خاص بوده و در سه طبقه زیرزمین، همکف و تراز سکو اجرا خواهد شد.

وی افزود: سعی شده است طراحی این ایستگاه به دلیل قرار گرفتن در 
محدوده حرم مطهر حضرت معصومه )س( و مسجد امام حسن عسکری )ع( با 
بافت اسلامی ایرانی اطراف خود همخوانی داشته باشد.  وی بیان داشت: همزمان 
با تکمیل مسیر و ایستگاه های این پروژه، موضوع تأمین ناوگان مورد نیاز جهت 

بهره برداری آزمایشی در حال پیگیری و انجام می باشد.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم:

تولید جداول شهری در سال جاری 
سه برابر می شود

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: تولید جداول سازمان 
توسعه و عمران شهرداری قم در سال جاری سه برابر افزایش خواهد داشت تا 
بتوانیم علاوه بر تامین پروژه های عمران شهری قم نیاز شهرهای دیگر را نیز 

برطرف کنیم.
محمدتقی نادعلی، با بیان اینکه احداث خیابان ها و شوارع سطح شهر 
نیازمند مصالح خاکی و زیر اساس است، اظهار کرد: این امر در سال های گذشته 
توسط پیمانکاران و معدن کاران بخش خصوصی انجام می شد اما از چهار سال 
گذشته شهرداری به سمت رویکرد تامین معدن حرکت کرده و این سیاست 
طی سال های اخیر دنبال شده و به نتایج مطلوبی رسیده ایم. وی اضافه کرد: 
سال گذشته با استفاده از معدن شهید مولوی 250 هزار تن مصالح تولید و در 
میان شهرداری های مناطق برای پیشبرد پروژه های عمرانی توزیع شده است 
که با این میزان تولید رکورد مناسبی را به ثبت رسانده ایم. مدیرعامل سازمان 
توسعه و عمران شهرداری قم با اشاره به اینکه شهرداری سال های گذشته برای 
تامین جداول شهری از ظرفیت شهرهای دیگر استفاده می کرد، تصریح کرد: 
سال گذشته با خرید دستگاه تولید جدول و استقرار آن در مجتمع امیر کبیر این 

مشکل رفع شده است.

روزگذشته وزیر علوم تحقیقات و فناوری به همراه برخی 
از معاونین در سفر یکروزه به قم با تعدادی از مراجع معظم 
تقلید و علمای قم دیدار و گزارشی از فعالیت ها و اقدامات این 
وزارت خانه ارایه کرد. در این دیدار ها مراجع تقلید خواستار 
جلوگیری از فرار مغز ها و جناح بازی در دانشگاها شدند 
وهمچنین بر رونق و پیشرفت دانشگاها و حاکم شدن اخلاق 

ومعنویت و گزینش اساتید در دانشگاهها تاکید کردند.

آیت الله مکارم شیرازی:
از فرار مغزها جلوگیری کنید

آیت الله مکارم شیرازی  در در دیدار وزیر علوم تحقیقات 
و فناوری گفت: وزارتخانه علوم باید از فرار مغزها جلوگیری 
کند و نباید به راحتی بگذارد که محصول کشور که سال ها 

برای آن تلاش و هزینه کرده اند به راحتی از دست برود.
این مرجع، با بیان اینکه وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 
یکی از مهم ترین وزارتخانه های کشور است، اظهار داشت: 
خروجی این وزارتخانه در سطوح مختلف جامعه اسلامی 
مورد استفاده قرار می گیرد به همین علت وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری باید سرمایه های بزرگ خود را نگهداری 

کرده و در راستای تعالی آن گام های مناسبی بردارد.
این مرجع تقلید با تاکید بر اینکه اهمیت موقعیت وزارت 
علوم باید مورد توجه مسئولان این نهاد قرار گیرد، افزود: 
علوم انسانی اسلامی باید در دانشگاه ها تدریس شود تا بتوانیم 

دانشجویان را به خودباوری مناسبی برسانیم.
آیت الله مکارم شیرازی  با بیان این که  فرهنگ اسلامی 
به جای فرهنگ غربی به دانشگاه تزریق شود گفت: در دوران 
قبل از انقلاب اسلامی دانشگاه مقابل حوزه قرار داشت، اما 
دانشجویان و حوزویان در انقلاب اسلامی در کنار یکدیگر 
قرار گرفته و ایران اسلامی را به قله های سرافرازی رساندند 
به همین علت باید تعامل این دو نهاد مورد توجه قرار گیرد.

ازجناح بازی در دانشگاهها پرهیز شود
وی با بیان اینکه وحدت حوزه و دانشگاه باید مورد توجه 
مسئولان قرار گیرد، تصریح کرد: پرهیز از جناح بازی یکی از 
موضوع های اولویت دار دانشگاه هاست، زیرا جناح بازی ها چهره 
دانشگاه ها را تخریب می کند. آیت الله مکارم شیرازی بر تامین 
آینده کاری دانشجویان تاکید کرده و گفت: وزارتخانه ها باید 
در کنار یکدیگر برای آینده دانشجویان برنامه ریزی مناسبی 
داشته باشند. این مرجع تقلید جلوگیری از فرار مغزها را از 
دیگر رسالت های وزارت علوم، تحقیقات و فناوری برشمرد 
و گفت: وزارتخانه علوم  باید از فرار مغزها جلوگیری کند و 
نباید به راحتی بگذارد که محصول کشور که سال ها برای آن 
تلاش و هزینه کرده اند به راحتی از دست برود؛  مهم ترین 
سرمایه جامعه اسلامی نخبگان است، کشورهای مختلف در 
جنگ های جهانی نابود شدند، اما با تکیه بر نخبگان خود 
توانستند کشور خود را بازسازی کنند. آیت الله مکارم شیرازی 
با اشاره به اینکه تدریس علوم کاربردی باید در دانشگاه ها 
توسعه یابد، مطرح کرد: آزادی اندیشه از اولویت های اصلی 
اسلام و نظام است، اما در این راستا خط قرمزهایی تعیین 
شده است، زیرا بشر باید در چارچوب سعادت آزادی داشته 
باشد به همین علت باید حدودی را بپذیرد؛ کرسی های آزاد 
اندیشی دانشگاه ها باید خطوط قرمز را رعایت کنند تا آزادی 
اندیشه به طغیان اندیشه منجر نشود. وی  فضاهای مجازی 
ناسالم را از معضلات کنونی دانست و گفت: این بسترها 
مشکلات بسیاری برای اقشار مختلف جامعه اسلامی به دنبال 
دارند و در دیدار با رئیس جمهور رفع این مشکل مورد تاکید 
قرار گرفته است تا جوانان از خطر این بسترها در امان باشند. 
ین مرجع تقلید در ادامه  با ذکر این مطلب که مسئله دانشگاه 
های تک جنسیتی در کشور های غربی همچون آلمان نیز 
سابقه دارد گفت: در این دانشگاه ها  رشد تحصیلی و مسائل 
اخلاقی و تربیتی نسبت به دیگر دانشگاه ها بیشتر بوده است. 
وی با بیان این که در ایران نیز باید تفکیک مناسبی بین 
دانشجویان دختر و پسر صورت بگیرد بیان داشت: دانشگاه 
حضرت معصومه )س( کاملا دخترانه است و ضمن رشد 
علمی گسترده دانشجویان، به قول مدیران این دانشگاه در 8 
سال فعالیت آن،  حتی یک مسئله غیر اخلاقی گزارش و یا 

مشاهده نشده است.

آیت الله موسوی اردبیلی:
دانشگاه ها باید رونق و پیشرفت جدی داشته باشند

آیت الله موسوی اردبیلی نیز در این دیداربا بیان این که 
دانشگاه ها باید رونق بیشتری بگیرند گفت: اقدام فرهنگی در 
دانشگاه ها ارزشمند است.  این مرجع تقلید گفت: اقدامات 
شما در حوزه های مختلف مایه خوشحالی و مسرت است 
و ما به وجود شماها که درک درستی از دانشگاه و مراکز 
علمی دارید امیدواریم و این را مایه خیر وبرکت برای دانشگاه 
ها و مراکز علمی می دانیم و به همین میزان علاقمندیم با 
وجود شماها این مراکز، رونق و پیشرفت جدی تری داشته 
باشند. وی در ادامه، کارهای فرهنگی انجام شده در عرصه 
های مختلف خصوصاً حوزه دین را ارزشمند توصیف کردند 
و برای توفیقات بیشتر دست اندرکاران این امور دعا کردند. 

دکتر فرهادی وزیر علوم تحقیقات و فناوری نیز در این دیدار  
با تشکر از اختصاص وقتی که به ایشان و همکاران وی 
داده شده است بیان کرد: حدود 5 میلیون دانشجو، بیش 
از 2800  موسسه آموزش عالی و 76 هزار هیئت علمی 
داریم که این ظرفیت خوب و بالایی است برای انجام کارهای 
علمی، فناوری و توسعه مراکز علمی و این همان اساس کار 
ما در وزارت علوم است. در ادامه دکتر سید ضیاء هاشمی 
زمینه  در  گزارشی  علوم  وزیر  اجتماعی  فرهنگی  معاون 
اقدامات انجام شده در حوزه فرهنگ دینی ارائه کرد و گفت: 
در طول دوسال ونیم گذشته فعالیت های فرهنگی اجتماعی 
دانشجویان بیش از یک و نیم برابر شده، نشریات دانشجویی 
به 8 هزار رسیده، مشارکت های دانشجویی بین 40 تا 60 
درصد رشده کرده و این نشان دهنده این است که امیدواری 
و نشاط در نسل دانشجو رو به افزایش است و امیدواریم با 

رهنمودهای بزرگان دین این روند افزایش یابد.
 

آیت الله نوری همدانی:
اخلاق و معنویت حرف اول را در دانشگاه ها بزند

آیت الله نوری همدانی نیز در این دیداربر لزوم رشد 
معنویت در دانشگاه های کشور تاکید کردند.

آیت الله نوری همدانی با اشاره به اهمیت مساله علم و 
دانش گفت: دانش در دین اسلام از مزیت های بزرگ انسانی 
است و انسان دانشمند، منزلت خاصی در درگاه الهی دارد. 
وی افزود: شناخت زمان از مهمترین لوازمی است که یک 
انسان خردمتد باید با خود داشته باشد زیرا این زمان شناسی 
به او قدرت شناخت می دهد. این مرجع تقلید بیان کرد: 
امروزه در زمانی واقع شده ایم که متاسفانه انحرافات بسیاری 
از مسیر اسلام و دین حقیقی اسلام در جهان شاهد هستیم؛ 
متاسفانه هنوز مسلمان به شرایط و دوران درخشان گذشته 
خود بازنگشته اند. آیت الله نوری همدانی خاطرنشان کرد: 
گذشته هیچ کتابخانه ای در غرب وجود نداشت ولی در 
آن زمان مسلمانان در سطح جهان توانستند چراغ علم را 
روشن نگاه دارند و با تاسیس مراکز علمی و کتابخانه های 
عظیم، علم را توسعه دهند ولی در ادامه جریاناتی رخ داد 
که دشمنان اسلام کشورهای اسلامی را زیر سیطره خود 
قراردادند. وی با ذکر این مطلب که پس از اینکه کشورهای 
غربی به کشورهای اسلامی مسلط شدند راه علم رابه سوی 
این کشورها بستند، گفتند: در ادامه  سپس مسلمانان ناچار 
بودند که برای علم آموزی به این کشورها مهاجرت کنند. وی 
در ادامه به لژهای فراماسونری اشاره کرد که از سوی غربیان 
موجب شد تا باعث شد که جوانان به دین اسلام بدبین شوند. 
این مرجع تقلید خاطرنشان کرد: همه باید کمک کنند که 
این دوران با شکوه احیا شود؛ خوشبختانه امروزه دوران با 
شکوه انقلاب است و باید دوران مجد و عظمت اسلام را زنده 
کنیم. آیت الله نوری همدانی بیان کرد: دشمننان سعی می 
کنند علوم را سکولاریزه کنند و خدا را از این علوم بگیرند؛ 
آنها می خواهند به ما بگویند که هر چه علم است نزد آنها 
است ولی اصطلاحات علمی در گذشته همه عربی و اسلامی 
بود ولی آنها سعی کردند زبان علم را تغییر کنند؛ باید سعی 
کنیم که این شرایط را تغییر دهیم و زبان علم را دوباره احیا 
کنیم. وی با ذکر این مطلب که در راستای رشد علوم، نباید از 
عرصه علوم انسانی غافل شد، گفت: این عالم سنن و قوانینی 
دارد که همگی الهی است و بشر نیز باید به این علوم تمسک 
ورزد و این علوم باید در علوم انسانی ارایه شود. این مرجع 
تقلید  افزود: مسئولان باید سعی کنند تا معنویت و اخلاق 
حرف اول را در دانشگاه های ما بزنند؛ معنویت و اخلاق باید 
سرلوحه تمام دانشجویان باشد و فعالیت ها باید به سمتی 

پیش بروند که شاهد این گسترش در این نهادها باشیم.
وی اظهار کرد: در دانشگاه ها سه امر برنامه ریزی، اساتید 
و تعلیم پذیری از جمله مهمترین مسایلی هستند که باید 
در دانشگاه ها رعایت شود؛ یکی از مسایل مهم در این زمینه 

توسعه دانشگاه های تک جنسیتی است.

آیت الله صافی گلپایگانی تاکید کرد:
 حساسیت وزارت علوم در انتخاب استادان دانشگاه

آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی نیز در این دیدار بر 
حساسیت نشان دادن در انتخاب استادان دانشگاه ها تاکید 
کرد. این مرجع تقلید روز سه شنبه در دیدار محمد فرهادی 
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری، به ویژگی  های استادان 
دانشگاه اشاره کرد و افزود: هر چه درجه علمیت و ایمان و 
اعتقاد به خداوند، در استادان بیشتر باشد، دانشگاه های ما و 
جامعه موفق  تر خواهد بود. مرجع عالیقدر، هدف از تشکیل 
دانشگاه ها را انسان  سازی دانست و افزود: دانشگاه ها باید محل 
انسان سازی به معنای واقعی و بر اساس معیارهای حیات 
طیّبه قرآنی باشد که در نتیجه افرادی را تحویل جامعه 
اسلامی دهد که خدمتگزار دین و مردم باشند. آیت الله صافی 
گلپایگانی علم و اخلاق را دو رکن اساسی دانشگاه  ها دانست 
و گفت: دانشگاه ها و دانشجویان عزیز در همه رشته هایی که 
اشتغال به آن دارند، باید اهتمام نمایند تا هم از جنبه های 

دینی و هم از جنبه های علمی پیشرفت کنند و اگر در هر 
کدام عقب بمانند، اسباب گرفتاری می شود. وی در ادامه، 
حوزه و دانشگاه را دو عنوان و نام برای یک هدف دانست 
و افزود: هدف اصلی همه نهادها و ارکان جامعه اسلامی، 
جلب رضای الهی و عمل به احکام اسلام عزیز است؛ حال 
می خواهد تحت عنوان حوزه باشد یا دانشگاه. همه ما در این 
جهت اصلی اشتراک داریم و باید به دنبال عمل به وظایف 
شرعیه و جلب رضایت خداوند متعال باشیم. این مرجع تقلید 
تاکید کرد: اگر در این مسیر حرکت کنیم، اول کسی که 
خوشحال می شوند وجود مبارک حضرت ولیّ عصر عجل الله 
تعالی فرجه الشریف می  باشند و اوّل کسی هم که از کاستی ها 

و نقص ها ناراحت می شوند وجود آن حضرت هستند.

دیدار وزیر علوم با آیت الله وحید خراسانی
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری همچنین با آیت الله وحید 
خراسانی دیدار کرد.   محمد فرهادی در ادامه دیدارهای خود 
با علما و مراجع عظام تقلید، به بیت آیت الله وحید خراسانی 
رفت و با این مرجع تقلید دیدار و گفت وگو کرد. این دیدار 

بدون حضور خبرنگاران برگزار شد.

دیدار وزیر علوم با آیت الله جوادی آملی
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری همچنین ظهر دیروز با 
آیت الله جوادی آملی دیدار کرد. محمد فرهادی در ادامه 
دیدارهای خود با علما و مراجع تقلید به دیدار آیت الله جوادی 
آملی رفت و به ارائه گزارشی از فعالیت های وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری پرداخت. این دیدار به صورت خصوصی 
برگزار شد. وزیر علوم در ادامه به جامعه المصطفی العالمیه 
رفت و با آیت الله علیرضا اعرافی دیدار کرد. حضور در جمع 
روسای دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی از دیگر برنامه های 

سفر وزیر علوم در قم بود.

نماینده آیت الله سیستانی در ایران:
رسالت وزارت علوم بسیار سنگین است

محمد فرهادی وزیر علوم، تحقیقات و فناوری همچنین 
با حجت الاسلام والمسلمین سید جواد شهرستانی نماینده 
آیت الله سید علی سیستانی در ایران دیدار کرد. وی در این 
دیدار گزارش مختصری از فعالیت های وزارت علوم را ارائه 
نمود. حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی نیز دراین دیدار 
رسالت وزارت علوم را بسیار سنگین ذکر کرد و از تلاش های 

صورت گرفته دراین زمینه قدردانی نمود.

وزیر علوم:
 2800 واحد آموزش عالی درکشور فعال هستند

وزیرعلوم، تحقیقات و فناوری در این دیدار ها گفت: در 
حال حاضر 30 کرسی زبان فارسی در 52 کشور جهان راه 
اندازی شده است. محمد فرهادی درخصوص تعداد دانشگاه 
های کشور نیز گفت: هم اینک دو هزار و 800 واحد آموزش 
عالی درکشور فعال هستند که نزدیک به 200 دانشگاه دولتی 
می باشد. وی ابراز داشت: دانشگاه های دارای تراز بین المللی 
در سه سال اخیر از پنج به 14 دانشگاه رسیده و در ردیف 
یک درصد دانشگاه های دنیا قرار گرفته اند و 200 استاد ما 
جزء استادان برتر دانشگاه های جهان قلمداد می شوند. وی 
افزود: هم اینک 76 هزار تن عضو هیات علمی دانشگاه های 
دولتی، غیردولتی و آزاد هستند و در کشور، چرخه دانشگاه 
و کسب علم، فناوری و نوآوری را پیگیر هستیم تا توسعه 
علمی داشته باشیم و نیز علم نتیجه عملی داشته باشد لذا از 
این رو 167 مرکز رشد علمی و فناوری در دانشگاه ها ایجاد 
شده اند. وزیر علوم، تحقیقات و فناوری بیان کرد: 38 پارک 
علم و فناوری که شرکت های دانش بنیان در آن ها مستقر 
هستند در کشور وجود دارند تا فناوری در مراکز رشد تولید 

و انبوه سازی شوند. 
وی گفت: درکشور چهار هزار شرکت دانش بنیان فعال 
و قریب به 700 شرکت در پارک های علم و فناوری مستقر 
هستند و در دوسال گذشته 84 میلیون دلار صادرات به 
خارج از کشور داشته و از وام های کم بهره و بی بهره استفاده 
در چارچوب  دولت  در  هایی  برنامه  افزود:  اند. وی  کرده 
سیاست های کلی ابلاغی رهبر معظم انقلاب اسلامی و سند 
چشم انداز دانشگاه ها داریم که به سمت کارآفرینی بروند 
و در این راه آمایش دانشجویی نیز پیش بینی شده است. 
فرهادی ادامه داد: در حوزه های فرهنگی و اجتماعی اقدام 
های خوبی داشته ایم و ترویج فرهنگ قرآنی و حمایت از 
فعالیت های قرآنی مجمع های دانشگاهی را شاهد بوده ایم. 
وی افزود: طرح ترویج سیره اهلبیت )ع( با طرح ابتکاری 
نهضت رضوی در 16 مرکز دانشگاهی با برگزاری جشنواره 
های ادبی، فرهنگی و هنری در سال گذشته شروع شده و 
اکنون تعداد این دانشگاه ها به 29 مرکز رسیده است. وی 
ابراز داشت: توسعه اردوهای دانشجویی راهیان نور نیز برای 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در دستور کار است که به یک 
میلیون نفر در سال خواهد رسید و برای این اردوها قرارگاهی 

در وزارت علوم تشکیل شده است.

در دیدار »فرهادی« با مراجع تقلید در قم مطرح شد:

توصیه های مراجع به وزیر علوم

نامحــرمانه

خبـــر

ورودوزارتکشوربه»ازدواجسفید«
گفته می شود: معاون فنی دفتر سلامت جمعیت وزارت بهداشت از ورود وزارت کشور به موضوع 
"ازدواج سفید" خبر داد. محمد اسلامی  در خصوص ازدواج  سفید در کشور اظهار کرد: در ازدواج  های 
سفید افراد معمولا بچه  دار نمی  شوند و زمان فرزنددار شدن را از دست می دهند. وی اظهار کرد: با افزایش 
ازدواج های سفید؛ انتظارات مبنی بر ارتقا میزان باروری در کشور محقق نمی  شود و اگر تعداد افرادی که 
ازدواج سفید دارند؛ زیاد شود؛ تاثیر منفی آن روی نرخ باروری کلی بیشتر است. وی تاکید کرد: روی 
موضوع ازدواج سفید در کشور کار می  شود؛ بطوریکه در این زمینه ستادی در وزارت کشور با ریاست قائم 
مقام وزیر کشور در امور اجتماعی تشکیل شده است که در کنار چند مساله دیگر مساله ازدواج   سفید را 

نیز بررسی می  کند و احتمالا در آینده نزدیک گزارش های آن اعلام می شود.

بازگشتمحمدرویانیانبهپرسپولیس!
گفته می شود: رویانیان که به مدت دو فصل عضویت در هیات مدیره سرخپوشان را به عنوان 
مدیرعامل برعهده داشته، اکنون رایزنی عجیب و جالب توجهی را برای در اختیار گرفتن این مجموعه آغاز 
کرده است و گفته می شود در مذاکرات خود وعده هایی جالب در این رابطه داده است.او به همراه فرد 
دیگری با حضور در هولدینگ ها و شرکت های معتبر با دادن آفرهای جالب توجه سه نوع همکاری برای 
حضور در راس پرسپولیس را ارایه داده است که از این جمله می توان به اسپانسرینگ، شراکت و مالکیت 
2 الی 5 ساله نام برد!رویانیان که بعد از جدایی از پرسپولیس و با توجه به تضاد سیاسی با دولت جدید 
فعالیتی در حوزه ورزش نداشته اکنون با این شیوه که مشخص نیست بر پایه کدام پشتوانه چنین وعده 
ای را ارائه می دهد.او که پیش از این با حضور در مجموعه SIS و عقد قرارداد مشترک با پرسپولیس، برند 
این باشگاه را برعهده گرفته بود، بعد از خروج از جمع پرسپولیس این قراردادش نیز لغو شده بود چون با 
حضور در دو طرف ماجرا نمی توانست اقدام به عقد چنین قراردادی کند. این خبر را باشگاه خبرنگاران 

منتشر کرده است.

»صادق«سفیرشد
گفته می شود: درحالیکه پیشتر برخی منابع خبری از »احتمال حضور محمدرضا صادق در کرواسی 
به عنوان سفیر جمهوری اسلامی ایران« خبر داده بودند، به نظر می رسد این اتفاق در سکوت خبری به 
وقوع پیوسته است. به گزارش »انتخاب«؛ رئیس جمهور کرواسی که اخیراً به ایران سفر کرده، در دیدار 
با آیت الله هاشمی رفسنجانی، از سفیر شدن محمدرضا صادق در کرواسی خبر داد. آیت الله هاشمی 
رفسنجانی با اشاره به شناختش از کشور کرواسی و همچنین سفرش در قبل از انقلاب به این کشور با 
ماشین و نماز خواندن در مسجد زاگرب، در مورد سفیر جدید ایران در کرواسی گفت: آقای صادق از 
همکاران خیلی قدیمی ماست و هنوز هم مشاور من هستند. امیدواریم بتواند روابط را خیلی محکم کند. 
رئیس جمهور کرواسی نیز در پاسخ می گوید: مطمئنم اینطور خواهد بود و آقای صادق که استوارنامه خود 

را تحویل دادند، حتماً در این زمینه موفق خواهند بود.

اعزامهیئتایرانیبهعربستانبرایاتمامحجت
گفته می شود: هیئت سازمان حج و زیارت کشورمان به دعوت وزیر جدید حج عربستان سعودی 
و به منظور انجام مذاکرات نهایی برای حج تمتع 95 ظهر دیروز سه شنبه عازم جده در عربستان شد. 
سرپرستی هیئت اعزامی کشورمان بر عهده سعید اوحدی؛ رئیس سازمان حج و زیارت است و  معاون 
حج، معاون بین الملل بعثه و رئیس هیئت پزشکی سازمان حج و زیارت  نیز در این  سفر وی را همراهی 
می کنند. سفر هیئت اعزامی کشورمان به عربستان بنابر دعوت مسئولان جدید حج عربستان سعودی 
انجام گرفته و قرار است 20 شرط جمهوری اسلامی ایران از جمله صدور روادید در ایران، تاکید بر حقوق 
کنسولی، تامین امنیت زائران ایرانی و ... مورد بحث و  بررسی قرار گیرد. این دعوت از سازمان حج  و 
زیارت ایران در حالی انجام گرفته است که در هفته های گذشته مسئولان حج کشورمان از ورود به خط 
قرمز محدوده زمانبندی خبر داده بودند و تاکید داشتند که باید تا هشتم شعبان تمهیدات لازم برای این 

سفر اندیشیده شود.

انتقادازنبردننامامام)ره(درفیلمهایایرانی
گفته می شود: ابراهیم حاتمی کیا فیلمساز ارزشی کشورمان گفت: اواخر دهه 60 فیلم »مهاجر« را در 
خارج از کشور به نمایش در آوردند. در آن فیلم سکانسی وجود داشت که رزمنده »فریاد الله اکبر - خمینی 
رهبر« سر می دهد. این بخش با تمسخر حاضران مواجه شد. در آنجا فهمیدم در غرب چه دشمنی عمیقی 
با اندیشه های حضرت امام وحود دارد. در فیلم »از کرخه تا راین« نیز بخشی از فیلم به نمایش تشیع 
حضرت امام )ره( اختصاص پیدا کرده است. در همان زمان از من ایراد می گرفتند؛ این صحنه را حذف 
کنم، چون ممکن است در نمایش های خارجی با آن برخورد خوبی نشود؟! وی ادامه داد: جالب است 
آنها در توجیح رفتارشان می گفتند؛ مستقیم گویی جواب خوبی نخواهد داد، برای همین کم کم امام )ره( 
را از فیلم هایمان حذف کردند به نحویکه امروز دیگر امام )ره( در فیلم های ایرانی نمی بینیم؟! اما امروز 
خوشحالم جشنواره به وجود آمده که در آن از فیلمسازانی که به حضرت امام می پردازند حمایت می کند.

طلاقازازدواججلوزد!
گفته می شود: رییس اداره جوانان دفتر سلامت وزارت بهداشت گفت: آمار طلاق در کشور رشد 
53 درصدی داشته است و نسبت ازدواج به طلاق در سال 85 تا 93 بیانگر این است که طلاق بر ازدواج 
فزونی یافته است. گلایل اردلان به روند ازدواج از سال 1385 تا 1393 اشاره کرد و افزود: طبق آمار ثبت 
احوال در سال گذشته با کاهش ازدواج در کشور روبرو بوده ایم و بیش از 13 میلیون جوان در آستانه ازدواج 

هستند که در صورت تأخیر در ازدواج با کاهش باروری آنها مواجه می شویم.

»آنجلیناجولی«استاددانشگاهشد
گفته می شود: »آنجلینا جولی« بازیگر و کارگردان هالیوودی به عنوان استاد مدعو با مدرسه اقتصاد 
لندن همکاری می کند. به گزارش ایسنا، دانشگاه اقتصاد لندن اعلام کرد که »آنجلینا جولی« بازیگر، 
کارگران و فعال اجتماعی هالیوودی از سال 2017 میلادی در این دانشگاه در دوره تازه تاسیس کارشناسی 
ارشد رشته "زنان، صلح و امنیت" درس "تاثیر جنگ بر زنان" را به دانشجویان ارائه خواهد داد. »ویلیان 
هیگ« وزیر اسبق وزارت امورخارجه انگلیس دیگر چهره سرشناسی است که در این دوره جدید در مدرسه 

اقتصاد لندن تدریس می کند.

ورودسازمانبازرسیبهحقوقهایمیلیونی
گفته می شود: رئیس سازمان بازرسی کل کشور اعلام کرد: موضوع پرداخت های میلیونی در وزارت 
بهداشت را در این سازمان بررسی خواهیم کرد. قاضی ناصر سراج درباره موضوعی که در چند روز گذشته 
با عنوان پرداخت های چند صد میلیونی در وزارت بهداشت مطرح شده گفت: ما در همه زمینه های این 
چنینی ورود می کنیم. وی افزود: نه تنها در وزارت بهداشت بلکه در همه وزارتخانه ها ورود کرده و این 

موضوع هم مورد بررسی قرار گرفته است.

رئیسجمهوریکهروزی4۰نخسیگارمیکشد!
گفته می شود: با وجود آنکه الکساندر فان در بلن، 72 سال سن داشته و از حزب "سبز" است که 
حامی محیط زیست محسوب می شود اما به "دودکشی" تشبیه می شود که روزانه 40 نخ سیگار می کشد. 
به گزارش  العربیه، بلن که متولد سال 1944 در وین است گفته می شود در طول روز بیشتر از دو بسته 
سیگار می کشد. الکساندر فان در بلن، کاندیدای مستقل انتخابات ریاست جمهوری اتریش توانسته است در 
دور دوم این انتخابات پیروزی را برای خود به ارمغان آورد. بلن با کسب 50.3 درصد آرا در دور دوم انتخابات 

توانست بر نوربرت هوفر، رقیب خود از حزب آزادی پیروز شود.

در راستای تکریم ارباب رجوع:

معاونین بانک مهر اقتصاد پاسخگوی مشتریان 
در مرکز ارتباط مهر می شوند

معاونین بانک مهر اقتصاد طی هفته جاری و هفته آتی با حضور در مرکز ارتباطِ مهر پاسخگوی سوالات 
مشتریان گرامی بانک و هموطنان عزیز هستند.

مدیر کل روابط عمومی و حوزه مدیریت بانک مهر اقتصاد با اعلام این خبر گفت: مدیران ارشد این بانک 
در راستای تکریم ارباب رجوع و آشنایی بیشتر با نیازها و خواسته های مشتریان و سپرده گذاران با حضور 
در مرکز ارتباط مهرِ بانک مهر اقتصاد به صورت مستقیم پاسخگوی سوالات و ابهامات هموطنان عزیز در 
سراسر کشور هستند. منصور شیخ الاسلامی با اشاره به جدول زمانبندی 5 روزه این برنامه اظهارداشت: 
چهارشنبه 5 خرداد ماه معاون طرح و توسعه، شنبه 8 خرداد معاون فن آوری اطلاعات و ارتباطات، یکشنبه 
9 خردادمعاون حقوقی و وصول مطالبات، سه شنبه 11 خردادماه معاون اعتبارات و بین الملل و یکشنبه 
16 خردادماه معاون بازرسی و حسابرسی بانک از ساعت 9:30 الی 11:30 در این مرکز حضور دارند. مدیر 
کل روابط عمومی و حوزه مدیریت افزود: مدیران عالی بانک در مرکز ارتباطِ مهر علاوه بر پاسخگویی 
مستقیم به مشتریان، پاسخگوی سوالات و ابهامات کارشناسان پاسخگوی این مرکز در حوزه فعالیت 
معاونت متبوع خود نیز خواهند بود. شیخ الاسلامی تصریح کرد: حضور مدیران ارشد بانک در مرکز ارتباط 
مهر موجب ارتقاء سطح معلومات تخصصی کارشناسان این مرکز و آشنایی بیشتر با ابعاد عملکردی آن می 
شود. به گزارش روابط عمومی بانک مهر اقتصاد، وی با بیان اینکه مشتری یکی از بزرگ ترین سرمایه های 
بنگاه های اقتصادی محسوب می شود، خاطر نشان کرد: بانک مهر اقتصاد برنامه های متعددی در راستای 
افزایش رضایتمندی و وفاداری مشتریان اجرا کرده است که طرح سنجش میزان رضایتمندی مشتریان، 
ایجاد باشگاه مشتریان، راه اندازی مرکز ارتباط مهر، پرداخت مابه التفاوت سود قطعی و علی الحساب به 

سپرده گذاران از جمله اقداماتی است که در حوزه تکریم ارباب رجوع صورت گرفته است.


